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Leto XXXV 

35 let 
GLASILO 
SOCIALISTIČNE 
ZVEZE 
DELOVNEGA 
LJUDSTVA 
ZA GORENJSKO 

v Iskri so se udeležili tudi številni gostje - Foto: F. Perdan 

likovana enota teritorialne obrambe 
i zaščitne e n o t e vojnopolitičnega vodstva NOV in POS so se 
^ S r e L h P s pripadniki enote TO Edvard Kardelj-Krištof 
»ti ki ie l e t o s najboljša v Sloveniji, so na svečanosti v delo-
ganizaciji Iskra Telematika podelili visoki priznanji 

i — Nekdanji borci zaščitne 
r vojnopolitičnega vodstva 
r b POS se vsako leto pred 22. 

m zberejo na skupnem 
, g pripadniki enote TO 

i Kard elj-Krištof v Kranju, 
> si ogledali razstavo izdelkov 
s organizacije Iskra Telema-

i se v njenih prostorih udeležili 
sti ob 40-1 etnici ustanovitve 
enote ter podelitvi visokih 
joti teritorialne obra mbp 

Zbrane na slovesnosti, ki so se je 
udeležili tudi članica sveta fede-
racije Pepca Kardelj, član sveta 
federacije Ivan MaČek-Matija, član 
predsedstva SRS Lojze Briški, ko-
mandant teritorialne obrambe SRS 
generalpodpolkovnik Miha Petrič, 
sekretar za ljudsko obrambo SRS 
Martin Košir in drugi gostje, je 
pozdravil predsednik kranjske ob-
činske skupščine Ivan Cvar. Pred-
stavil jim je zgodovino in današnjost 

* enote TO Edvard Kardelj-Krištof prejema visoko državno odliko-

^Folo: F. Perdan 

mesta, ki je gostilo srečanje. 
Dobrodošlico v njem, predvsem pa v 
delovni organizaciji Iskra Telema-
tika, j im je izrekel tudi njen direktor 
Bojan Klemenfič. 

Vrhunec svečanosti je bila podeli-
tev visokih priznanj enoti TO Ed-
vard Kardelj-Krištof. Lojze Bri&i ji 
je predal red za vojaške zasluge z 
veliko zvezdo, s katerim j o je odli-
kovalo predsedstvo SFRJ, Miha 
Petrič pa ji je izročil veliko plaketo 
oboroženih sil, katero ji je dodelil 
zvezni sekretar za ljudsko obrambo. 
Obenem je poveljnik Petrič razglasil 
enoto za najboljšo letos v Sloveniji 
in ji podelil pokal. Poveljnika 
enote so nagradili z malo plaketo 
TO, 11 pripadnikov enote pa so 
pohvalili. 

General Petrič je v slavnostnem 
govoru predstavil enoto, ki s svojim 
delom dokazuje - kot je med 
drugim dejal, da je vredna imena 
velikega revolucionarja in politika. 
Po Edvardu Kardelju jo je pred-
sedstvo SFRJ poimenovalo 29. maja 
letos, zaradi nenehnega visokega 
moralnopolitičnega stanja in bor-
bene pripravljenosti pa je prejela 
več priznanj že v preteklosti. Leta 
1976 so jo prvič razglasili za naj-
boljšo enoto in ji izročili pohvalo 
zveznega sekretarja za ljudsko ob-
rambo; pokal komandanta TO Slo-
venije je kot najboljša enota prejela 
tudi dve leti pozneje. 

Slovesnost so sklenili s podelitvijo 
posebnih priznanj in knjižnih- na-
grad odbora skupnosti borcev zaščit-
ne enote ter zahvalami enote TO 
Edvard Kard elj -Krištof družbeno-
političnim skupnostim, kjer enota 
deluje. Srečanje je zaokrožil kul-
turni spored, v katerem so sodelovali 
mešani pevski zbor, harmonikaš in 
recitator iz kranjske Iskre. 

S. Saje 

fov vrtec v Mojstrani 
^ „ h kraievnem prazniku in 100-letnici šole dobili 
s o ga krajani in delovni ljudje jeseniške občine 

^ ' s r e d s t v i iz drugega občinskega samoprispevka 

_ Ob letošnjem praz-
skupnosti Dovje-M oj-

praznujejo v spomin na 
mber 1941, ko se j e začela 

S S b S S * delovni ljudje 
občine zgradili s redstvi 

li&fobčini so se s orvim i samoprispevkom odločili, 
i l S i j o ^ o v o l j šolskega 

BJ flavži in tako ie zrasel 
Po petih letih samo-

pa so se na uspelem re-

ferendumu odločili, da pomagajo pri 
adaptaciji osnovne šole na Koroški 
Beli in v Mojstrani ter pri izgradnji 
vrtca v Mojstrani. 

Občinski samoprispevek bodo pla-
čevali pet let.prvr sadovi pa so že tu; 
v rekordnem času nekaj več kot 
štirih mesecev je zrastel pri osnovni 
šoli v Mojstrani nov vrtec, ki v treh 
oddelkih sprejme 84 najmlajših vseh 
starosti, izgradnja pa je veljala okoli 
18 milijonov dinarjev. Vrtec so 
odprli s slovesnostjo, ki so jo z lepim 
kulturnim programom popestrili 
učenci osnovne šole. 

Krajevni praznik v Mojstrani in 
na Dovjem je imel tako letos še 
slovesnejše obeležje, saj bodo imeli 
učenci več šolskega in varstvenega 
prostora. Ob 100-letnici osnovne šole 
v Mojstrani, ki j o praznujejo letos, 
je, to vsekakor pomemben prispevek. 
T o je spomin na dni pred leti, ko so 
krajani s prostovoljnim delom in 
prispevki zgradili šolo, skozi katero 
je šla vrsta generacij vse do leta 
1964, ko so zgradili novo šolo. 

Zdaj ostane le še gradnja na 
Koroški Beli, kajti v tej krajevni 
skupnosti imajo najbolj dotrajano 
in utesnjeno šolo. Investicija je pre-
cejšnja in upati je, da bo gradnja 

otekala po načrtu in kar najhitreje, 
aiti stroški neprestano naraščajo. 

D. Sedej 
l 

Zgled tekstilcev 
Spremembe in dopolnitve zakona o deviznem poslovanju so te 

d'ni osrednja tema razgovorov naših gospodarstvenikov. Leto se iz-
teka, še vedno pa ne vedo, kakšni bodo pogoji deviznega poslova-
nja prihodnje leto. Razprav na zvezni ravni nikakor ni konee, v 
pretres prihajajo novi predlogi in različice. Gospodarstvenikom pa 
se seveda mudi. vsaj do konca leta bi radi vedeli, s kolikšnim dele-
žem deviz bodo prihodn je leto lahko razpolagali, kolikšen bo »devi-
zni davek«. Le tako se bodo lahko takoj na začetku pognali v dirko 
za izvoz. 

Ob vsej pisanosti Jugoslavije in različni izvozni usmerjenosti 
gospodarstva v posameznih republikah in pokrajinah je seveda 
predlogov za spremembo zakona o deviznem poslovanju več hi nji-
hovo usklajevanje je dolg postopek. Slej ko prej pa lahko rečemo, 
da je letošnje leto dobra izkušnja, da zakona ne kaže kčrenito spre-
minjati. saj je svojo učinkovitost dokazal, temveč le kakovostno 
dopolniti. Korenite spremembe so v tem trenutku prav gotovo tve-
gane, saj bo tudi prihodnje leto izvoz naša življenjska usmeritev. 
Kajti, če izvoz ne bo vsaj tolikšen kot letos, bo uvoz za petino manj-
ši. To pa pomeni, da bo stala petina naše industrije. 

Slovenska stališča so znanci. Natančno bi morale biti izračuna-
ne in znane devizne obveznosti, opredeljene v absolutnih, končnih 
zneskih, da bi za vse leto naprej vedeli Jcolikšne so, ne pa da se 
spreminjajo tekom leta m da so odvisne od izvoznih načrtov. 
Skratka, gospodarstveniki bi morah vedeti, kolikšen je »devizni 
davek«, kar bi bilo seveda velika spodbuda za večji izvoz. Kajti, ko 
bi devizne obveznosti poravnali, bi lahko razpolagali s skorajda ce-
lotnim deviznim prilivom. 

Pri izvozu pa bi se morali bolje organizirati, kar bi pomenilo 
kakovostno dopolnitev zakona o deviznem poslovanju. Zdaj vsi iz-
važajo vse. Natančno bi morali določiti, kaj bomo izvažali. Na Go-
renjskem po takšnem dogovoru naravnost kliče prepad med izdelo-
valci in predelovalci jekla. Jeseniška železarna svoje devizne teža-
ve rešuje z vse večjim izvozom jekla, kovinsko predelovalna indu-
strija pa tako ostaja brez surovin, čeprav bi bilo pametneje izvažati 
končne izdelke. Podobno nepovezana sta agroživilstvo in turizem. 
Za zrezek, ki bi ga pojedel tuji gost na Bledu bi lahko dobili pol več 
dragocenih deviz kot za zrezek, ki ga zdaj prodamo v Italijo. 

Dober zgled takšnega povezovanja, ki mu lahko rečemo orga-
nizirani izvoz, so tekstilci. V okviru splošnega združenja tekstilne 
industrije Jugoslavije so naredili natančni model, ki bo uravnal 
odnose v takoimenovani reproverigi, s čimer izvoz ne bo več le nuj-
nost brez ekonomske zanimivosti. Izračunali so, da za polno obra-
tovanje vseh zmogljivosti morajo za 25,8 odstotkov več izdelkov 
prodati na tuje ter da mora pri tem 65 odstotkov deviznega priliva 
ostati v branži, pri tem pa bo seveda »devizni davek« poravnan. Ta-
ko v globalu, znotraj branže pa so natančno določili, koliko deviz 
bodo lahko porabili in koliko združili predilničarji, tkalci, izdelo-
valci trikotaže, konfekcije. Odločili so se tudi za večji izvoz izdel-
kov višje stopnje predelave. Tako bodo manj kot doslej na tuje pro-
dali preje in tkanin ter več trikotaže in konfekcije. 

M. Volčjak 

Srečanje varnostnikov Osvobodilne fronte 
Na srečanju podeljena tudi priznanja za sodelovanje ob 
lanski razstavi Varnost in družbena samozaščita. Prejelo 
ga je tudi uredništvo Glasa 

Kranj — Uprava za notranje zadeve Gorenjske iz Kranja je prire-
dila v petek v sejni sobi Planinskega društva Kranj tradicionalno sre-
čanje gorenjskih pripradnikov varnostnoobveščevalne službe Osvobo-
dilne fronte slovenskega naroda, ki so v času narodnoosvobodilnega 
boja prispevali pomemben delež k zmagi revolucije in njenemu varo-
vanju, tako med vojno kot po njej. Izkušnje varnostnoobveščevalne 
službe OF in njenih pripadnikov so dragocene še danes, saj nasprotni-
ki samoupravne in neuvrščene Jugoslavije ne mirujejo, tako izven dr-
žave kot tudi doma. To je še posebej poudaril v nagovoru načelnik 
Uprave za notranje zadeve Ludvik Slamnik in orisal sedanji varnost-
nopolitični položaj na Gorenjskem. Podeljene so bile tudi plakete var-
nosti in knjižna darila nekdanjim pripadnikom VOS, ki so dopolnili 60 
in 70 let. 

Srečanje je bilo združeno tudi s podelitvijo priznanja za uspešno 
sodelovanje pri organizaciji in izvedbi lanske republiške razstave o 
varnosti in družbeni samozaščiti, ki je gostovala tudi v Kranju. Repu-
bliški sekretariat za notranje zadeve je priznanje namenil tudi uredni-
štvu Glasa, ki je skupaj z Upravo notranjih zadev izdalo ob tej prilož-
nosti posebno prilogo Glasa. j Košnjek 

Veter odkrival strehe — Veter, ki je minuli konec tedna vlekel po 
Gorenjski, je v krajih pod vznožjem hribov odkrival strehe in podiral 
drevesa. Lahko kritino s preddvorskega vrtca je veter trgal kos za 
kosom in jo dobesedno nosil med hišami. Očitno je bila kritina 
preslabo pritrjena, sicer veter, v Preddvoru poznajo tudi že 
močnejšega, ne bi s tako lahkoto odkrival zavetja otrok, (cz) 

Informacije in prodaja vstopnic: 

r » n a »stopnice z aperitivom in večerjo 600,- din 
a n s a m b e l ŠALEŠKI INSTRUMENTALNI KVINTET 
V s a k gost dobi vstopnico za sejme v letu 1983 
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PO JUGOSLAVIJ f 

PRORAČUN VEČJI 
ZA 24,3 ODSTOTKA 

Zvezni izvršni svet je skupščini 
Jugoslavije dostavil dopolnilni 
predlog osnutka proračuna fede-
racije za leto 1983. Po tem pred-
logu bi bil proračun v prihodnjem 
letu 246 milijard dinarjev, medtem 
ko je bil osnutek za 21 milijard 
manjši. Po novem naj bi bil zvezni 
proračun kar za 24,3 odstotka večji 
od letošnjega. Povečan proračun 
naj bi bil namenjen izključno za 
JLA. Dodatna sredstva naj bi, kot 
predlaga ZIS, zagotovili s poveča-
njem prispevkov republik in pokra-
jin. 

PRILAGAJANJE 
GOSPODARSKEGA SISTEMA 

Komisija zveznih družbenih sve-
tov za vprašanja gospodarske sta-
bilizacije je obravnavala program, 
ki daje smernice za prilagoditev 
gospodarskega sistema zahtevam 
stabilizacije. Pri tem je upoštevala 
oceno, da so poglavitne slabosti pri 
delovanju gospodarskega sistema v 
tem, da delavci v organizacijah 
združenega dela še niso gospodarji 
nad celotnim dohodkom, posebno 
še s sredstvi razširjene reproduk-
cije. Izpolnitev te naloge je pogoj, 
da se okrepi samoupravljanje in 
njegova gospodarska učinkovitost. 

NOVA DRUŽBENA POLJA 
Z obsežnim izboljšanjem skoraj 

40 tisoč ha zemljišč naj bi v seve-
rovzhodni Sloveniji povečali polja 
do leta 2000 za 34,530ha. Do konča 
stoletja bodo v podravski in po-
murski regiji kmetje najbolj razvi-
jali poljedelstvo in živinorejo, 
medtem ko pri sadjarstvu in 
vinogradništvu ne načrtujejo ob-
čutriejših skokov. Napovedujejo 
povečanje ha pridelkov. Leta 2000 
bi morali pridelati že 395.500 ton 
sladkorne pese in 103.000 ton 
krušnega žita. Pri živinoreji bodo 
namenjali več pozornosti živinore-
ji, medtem bo bo povečanje reje go-
vedi in piščancev nekoliko počas-
nejše. 

BONI ZA PRVOTROMESECJE 
Ta teden naj bi po vseh slo-

venskih občinah začeli razdeljevati 
bone za bencin in druga pogonska 
goriva za prvo tromesečje prihod-
njega leta. Najprej bodo v občinah 
razdelili bone za tako imenovane 
osnovne količine bencina, v skladu 
z veljavnima zvezno in republiško 
uredbo o omejitvi prometa z mo-
tornim bencinom in plinskim 
oljem. Za osebne avtomobile bodo 
občani dobili bone za 40 litrov 
goriva mesečno, za motorna kolesa 
10 litrov, za kolesa z motorjem 4 
litre, za traktorje bodo dobili 
lastniki za vse tri mesece skupaj 
100 litrov goriva, za kultivatorje 
10 in za motorne žage prav toliko 
in škropilnice 5 litrov mesečno. 
Bone bodo delili po že znanem 
postopku. Republiški komite za in-
formacije pa je sporočil, da bodo 
dodatne količine goriva razdelje-
vali nekoliko kasneje. 

Iz Ribnice 
v druge vojašnice po Sloveniji 

Ribnica — V tamkajšnjem domu 
JLA so v petek, 17. decembra, odprli 
razstavo dokumentarnih fotografij z 
naslovom Tito med pripadniki ljub-
ljanskega armadnega območja, ki v 
sliki prikazuje spomine na obiske 
vedno najdražjega gosta med vojaki 
in starešinami armade. Odprtja 
zanimive prireditve, katero bodo iz 
Ribnice selili v druge kraje z vo-
jašnicami po Sloveniji, so se poleg 
domačinov udeležili številni ugledni 

-gostje; med njimi so bili tudi 
poveljnik LAO Branko Jerkič in 
njegov pomočnik Vinko Šunjara,po-
poveljnik TO naše republike Miha 
Petrič in namestnik sekretarja za 
ljudsko obrambo SRS Ivo Samec. 

»V čast in zadovo l j s tvo m i j e , « 
je v slavnostnem govoru na glasil 
Vinko Šunjara, »da odprem raz-
stavo fotograf i je , ki je posvečena 
največ jemu sinu naših narodov 
in narodnost i , ustvarjalcu in 
prvem vo jaku naših oboroženih 
sil, tovarišu Titu. Z njegovim 
imenom j e povezan praznik JLA, 
s katerim letos zaznamujemo 
tudi 90. Ti tov rojstni dan . . . 

Tovar iš T i t o je pogos to obi -
skoval enote armade in bival 
med njenimi pripadniki . V teh 
srečanjih se j e zanimal za vsa 
vprašanja vojaškega življenja, 
pouka, ideološko-pol it ičnega 
dela in vzgoje, sodelovanja ar-
made s terenom, posebno pa za 
dosežke v borbeni izgradnji 
povel jstev in enot . 

Obiskoval j e vo jaške prostore, 
da se osebno prepriča o življenj-
skih razmerah, V kuhinjah je 
pokušal hrano, pregledoval 
opremo in oborožitev, pogovar -
jal se je z vojaki in starešinami, 
j ih poučeval in j im dajal usme-
ritve za še boljše delo in še 
več je dosežke. Tako so s foto-
aparatom večkrat zaznamovali 
bivanje tovariša Tita med 
pripadniki l jubl janskega armad-
nega območ ja . . .« 

Zatem ko je govornik opisal 
Titove obiske od 1948. do 1977. leta v 
enotah armade po Sloveniji, je 
ocenil, da pripadniki ljubljanskega 
armadnega območja z razstavo iz-
ražajo ljubezen do tovariša Tita in s 
svojo odločnost za vztrajanje na 
njegovi poti izgradnje socialistične 
samoupravne družbe. T o dokazu-
jejo, kot je za sklep dejal, z ures-
ničevanjem vojaške in partijske 
zaobljube Titu, predvsem pri izgrad-
nji borbene usposobljenosti; pri-
pravljeni so namreč, da vsak tre-
nutek obranijo pridobitve narod-
noosvobodilne bort>e in socialistične 
revolucije. 

Po ogledu razstave sta poveljnika 
ljubljanskega armadnega območja 
in teritorialne obrambe Slovenije 
sprejela novinarje, katerim sta govo-
rila o varčevalnih ukrepih in hkratni 

Nove osnovne organizacije 
Kranj — Občinska konferenca 

zveze komunistov Kranj je sklenila 
ustanoviti nove osnovne organiza-
cije zveze komunistov v občini. Novi 
osnovni organizaciji ZK se ustano-
vita v delovni skupnosti ZTKO in v 
Upravi inšpekcijskih služb za Go-
renjsko. V Iskri Telematiki se zaradi 
reorganizacije ustanovi sedem novih 
osnovnih organizacij ZK. V delovni 

organizaciji Gorenjska oblačila se 
združita osnovni organizaciji ZK 
skupnih služb in temeljne organi-
zacije združenega dela Konfekcija. 
V delovni organizaciji Kokra — 
Detajl in v RTC Krvavec pa se 
osnovni organizaciji ZK razpustita, 
ker v njih zaradi premalo članov ni 
več pogojev za obstoj. 

A. 2. 

potrebi po posodabljanju naših obo-
roženih sil. Ivo Samec jih je nato 
seznanil z napredkom na področju 
splošne ljudske obrambe v republiki, 
predstavniki ribniške dru žb en opol i -
tične skupnosti pa so jim predstavili 
oblike povezovanja vseh nosilcev 
sistema SLO in družbene samoza-
ščite. S. Saje 

Programska 
seja SZDL 

Radovl j i ca — V sredo, 22. de-
cembra on 15. uri s se bodo na 
programski seji sestali delegati 
občinske konference SZDL Ra-
dovljica. Uvodoma bo spregovoril 
Miro Birk, predsednik občinske 
konference SZDL Radovljica, ki 
bo podal pregled letošnjega dela 
in predstavil programske usme-
ritve za prihodnje leto. Sledila bo 
razprava o poročilu, gradivu in 
predlaganih programskih usme-
ritvah, ob koncu bodo delegati 
sprejeli še kadrovske spremembe. 

Za programsko sejo so pripra-
vili pregledno gradivo, ki po-
drobno niza delo občinske kon* 
ference, njenih organov in oblike 
dela v letošnjem letu, predsed-
nikovo poročilo pa vsebuje tudi 
kritične ocene dela na nekaterih 
področjih. Programske usmeritve 
so nastale v široki in temeljiti 
pripravi. Na programskih sejah 
Krajevnih konferenc so zelo real-
no ocenili preteklo delo ter 
oblikovali usmeritve, ki jih je 
skupno prizadevanje, da prene-
hajo s širokimi programskimi 
usmeritvami in začrtajo pred-
vsem uresničevanje nalog, ki ne-
posredno zadevajo krajane- Tudi 
programske usmeritve občinske 
konference in njenih organov 
vsebujejo reševanje povsem dolo-
čenih nalog kot družbeno varče-
vanje. osnovna preskrba ljudi, 
gospodarjenje s stanovanji, res-
nična uresoja upravičenosti do 
socialnih pomoči, učinkovitejše 
delovanje delegatskega sistema, 
uresničevanje vsebine usmerjene-
ga izobraževanja, boljše obvešča-
nje občanov, načrtno poseganje v 
prostor, boljša organiziranost 
kmetijskih zadrug, večje vključe-
vanje društev v delo socialistične 
zveze, tesnejša povezanost z obrt-
nim združenjem, razvijanje tra-
dicij NOB, in oživitev društev 
prijateljev mladine. M. V. 

Posvet 
o izobraževanju 

Radovljica - Republiški svet 
Zveze sindikatov Slovenije je 
konec tedna v izobraževalnem 
centru v Radovljici pripravil po-
svetovanje predsednikov svetov 
in komisij za izobraževanje in 
kulturo pri občinskih svetih. Po 
posvetovanju pa je republiki 
sindikalni svet sklical sejo, ki je 
širše obravnavala vprašanja izo-
braževanja, znanosti in kulture. 
Pogovarjali so se o programih 
dela na področju vzgoje in izo-
braževanja, raziskovalne dejav-
nosti in Kulturnega življenja de-
lavcev, o »slovenščini v lavnosti« 
in o izobraževanju pedago&ega 
kadra. Besedo so namenili tudi 
izobraževanju sindikalnih aktivi-
stov ter vzgoji in izobraževanju 
naših zdomcev v tujini. 

11. kongres ZSMJ a 

Mladi imajo kaj povedati 
V nedeljo se je v beograjskem kongresnem centru Sava 
končal 11. kongres Zveze socialistične mladine Jugoslavije 
— Vrsta razprav v šestih kongresnih komisijah — Novo 
vodstvo 

Beograd — 11. kongres Zveze socialistične mladine Jugoslavije, ki 
jo bil konec tedna v Beogradu, v kongresnem centru Sava, je ponoven 
dokaz družbene zrelosti mladih in njihove organizacije. Z ustvarjalno 
razpravo v šestih kongresnih komisijah so odločno spregovorili o druž-
benih problemih, ki jih občuti zlasti mlada generacija. 

Kljub intenzivnemu zaposlovanju, -so ugotavljali delegati v komi-
siji za družbenoekonomski položaj mladih, je danes pri nas še vedno 
veliko brezposelnih. Medtem ko se je v štirih letih med kongresoma 
za posli To 800 tisoč mladih, je danes prav toliko ljudi brez dela, od tega 
tri četrtine mladih. Zato nič čudnega, če je bil problem nezaposlenosti 
osrednja tema 11. kongresa. Delegati so ugotavljali, da so družba in 
mladi za zaposlovanje še premalo storili in da še niso izrabili vseh 
možnosti, ki se na tem področju ponujajo. 

Tesno na vprašan je zaposlovanja se je navezovala tudi razprava \ 
drugi kongresni komisiji, ki je obravnavala vprašanja izobraževanja. 
Mladi so se zavzeli za tesnejšo povezanost »šole in tovarne«, saj bo 
dru/.ba le tako kos stotisočglavi množici brezposelnih s »suficitarnimi 
poklici«. 

Poleg osrednjih vprašanj so se delegati 11. kongresa jugoslovan-
ske mladine posvetili tudi splošnemu druženoekonomskemu položaju 
mladih. Ko so razpravljali, kakšno vlogo ima mladinska organizacija v 
družbi, so poudarili, da velja predrugačiti metode dela v njej, saj zdaj 
njena vloga ne dohaja dejanske vloge mladih v družbi. 

Na kongresu so se izkristalizirala tudi mnenja o tem, kakšno or-
ganizacijo potrebuje mlad človek: elitno ali množično. Na dilemo so od-
govorili nafnreč že republiški in pokrajinska kongresa. Naloga zvezne-
ga kongresa pa je bila najti način, kako v množični ZSMJ zbrati čim-
več mladih, da bi kdaj ob pomembnih družbenih vprašanjih obveljalo 
tudi stališče njihove organizacije. 

Kongres, ki se ga je udeležilo 1040 delegatov iz vseh republik in 
pokrajin in 400 gostov, je na plenarnem zasedanju sprejel kongresne 
dokumente in izvolili novo vodstvo. 

Razkorak med aktivnostjo 
in učinkovitostjo 

V socialistični zvezi se postavlja vprašanje, ali nima preveč raz-
vejane organizacije lastnega delovanja — Novi sekretar občin-
ske konference S Z D L Kranj 

Kranj — V socialistični zvezi je 
treba negovati predvsem tiste ob-
like, s katerimi se le-ta obrača k 
občanom. Dosedanje delo je poka-
zalo, da je treba" v prihodnje 
razvijati predvsem problemske kon-
ference. Ob sedanjih zaostrenih ob-
likah varčevanja pa se je pokazala 
tudi potreba po dobro organiziranih 
in usposobljenih potrošniških svetih. 
T o je nekaj ugotovitev z zadnje seje 
občinske konference socialistične 
zveze Kranj, ko so razpravljali o 
letošnjem delu socialistične zveze v 
občini in o programskih usmeritvah 
v prihodnje. 

Poudarili so, da je ob dosedanjih 
dosežkih in izkušnjah treba krepiti 
in razvijati samoupravno delovanje. 
Kar zadeva delovanje družbenopo-
litičnega zbora občinske skupščine, 
bi bila potrebna večja programska 
povezanost skupščine in organizacij. 
Se najbolj j e v družbenopolitičnem 
zboru skupščine za zdaj opredelil 
delegatski odnos sindikat. Najbolj 
pa v delegatskem sistemu šepa delo-
vanje konferenc za samoupravne 
interesne skupnosti. 

Ko pa so razpravljali o vlogi 
socialistične zveze in drugih delov 
fronte, so poudarili, da morajo vsi 
sodelovati in pomagati pri organizi-
ranosti mladih. Ugotovili so, da se 
število mladih med nezaposlenimi v 
občini veča. Temu je marsikje kriva 

neustrezna kadrovska politika k 

organizacijah združenega dela. Za-
gotoviti bi morali uresničevanje do-
ločila o prenahanju delovnega raz-
merja vsem tistim, ki so izpolnil', 
pogoje za upokojitev. V delovnih or 
ganizacijah, kjer imajo še vedno 
precej pogodbenega, nadurnega LE 
dopolnilnega dela, bi morali po-
gledati, če lahko zaposlijo mlade 
ljudi. Vrsta neizkoriščenih možnos: 
pri zaposlovanju pa je tudi knw 
tijstvo. 

Ob uresničevanju nalog in spoš-
tovanju dolofil pa bi se socialistična 
zveza morala zazreti tudi sama 
vase. Marsikaj danes namiejf ugo-
tavljamo precejšen razkorak med 
družbenopolitično aktivnostjo at 
učinkovitostjo. Zato se že postavi« 
vprašanje, če socialistična neii 
nima morda celo preveč razvejan«^* 
lastnega delovanja. Med nalogam 
ki nas čakajo v prihodnjem letu, 1» 
morali oceniti tudi to. 

Na seji so Marjana Gantarja 
razrešili dolžnosti sekretarja kon-
ference občinske organizacije so-
cialistične zveze, ker odhaja na novo 
delovno dolžnost v republiško kon-
ferenco SZDL. Za novega sekretarja 
so izvolili Romana Nahtigala. ki j«' 
bil zdaj izvršni sekretar komiteja 
občinske konference zveze kcmuiu-
stov Kranj. 

A. Zalar 
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r Franc Treven — 
sedemdesetletnik 

v . 

Letos oktobra je praznoval svoj 
življenjski jubilej - 70. rojstni dan 
— znani jeseni&i družbenopoli-
tični delavec in nekdanji predsed-
nik skupščine občine Jesenice 
Franc Treven z Javornika. 

Jubilant se je aktivno vključil v 
narodnoosvobodilno gibanje že 
leta 1941, ko je septembra začel 
razpečavati literaturo in razne 
propagandne vesti. Skupaj z Jan-
kom Ažmanom se je povezal v troj-
ko, zbiral material, orožje in hrano 
za borce. Sam je odnašal propa-
gandni material v Slatno, k Francu 
Mežku-Štefanu, kjer se je sestajal 
s partizani. 

Vsa njegova družina je aktivno 
podpirala narodnoosvobodilno gi-
banje. Sestri Ha in Pepca sta bili 
decembra leta 1941 aretirani, Cilki 
je uspelo pobegniti. Trevnova hiSa 
je bila pod nenehnim policijskim 
nadzorstvom. Franc je leta 1942 
dobil ilegalno ime Cena. Leta 1944 
so mu črnorokci poelali pismo in je 
zato leta 1944 vstopil v NOV: 

njegove domače so izselili, premo-
ženje pa pobrali. 

V POJ je imel razne zadolžitve 
in funkcije. Od aprila do maja leta 
1944 je bil namestnik komandanta 
čete v Trnovskem gozdu. Od junija 
do oktobra 1944 je bil ekonom v 
bataljonu, od oktobra do decembra 
1944 politkomisar v minski de-
lavnici nad Trži čem, od januarja 
do marca 194.r> je bil intendant 
čete štaba Kokrčkega odreda in od 
marca do junija 1945 obveščevalec 
za področje Stola. V JLA je ostal 
do maja 194f>kot vodnik. 

Leta 1944 so ga sprejeli v Komu-
nistično partijo. Za vojne zasluge 
je bil dvakrat odlikovan. 

Franc Treven je bil zaposlen v 
jeseniški železarni, kjer je bil nekaj 
časa član centralnega delavskega 
sveta; dolga leta je bil izredno 
aktiven tudi kot predsednik Svo-
bode, intenzivno je delal tudi na 
področju kulture in prosvete. Za 
svojo dejavnost je prejel vrsto 
priznanj in nagrad: orden dela III, 

reda, medaljo za zasluge za narod, 
orden za vojne zasluge in medaljo 
za hrabrost. Podelili so mu tudi 
srebrno odličje Svobode in Cufar-
jevo knjižno nagrado za delo na 
prosvetnem področju. 

Od leta 1957 do leta 1963 je bil 
poslanec republiškega zbora ljud-
ske skupščine LRS, bil je tudi 

dolgoletni predsednik občinske 
skupščine na -Jesenicah. 

Franca Trevna družbenopolitič-
ni delavci jeseni&e in radovljiške 
občine dobro poznajo in ga cenijo 
zaradi njegovega nenehnega dela 
in prizadevnosti, skromnosti, do-
stopnosti, saj je imel izredno razu-
mevanje za človekove stiske in 

vedno želel po svojih močeh poma-
gati. Dolga leta je bil predsednik 
krajevne organizacije Zveze zdru-
ženj borcev NOV na Javorniku 
Prav po njegovi zaslugi se je šola 
na Beli približala krajevni skupno-
sti, še posebej na področju ohra-
njanja tradicij NOB. Franc Trever 
je bil vedno rad med učenci, jih 
vzgajal in učil ter pritegnil k št* 
vilnim borčevskim prireditvam -
tako tudi h kurirskemu smuku, k-
je iz leta v leto dobival več!? o 
veljavo in pomen. Kot borec Ko-
krškega odreda je znal pripovedo-
vati o vojnih letih zanimivo in 
privlačno in zato so ga učenci radi 
sprejemali medse in ga napeto 
poslušali. 

Sedaj v svojem prostem času 
navdušen hodi v gozd in domala n: 
poti, na Stolu, Belščici, v ožjem 
delu Karavank, v okolici Jesenic, 
ki je ne bi poznal. Brez narave 
skratka ne more živeti. 

Franc Treven sodi med tiste 
ljudi ki so vložili v izgradnjo 
domovine in uveljavljanje napred-
ne misli del sebe. Pokončen, kot j e 
vedno bil, pošten m iskren, bo 
vedno ostal v spominu predvsem 
mladim, ki jih je nesebično vzgajal 
in tako njegove odkrite mush , „ 
spoznanja prenesel nanje, v njihcv 
vo življenje . . . D. Sedei 

I muc I reven in pokojni Boris Ziherl pn Vitlruiurjei i 
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Skupno reševanje denarnih težav 
V slovenskem elektrogospodarstvu je ob množici temeljnih 

organizacij s labo razvito solidarnostno reševanje obratnih sred-
stev za medsebojno kreditiranje - V skrajni sili se organizacije 
samorešujejo« s tem, da ne združujejo amortizacije - Vse večje 

pomanjkanje denarja za obratovanje bo brez drugačnih rešitev 
moralo načeti naložbeni dinar. 

Slovensko elektrogospodarstvo 
zaradi izgub krepko pestijo denarne 
tfcžave in poslovni odbor interne 
ijanke je na decembrski seji kot 
svarilo poudaril nujnost skupnega 
k Sevanj a likvidnostnih težav v pre-
mogovnikih in drugih organizacijah 
aovenskega elektrogospodarstva. 

Ob množici temeljnih organizacij 
3e bo Slo več brez povezovanja 
finančnega poslovanja na ravni de-
lovnih organizacij, članice banke pa 
bodo morale bolj vestno načrtovati 
finančne tokove in redno poSljati 
podatke interni banke. Brez podat-
kov o prostih finančnih sredstvih in 
o manjkajočih obratnih sredstvih je 
fitena banka nemočna, težko se 

dogovarja z zunanjimi bankami in z 
družbenopolitično, skupnostjo. Pri 
zapiranju gospodarjenja z obratnimi 
sredstvi v posamezne temeljne or-
ganizacije ostajajo sredstva raz-
drobljena, dogaja pa se, da so ob 
splošnem pomanjkanju trajnih ob-
ratnih sredstev likvidnostne rezerve 
v nekaterih organizacijah previsoke. 

Zelo slabo je razvito solidarnostno 
združevanje obratnih sredstev za 
medsebojno kreditiranje delovnih 
organizacij. Da bi takšno poslovno 
združevanje začasno prostih sred-
stev v interni banki pospešili, so se 
odločili za večje spodbude združe-
valcem. Tisti, ki bodo sredstva zdru-
ževali, bodo poslej deležni 16 od-

Slabši izvozni rezultati 
Kliub težavam pri preskrbi s surovinami in izdelavnim ma-

terialom ie industrija radovljiške občine dosegla 4 odstotni po-
r i ^ fizičnega obsega proizvodnje - Izvoznih načrtov, posebej 
^konvert ib i lnem področju, ne dosegajo - Izgube so za polovi-
co manjše kot v lanskem devetmesecju. 

spodarstvo razporedilo za 27,6 od-
stotkov več dohodka kot v lanskih 
devetih mesecih. Izračun kaže, da je 
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Radovljica - Industrija radov-
se lahko kljub težavam 

3n Dreskrbi s surovinami in z iz-
S a S materialom pohvali z naj-
S u l porastom fizičnega obsega. 
• Vtošnlih devetih mesecih je po-
^ S T o d s t o t k e , ob koncu e a pa 
y I z v i d o m a porast znašal 3 od-
•Ue Za P ^ r j a v o . /ap.šimo, da 

f k ° u ' de za 2,8 odstotkov. Po-
Sm^n delež V radovljiškem gospo-

S gostinstvo, kjer razpo-
K n o leTpodatki o številu gostov 
? S i t e v V letošnjem prvem pol-

turistične kraje v radovljiški 
S e o b 5 k a V o 4 odstotke gostov 

SSru r b k r r « e u » o v aofitev pa j e o nočitev 

f S ^ H h devetih mesecih povečal 
delež hotelskih nočitev „d 52 odstot-
™ n a S9 odstotkov. 

i« visoke rast, 
S « a prihodka v trgovini j e 61 
S p o r - f ^ t a n X a P , P o d o b ! 
f ^ T a r s l t n o p o v l a , nje 

0 i* t u<{> "Lfstev. Dohodek pa se Rabljenih sređMe o v e f o l za 21 
* v devetih i^aTje vplival o seveda 
S r v e ' ^ obmiunav'anje amort,-

Ilirije 
le 

tekočega poslovala 
primerjavi z istim ia se izgube 

mižuiejo in v 

bil možni porast upoštevajoč izvoz-
ne rezultate 26 odstotni, torej so 
malce presegli dovoljeno rast. Rast 
&upne porabe pada, vendar še 
vedno ne zaostaja 25 odstotkov za 
rastjo primerljivega dohodka, po-
datki pa kažejo, da bo do konca leta 
v resolucijskih okvirih. Rast sred-
stev za splošno porabo več kot za 28 
odstotkov zaostaja za rastjo pri-
merljivega dohodka, v občinskem 
proračunu pa se je v devetih mesecih 
zbralo 35 odstotkov sredstev več. Do 
konca leta bodo ukrepi zagotovili z 
resolucijo predpisano zaostajanje. 

Skupni izvoz gospodarstva je v 
devetin mesecih večji za 5 odstot-
kov, kar je za 9 odstotkov manj kot 
so opredelili z resolucijo. V Sloveniji 
se je izvoz povečal za 6 odstotkov, 
na Gorenjskem za 1 odstotek. Po 
resoluciji bi morali konvertibilni 
izvoz povečati za 17 odstotkov, v 
devetih mesecih pa beležijo 3 od-
stotni padec konvertibilnega izvoza. 
S tem se je poslabšala tudi struktura 
"celotnega izvoza, saj je delež kon-
vertibilnega izvoza od lanskih 81 od-
stotkov na 75 odstotkov v letošnjih 
devetih mesecih. 

Po lanskem velikem zastoju, ko je 
bilo uresničenih pol manj naložb kot 
leto poprej, so v letošnjih devetih 
mesecih investicijska vlaganja za 51 
odstotkov večja. Zmanjšuje se tudi 
delež bančnih sredstev. 

Izgube radovljiškega gospodarstva 
so v devetih mesecih znašale 10,5 
milijonov dinarjev, kar je polovico 
manj kot v istem razdobju lani. V 
izgubi sta Verigini temeljni organi-
zaciji TIO in vijakarna ter Igralnica 
Casino Hotelsko turističnega pod-
jetja Bled M. V. 

stotne obrestne mere, uporabniki pa 
bodo plačevali 18 odstotne obresti. 

Zaradi skrajno resnega pomanjka-
nja obratnih sredstev v premogov-
nikih in drugih organizacijah elek-
trogospodarstva se zaradi težkih lik-
vidnostnih težav pojavlja nekak&io 
samoreševanje v skrajni sili, kakor 
lahko temu rečemo. Organizacije ne 
spoštujejo samoupravno dogovorje-
nih obveznosti in ne združujejo 
amortizacije na ravni elektroener-
getskega sistema. Koncem oktobra 
je v premogovnikih znesek teh ne-
poravnanih obveznosti znašal 178 
milijonov dinarjev, v organizacijah 
za proizvodnjo, prenos in distribu-
cijo električne energije pa celo 852 
milijonov dinarjev. Skratka, organi-
zacije same rešujejo svojo nelik-
vidnost, ki je posledica visokih izgub 
v elektrogospodarstvu, o vzrokih o 
katerih smo že večkrat pisali. 

Organizacije elektrogospodarstva 
z lastnimi viri pokrivajo le 29 od-
stotkov potrebnih obratnih sredstev, 
z analizo pa so ugotovili, da že od 
maja 1980 dosega primanjkljaj traj-
nih obratnih sredstev 1412 milijonov 
dinarjev. Problema še niso razrešili, 
uresničena tudi nista bila letošnja 
predloga, da bi z ovrednotenjem 
elektroenergetske bilance namenili 
nekaj denarja za trajna obratna 
sredstva in da bi iz združene amor-
tizacije izdvojili 948 milijonov di-
narjev za vsaj delno nadomestitev 
primanjkljaja obratnih sredstev. 

Razmere postajajo vse bolj ne-
vzdržne in pri ovrednotenju elektro-
energetske bilance za prihodnje leto 
bodo problem morali rešiti. Zal vse 
kaže, da bodo morali vzeti trajna 
obratna sredstva od energetskega 
naložbenega dinarja in iz združene 
amortizacije, ki je sicer namenjena 
investiranju. 

Slovensko elektrogospodarstvo to-
rej vse težje zagotavlja enostavno 
reprodukcijo in zanjo bo moralo 
porabiti denar, ki je sicer namenjen 
za razširjeno. To seveda pomeni, da 
se bodo težave pri oskrbi z električno 
energijo le še stopnjevale. 

M. V. 

Osimski sporazumi 
niso le prepustnice 
Tudi v jeseniški občini si prizadevajo, da bi na gospodar-
skem področju začeli uresničevati določila Osimskih spora-
zumov — Le nekaj sodelovanja, zato bi ga morali utrditi s 
trajnejšimi akcijami 

Jesenice — Ju^oslovansko-italijunski sporazumi pomenijo kon-
kretno uresničevanje politike sodelovanju enakopravnih držav, naro-
dov', ne glede na razlike v njihovi družbeni ureditvi. Jugoslavija se zav-
zema zu politiko odprtih meja, kar naj bi omogočilo najširšo in najbolj 
svobodno menjavo materialnih in duhovnih dobrin ter razvijanje takš-
nih odnosov, ki bi prispevali k uresničevanju skupnih gospodarskih, 
kulturnih in drugih interesov držav. 

Osimski sporazumi urejajo ra/.na vprašanja v zvezi / mejo, ter 
spodbujajo nadaljnji razvoj gospodarskega in drugega sodelovanja 
med Italijo in Jugoslavijo, pri čemer velja poseben poudarek razširitvi 
obmejnega sodelovanja. Vsestransko sodelovanje je pripomoglo k 
boljšim življenjskim razmeram ob meji, tako italijanski narodnosti v 
Jugoslaviji in slovenski narodnostni skupnosti v Italiji. 

Vsestranski stiki se izražajo predvsem v sodelovanju med občina-
mi, mesti, družbenopolitičnimi organizacijami, društvi, kulturnimi in 
izobraževalnimi institucijami, saj je kar 28 italijanskih mest ob meji 
pobratenih s slovenskimi — od teh jih je 17 iz Furlanije in Julijske 
krajine. Osimski sporazumi dajejo možnost za razširitev medsebojnih 
stikov, zlasti na obmejnem področju. 

Tudi pri jeseniškem občinskem sindikalnem svetu ugotavljajo, da 
obstajajo precejšnje neizkoriščene možnosti sodelovanja med Jugosla-
vijo in Italijo predvsem pri proizvodnji opreme in posredovanju tehno-
logije. Slovenska mreža poslovnih enot v Italiji je skromna. 

Slovenija sodeluje s sosednjo Italijo preko severnojadranskih luk 
in potekajo razgovori med Trstom, Benetkami, Koprom in Reko glede 
sodelovanja na področju tehnologije, specializacije, transporta in tarif, 
kar bi pripomogle k temu, da bi luke ohranile in povečale promet. Ta-
ko bi prišlo tudi do večjega izkoriščanja železniške proge od Kopra v 
notranjost Evrope. Pojavljajo se možnosti, da bi se bolj izkoristila pro-
ga Nova Gorica—Jesenice za promet iz tržiške luke v Avstrijo. Kon-
kretno sodelovanje poteka na področju varstva okolja, precej tudi na 
kulturnem področju. 

Pri uresničevanju Osimskih sporazumov so nekatere naloge izpol-
nili, precej pa je še novih možnosti. Zato naj bi se sodelovanje okrepi-
lo, kar bi pripomoglo h gospodarskemu in socialnemu razvoju sloven-
ske manjšine v Italiji in k zaščiti njenih pravic. Občina Jesenice se v 
uresničevanju sklepov na gospodarskem področju ni vključila. Vzroki 
so v neorganiziranosti gospodarstva in v tem, ker so posamezne te-
meljne in delovne organizacije še ne vključujejo v to menjavo. Neko-
liko več sodelovanja je na kulturnem, športnem in sindikalnem po-
dročju, vendar bi tudi tu morali začeti s trajnejšimi akcijami. 

D. Sedej 

Izguba elektrikarjev 
Obe temeljni organizaciji združenega dela elektrogospodarstva v 
jeseniški občini poslujeta z izgubo — Nove cene elektrike niso 
upoštevali 

Jesenice — Samoupravni organi 
delovne organizacije Elektro Go-
renjska so ugotovili za 12.650 tisoč 
dinarjev izgube pri temeljni or-
ganizaciji združenega dela TOZD 
Elektro Žirovnica in za 16.281 tisoč 
dinarjev izgube pri temeljni or-
ganizaciji združenega dela Elektrar-
na Moste, hkrati pa tudi, da so 
vzroki za izgubo objektivne narave. 

Ti temeljni organizaciji združene-
ga dela poslujeta v sestavi Elektro 
Gorenjske, ki je vključena v se-
stavljeno organizacijo elektrogospo-
darstva Slovenije. Elektrogospodar-
stvo je dejavnost posebnega druž-
benega pomena; skupščina interesne 
skupnosti je sprejela plan stroškov 
enostavne reprodukcije v višini 20.126 

milijonov dinarjev, na osnovi ka-
terega bi bilo elektrogospodarstvo 
upravičeno do povečanja tarife s 
1. januarjem letošnjega leta za 20 
odstotkov. Kljub dogovoru uporab-
nikov in izvajalcev republiška skup-
nost za cene ni dovolila povišanja in 
cene so lahko povečali šele s 1. ma-
jem, kar pa je štirimesečna zamuda 
in hkrati, za manj odstotkov; kar 
pomeni, da dovoljeno povečanje ce-
ne ni moglo dohiteti rasti stroškov 
enostavne reprodukcije. Preskrba je 
bila zadovoljiva, vendar je kljub 
prizadevanju delavcev elektrogospo-
darstva izguba dosegla v devetih 
mesecih že 1.414 milijona dinarjev. 

Elektro Žirovnica in Elektrarna 
Moste delita usodo vsega slovenske-

ga elektrogospodastvu in delavci 
obeh temeljnih organizacij ugotav-
ljajo, da so vzroki za izgubo ob-
jektivne narave, zato naj ne bi vpli-
vali na višino njihovih osebnih do-
hodkov. 

Za julij in avgust so delavcem 
obeh temeljnih organizacij na pod-
lagi sklepa izvrfriega sveta skupščine 
občine Jesenice izplačevali akonta-
cije osebnih dohodkov v nezmanjša-
nem obsegu. El^ktrikarji so obliko-
vali predlog, ki zagotavlja enotnost 
gibanja oseonih dohodkov pri vseh 
udeležencih v skupnem prihodku. 

Zato izvršni svet skupščine občine 
Jesenice predlaga zboru združenega 
dela, da dovoli izplačevanje osebnih 
dohodkov obema temeljnima or-
ganizacijama v skladu z veljavnimi 
splošnimi akti o delitvi osebnih do-
hodkov v temeljnih organizacijah 
"združenega dela. D . Sedej 

Namesto stare šare stanovanja za mlade 

V <il„.fii Loki so izročili mladim druži-
nam devefs tanovanj v podstrešj.h no-
O btokov - v starem delu mesta 
•tjsih » i o k stanovanj - Kva-

fraPtni meter je za 10.000 dinarjev ce-
nejši od novogradnje 

r L I m v f o v o u r e U a 
'ovanja v t1 

a podstreč 
tfav gotovo r i h hiAah. Povsem podstrešja v sta s S ( ; m ( ) . 

»Naše „revzelo skrb za gospo-
dn^bemm Stanovanjskini skladom 

imenovani za koordinatorja pri obnoyi 
mestnih in vaških jeder,« je povedal direktor 
Obrtnika Pavle Okorn,« Zato smo zadol-
ženi, da na podlagi posebnega urbanističnega 
dokumenta za Škofjo Loko, ki je tik pred 
sprejemom, poiščemo čimveč prostih površin v 
starem mestnem jedru, ki bi jih lahko upo-
rabili za stanovanjske površine. Mi pa smo se 
lotili prenove podstreh tudi v objektih, ki še 
niso stari, vendar imajo prostorna podstrešja. 
Tako srno začeli urejati podstrešja v novejših 
blokih v Frankovem naselju in bomo uredili 6 
dvosobnih in 12 enosobnih stanovanj. Devet 
smo jih že predali najmenikom, devet pa jih je 
še v gradnji.« 

Kakšna je cena? 
»Pogodbena cena je 20.000 dinarjev, kar je 

približno za milijon ceneje, kot bi gradili na 
novo. Stanovanja je zgradil Tehnik, nadzorni 
je Razvojni center Celje, projektant pa 
Projektivno podjetje iz Kranja. Obrtniška 

; C n o v o urejena poasu. Ij v novo u. j . , stanovan ia so 

r o 110 VOS l, » t j 

^ r s r ^ pasmow,i ,u,li 

dela so v sodelovanju s Tehnikom opravili 
naši delavci.« 

Vendar urejate podstrešja tudi v starem 
delu mesta? 

Tudi v starem delu mesta bomo zgradili 
več stanovanj na podstrešjih. Trenutno 
imamo izdelane projekte za 12 stanovanj v 
šestih hišah. Projekte je izdelal Arhitekt biro 
Tržič na podlagi predhodno pripravljenih 
študij Fakultete za gradbeništvo,arhitekturo 
in geodezijo v Ljubljani. 

Koliko stanovanj bi lahko uredili na 
podstrešjih v Školji Loki? 

»V starem delu je na podlagi cen, ki jih je 
izdelala FAGG, prostih okoli 5000 kvadratnih 
metrov površin, ki bi jih lahko preuredili v 
stanovanja. To pomeni, da bi v družbenih 
hišah lahko uredili okoli 100 stanovanj. \ 
zasebnih hišah pa je primernih okoli 3000 
kvadratnih metrov.« 

Stanovanja, ki so jih zgradili v Frankovem 
naselju na Trati, so sicer vsa mansardna, 
vendar so vsi stropi in stene opaženi z lesom 
pa tudi kuhinje so opremljene. So tudi dobro 
izolirana in zato je razumljivo, da so bili novi 
najemniki, mlade družine, ki so prišle do 
stanovanja prek razpisa stanovanjske skup-
nosti. veseli ključev. 
Sevla in Said Kaltaksta dobila enosobno 

stanovanje. Sedaj imajo enega otroka, v 
kratkem bodo dobili še enega. 

»Stanovali smo v Stari Loki. v eni sobi, 
brez kopalnice in stranišča. Zadovoljna sva, 
da nisva več podnajemnika, čeprav bo tudi 
stanovanje kmalu pretesno. Pričakoval sem, 
da bodo pomagali v Termiki, kjer delam, ali v 
Iskri Reteče, kjer je zaposlena žena, vendar ni 
bilo izgledov. Zato sva se obrnila na stano-
vanjsko skupnost in tako sva se vselila. 
Prispevala sva 4,5 milijona starih dinarjev. 

Opremo že imava, vendar bo najbrž potrebno 
večino novega,ker so tukaj stene nizke.« 

Fikreta in Zlatko Čolarič sta dobila dvo-
sobno stanovanje. Imata dva otroka. »Pri 
Alpetouru sem vložil prošnjo, vendar podjetje 
nima veliko možnosti, da bi ustregli vsem, 
zato sem se obrnil na stanovanjsko skupnost. 
Zadovoljna sva, da imava bivalno kuhinjo in 
dve sobi. Ena bo otroška. Sva zelo zadovoljna 
in bi se rada zahvalila tovatišici Vesni na 
stanovanjski skupnosti, ki je bila z nama 
vedno zelo prijazna. Vso opremo imava in se 
bova lahko takoj vselila. Vesela sva, da sva na 
svojem, čeprav na podstrešju. Imava pa zato 
centralno ogrevanje in stanovanje ne bo 
vlažno. To je izredno pomembno za otroka, ki 
ie bolan in mu bo toplo in suho stanovanje 
dobro delo.« 

L. Bogataj 



O LAS 4. STRAN 

RADOVLJICA 
10. seja zbora združenega 
dela skupščine občine 
Radovljica h o v sredo, 
29. decembra ob 9. uri 
v veliki sejni dvorani 
Skupščine občine 
Radovljica, Gorenjska 19 

DELEGATSKO ODLOČANJE TOREK, 21. DECEMBRA 1982 

DNEVNI RED: 
— odobritev zapisnika zadnje seje 
— predlog odloka o začasnem financiranju 

proračunskih potreb občine Radovljica 
za leto 198.) 

— informacija o izvajanju odloka o merilih 
za razvrstitev objektov, ki so že v 
uporabi pa so bili zgrajeni brez lokacij-
skega dovoljenja vobtini Radovljica 

— potrditev srednjeročnih programov ribi-
ških in lovskih druSn 

— poročilo o sanaciji in program nadaljnje 
sanacije blejskega jezera « 

— predlog dodelitve sredstev obveznic 
cestnega posojila v letu 1982 in 1983 

— soglasje k samoupravnemu sporazumu 
o ustanovitvi Samoupravne stanovanj-
ske skupnosti obči ne Radovljica 

— soglasje k samoupravnemu sporazumu o 
ustanovitvi in statutu Samoupravne in-
t tresne skupnosti za varstvo pred po-
žarom 

— poročilo sodnika za prekrške 
— predlog odloka o ustanovitvi in delov-

nem področju Komisije za spremljanje 
izvajanja zakona o združenem delu 

— predlog odloka o ustanovitvi in delov-
nem področju komisije za urbanizem, 
gradbene in komunalne zadeve 

— predlog odloka o ustanovitvi in delov-
nem področju odbora ZZD za proračun 
in finance 

— predlog odloka o ustanovitvi in delov-
nem področju odbora ZZD za družbeno 
planiranje 

— predlog odloka o nadomestilu za 
uporabo stavbnega zemljišča v občini 
Radovljica 

— imenovanja: 
članov komisije ZZD in ZKS za ZZD in 
ZKS za urbanizem, gradbene in komu-
nalne zadeve 
članov odbora Z2D za proračun in fi-
nance 
članov odbora ZZD za družbeno pla-
niranje 

— delegatska vprašanja 

10. seja zbora krajevnih 
skupnosti skupščine 
občine Radovljica bo 
v sredo, 29. decembra 
oh 9. uri v mali sejni 
dvorani Skupščine občine 
Radovljica, Gorenjska 19 

DNEVNI RED: 
— odobritev zapisnika zadnje seje 
— predlog odloka o začasnem financiranju 

proračunskih potreb občine Radovljica 
za leto 1983 

— informacija o izvajanju odloka o merilih 
za razvrstitev objektov, ki so že v upora-
bi pa so bili zgrajeni brez lokacijskega 
dovoljenja v obči ni Radovljica 

— potrditev srednjeročnih programov ribi-
ških in lovskih družin 

— poročilo o sanaciji in nadaljnji program 
sanacije blejskega jezera 

— predlog dodelitve sredstev obveznic 
( estnega posojila v letu 19H2 in 1983 

— soglasje k samoupravnemu sporazumu 
in statutu 
Stanovanjske skupnosti Radovljica 
Skupnosti požarnega varstva Radovljica 

— poročilo sodnika za prekrške 
— predlog odloka o ustanovitvi in delov-

nem področju komisije za spremljanje 
izvajanja zakona o al roženem delu 

— predlog odloka o ustanovitvi in delov-
nem področju komisije za urbanizem, 
gradbene in komunalne zadeve 

— predlog odloka o ustanovitvi in delov-
nem področju ZKS za proračun in 
finance 

— pedlog odloka o ustanovitvi in delov-
nem področju ZKS za družbeno plani-
ranje 

— predlog odloka o nadomestilu za upo-
rabo stavbnega zemljišča 

— imenovanja 
članov komisije ZKS za urbanizem, 
gradbene in komuna Ine zadeve 
članov odbora ZKS za proračun in fi-
nance 
članov odbora ZKS za družbeno plani-
ranje 

_ delegatska vprašanja 

10. seja družbenopolitič-
nega zbora skupščine 
občine Radovljici: bo 
v sredo, 29. decembra 
ob 9. uri v sejni sobi 
družbenopolitičnih 
organizacij v Radovljici, 
Gorenjska 2"> 

DNKVNI RED: 
— odobritev zapisnika zadnje »eje 
— predlog o začasnem financiranju prora-

čunskih potreb občine Radovljica za 
leto 1983 

— informacija o izvajanju odloka o merilih 
za razvrstitev objektov, ki so že v upo-
rabi pa »o bili zgrajeni brest lokacijskega 
dovoljevanja vobfini Radovljica 

- predlog odloka o ustanovitvi in delov 
nem področju komisije za spremljanje 
izvajanja zakona o združenem delu 

_ porodio o sanaciji in nadaljnji program 
sanacij«' blejskega j « « " 1 

- predlog dodelitve sredstev obveznic ce 
stnega posojila v letu 1982 in 1983 

- soglasje k samoupravnemu sporazumu 
in statutu 
Stanovanjske skupnosti 
Skupno« t i požarnega varstva 

— poročilo sodnika zn prekrške 
- delegatska vprašanja 

DOGOVORIMO SE 
Ozdravitev 
blejskega jezera 
Delegati zborov bodo na skupni seji obravnavali informacijo o 
poteku sanacije blejskega jezera — Komite za urbanizem, grad-
bene in komunalne zadeve predlaga deset usmeritev nadaljnje 
sanacije jezera, dopolnil jih je izvršni svet 

Sestavljalec gradiva povzema 
potek dosedanje sanacije blej-
skega jezera, navaja, katera dela 
so bila opravljena in kakšne te-
žave so jih spremljale. Informa-
cijo je obravnaval izvršni svet in 
o dosedanjem poteku sanacije 
sprejel sklep, da naj se natančno 
pregledajo sklepi skupščine in 
izvršnega sveta v zadnjem man-
datu in ugotovi, kateri sklepi so 
bili izvršeni in kateri ne in zakaj 
niso bili. Izvršni svet je sprejel 
tudi sklep, da je treba dodatno 
poudariti bistvene ukrepe, ki so 
dali zadnje pozitivne učinke, da 
je jezero čistejše. 

Nekateri sklepi izvršnega sve-| 
ta se nanatejo na usmeritve na-
daljnje sanacije blejskega jezera, 
za kar je komite oblikoval deset 
usmeritev. Izvršni svet je komi-
teju naložil naj določi rok za 
pripravo in sklenitev družbene-
ga dogovora o skupnem progra-
miranju, planiranju in uresniče-
vanju sanacije blejskega jezera. 
Rok naj bo čim krajši. Menil je, 
da bi morali v poročilu izposta-
viti problem kanalizacije in 
čistilne naprave in da naj se 
sklepi dopolnijo z natančnimi 
nalogami, ki jih je treba takoj 
opraviti pri primarni in sekun-
darni kanalizaciji. Komunalno 
gospodarstvo in sanitarna in-
špekcija pa naj poročata, kaj sta 
konkretno ukrepila glede pri-
ključitev sekundarnih vod na 
kanalizacijo. 

Komite za urbanizem predlaga 
delegatom, da potrdijo deset 
usmeritev za nadaljnjo sanacijo 
blejskega jezera. 

• Zagotoviti je treba stalno od-
vajanje hipo-limnijske vode iz je-
zera preko natege, bilanco jezera 
pa usklajati z dotokom Radovne. 

• Vzpostaviti je potrebno di-
namični model spremljanja pro-
cesa v jezeru, ki bo omogočal 
stalno uravnavanje obeh ukre-

v, istočasno pa bo lahko služil 
pon 

voju limnologi je pri nas. 
C ot pomemben prispevek raz-

C 

• Organizirati je potrebno ka-
kovostno analizo vode jezera, 

ritokov, iztoka in Save Bohinj-
ce v obsegu, ki je realno potre-
ben in strokovno opravičljiv. 
Delo limnološke postaje naj se 
organizira v okviru ene izmed 
obstoječih strokovnih institucij. 

• Preusmeriti je potrebno tok 
M išče, od bifurkacije na Rečici v 
Savo in zagotoviti zmanjšanje 
obsega ribogojnice v Za ki za 
vzrejo mladic. 

• Zagotoviti je potrebno dovod 
očiščenih izvirnih voda v jezero, 
prednostno izvira ob drsališču. 

• Opredeliti je treba dopuste 
obremenitve jezera z morebitni-

Dodelitev obveznic 
cestnega posojila 

Izvršni svet je ob obravnavi po-
pravkov letošnjega proračuna ob-
ravnaval tudi vprašanje dodelitve 
liredstev, ki se natečejo iz obveznic 
cestnega posojila v letošnjem in pri-
hodnjem letu, ki skupaj znašajo 1,52 
milijona dinarjev. Na podlagi pred-
loženih programov predlaga delega-
tom vseh zborov, da komunalni 
skupnosti dodelijo 300 tisoč dinar-
jev, izobraževalni skupnosti pa 1,22 
milijona dinarjev. Komunalni skup-
nosti za komunalno dejavnost, izo-
braževalni skupnosti za pooravilo in 
vzdrževanje osnovnih šol. Hkrati pa 
izvršni svet predlaga vsem zborom, 
da ga pooblastijo, da v letu 1983 
sredstva iz obveznic cestnega poso-
jila nemeni za modernizacijo rudni-
kov zaradi zagotovitve dolgorofrie 
boljše preskrbe « premogom in sicer 
kot rezervna sredstva, če ne bo 
možno zagotoviti potrebnih sredstev 
iz proračuna. 

OPOZORILO 
Predsedstvo SO Radovljica ae je 

dogovorilo, da bodo poročilo o aanaciji 
in nadaljnji program sanacije blejskega 
jezera obravnavali /.bori na skupnem 
-zasedanju, zato prosimo delegate /bora 
krajevnih skupnosti in družbenopo-
litičnega zbora, da se ob začetku seje 
zberejo v veliki .-jejni dvorani SkupAči-
ne občine Radovljica. 

mi kratkotrajnimi onesnaževanji 
in s tem določiti optimalni pri-
stop pri izgradnji kanalizacije, 
predvsem pri sistemu razbreme-
njevanja visokih vod. 

• Z namenom, da se omogoči 
nadaljnja izgradnja kanalizacij-
skega sistema je potrebno pri-
dobiti strokovno izdelano in s 
strani Zveze vodnih skupnosti 
potrjeno generalno rešitev od-
vajanja odpadnih vod na gravi-
tacijskem območju jezera. 

• Zagotoviti je treba dokončno 
sanacijo objezerskega M kanala 
v celotni dolžini a podaljškom do 
lokacije bodoče čistilne naprave. 
Zaključiti je potrebno dokončno 
usposobitev črpališč v Za ki in 
zagotoviti oddajanje odpadnih 
vod po tlačnem podvodnem ce-
vovodu Zaka-Mlino. Zagotoviti 
je treba izgradnjo kanala 2 v 
območju 2eleč. Na osnovi pri-
pravljenih podrobnosti je treba 
zagotoviti priključitev vseh ob-
jektov na sekundarno kanaliza-
cijsko omrežje, prednostno na 
prispevnih območjih živih voda, 
ki naj bi jih odvedli v jezero. 
Preveriti in po potrebi obnoviti 
je treba obstoječe priključke 
na sekundarno kanalizacijsko 
omrežje. 

• Z namenom, da se dokončno 
opredeli vloga ter odgovornost 
posameznih subjektov pri do-
končni sanaciji jezera naj komi-
te za urbanizem, gradbene in 
komunalne zadeve izdela osnu-
tek 
nem programiranju, 
in uresničevanju sanacije blej-
skega jezera. Po sprejetju dogo-
vora bo skupni organ podpisni-
kov prevzel vlogo sedanje stro-
kovne komisije. 

• Strokovna komisija naj do 
konca januarja prihodnje leto 
predloži izvršnemu svetu ovred-
noten program izvajanja sana-
cije jezera v letu 1983. Pri 
oblikovanju programa naj svoje 
interese in finančne vire združijo 
Zveza vodnih skupnosti Slove-
nije, Območna vodna skupnost 
Gorenjske, SIKS Radovljica, Ko-
munalno gospodarstvo občine 
Radovljica, krajevna skupnost 
Bled (interes in obveznosti kra-
janov v zvezi s priključki), po-
samezne hotelske delovne or-
ganizacije ter skupščina občine 

lovljica. 

iiu uaiuc i<auc«F 
družbenega dogovora o skup 

n programiranju, planiranju 

Nova delovna 
telesa skupščine 

Večletna praksa v delovanju dele-
gatskega sistema je pokazala potrebo 
po delovnih telesui občinske skupšči-
ne, ki bo ugotavljala pobude, pred-
k>ge, mnenja in pripombe delovnih 
ljudi in občanov v temeljnih sredinah 
in se nanašajo na delo skupščine, 
ohravnavala pobude delegacij glede 
posameznih zadev, spremljala izvaja-
nje politike skupščine, ugotavljanja 
razmere na ponameznih področjih 
družbenega Življenja, spremljala iz-
vrševanje predpisov in drugih sploš-
nih aktov skupščine ter dajala 
pobude, predloge in mnenja izvrš-
nemu svetu in občinskim upravnim 
organom. 

V ta namen sekretariat za občo 
upravo in družbene dejavnosti pred-

laga ustanovitev skupne komisije zbor 
združenega dela in zbora krajevnih 
skupnosti za 'področie urbanizma, 
gradbenih in komunalnih zadev ter 
ustanovitev odborov za družbeno 
planiranje ter proračun in finance pri 
zboru združenega dela in pri zboru 
krajevnih skupnosti. 

Zaradi pomanjkljivosti dosedanje 
pa so pripravili še nov odlok o 
ustanovitvi in delovnem področju 
komisije za spremljanje izvajanja 
zakona o združenem delu, po katerem 
je sestavljena iz delegatov vseh treh 
zborov občinske skupštine, članov 
družbenopolitičnih organizacij, iz-
vršnega sveta in medobčinske gospo-
darske zbornice. Natančneje so opre-
deljene njene naloge in sicer komisija 
med drugim spremlja izvajanje za-
kona o združenem delu, ugotavlja 
izvajanje samoupravnih splošnih ak-
tov ter proučuje vzroke za prepočasno 
uresničevanje sprejetih reSitev, daje 
pobude za obravnavanje |s>sameznib 
vprašanj v zborih občinske skupščine. 

Dokončna 
ureditev 
črnih gradenj 

Komite za urbanizem, gradbene in komunalne zadeve predlaga 
vsem trem zborom, da na osnovi predloženih tez sprejmejo po-
budo za spremembo in dopolnitev odloka o merilih razvrstitev 
objektov, ki so že v uporabi, pa so bili zgrajeni brez lokacijskega 
dovoljenja — Komite bo osnutek pripravil v prvem tromesečju 
prihodnjega leta 

Pobudo, za obravnavo informacije 
o izvajanju odloka o merilih za raz-
vrstitev objektov, ki so že v.uporabi 
pa so bili zgrajeni brez lokacijskega 
dovoljenja v radovljiški občini je na 
julijskem zasedanju dal družbeno-
politični zbor. Odlok o merilih za 
razvrstitev takoimenovanih črnih 
gradenj je bil sprejet julija 1979. V 
skladu z njim je upravni organ med 
objekte, ki jih je možno legalizirati 
razvrstil 39 primerov, med objekte, 
za katere se lokacijsko dovoljenje ne 
more izdati in se morajo odstraniti, 
vendar pa se odstranitev lahko od-
loži, ker še ne ovirajo izvajanja ur-
banističnih dokumentov 33 prime-
rov in med objekte, ki jih je treba 
takoj odstraniti, ker so na zavaro-
vanem zemljišču in podobno 33 pri-
merov. Skupaj torej 105 primerov. 
Takšno razvrstitev so sprejeli tudi 
zbori občinske skupščine. 

Upravni organ pa svoje naloge ni _ 
v celoti opravil, deloma zaradi svojih triglavski narodni park. 
kadrovskih težav. Prisotnih pa je Ce bo pobud 

zgrajene brez lokacijskega dovolje-
nja, ki so jih investitorji obnovili na 
podlagi urbanističnega potrdila in 
jim spremenili namembnost. 

Za novi 6. a đen pa je predlagana 
teza, da se lahko odloži odstranitev 
objektov, ki s svojo lokacijo, obsto-
ječim ali dodatno usklajenim gabari-
tom, obdelavo fasad in komunalno 
opremljenostjo ne motijo osnovnega 
namena zaščite posameznega ob-
močja. Predloge razvrstitve zaradi 
kmetijskega interesa bo opravila 
kmetijsko zemlji&a skupnost, raz-
vrstitve zaradi vodnogospodarske 
zaščite območna vodna skupnost, 
zaradi zaščite gozdarskega interesa 
interesna skupnost za gozdarstvo, 
zaradi zaščite območij iz naravo-
varstvenega, etnografskega, spome-
niškega vidika pa Zavod za spome-
niško varstvo v Kranju. Pri vseh 
razvrstitvah znotraj Triglavskega 
narodnega parka bo sodeloval Zavod 

bilo več dilem. Skupščina občine je 
omogočila promet z obstoječimi ob-
jekti ter zemljišči v letih od 1973 do 
1976. Vse črne gradnje so bile v 
začetnih fazah evidentirane in iz-
dane ustrezne odločbe, vendar so 
bile bodisi razveljavljene s strani 
drugostopenjskega organa ali pa 
niso bile realizirane v tistih fazah, 
ko gradnja objekta še ni bila za-
ključena. Določba Šestega člena od-
loka našteva območja, na katerih 
načeloma ni možna nikakršna legali-
zacija, zato je bilo med objekte, ki 
jih je treba takoj odstraniti uvršče-
nih veliko objektov. Posledica ne-
opravljenih nalog so bile nove črne 
gradnje, katerih nadaljno širitev je 
znatno preprečil Zakon o Triglav-
skem narodnem parku, ki prepove-
duje gradnjo individualnih počitni-
ških objektov na celotnem območju 
parka. TVenutno pa je evidentiranih 
21 črnih gradenj, katerih reševanje 
je v pristojnosti komiteja za ur-
banizem; od tega 6 počitniških ob-
jektov, ostalo so garaže, drvarnice, 
pomožni objekti. 

Le dokončna rešitev upravnih 
postopkov, legalizacija ali odstra-
nitev vseh črnih gradenj iz pretek-
losti bi omogočila normalno na-
daljnje delo urbanistične inšpekcije 
in upravnega organa. 

Pobuda za spremembo odloka 
vsebuje novo besedilo 1. člena in 
dopolnitev odloka z novim 6. a Čle-
nom. Novo besedilo 1. člena vsebuje 
tezo, da se določijo merila, po ka-
terih upravni organ razvrsti objekte, 
ki so v uporabi na dan 31. december 
1982 oziroma za objekte zgrajene na 
območju Triglavskega narodnega 
parka, da so bili zgrajeni najmanj do 
tretje gradbene faze pred sprejetjem 
zakona o Triglavskem narodnem 
parku. Določila odloka bi se smisel-
no uporabljala tudi za objekte 

Soglasje k sporazumu 
stanovanjske 
in požarne skupnosti 

Samoupravna stanovanjska skupnost 
občine Radovljica posreduje delegatom 
vseh treh zborov v sprejem soglasje k sa-
moupravnemu sporazumu o njeni usta-
novitvi, samoupravna skupnost za var-
stvo pred požari pa soglasje k samouprav-
nemu sporazumu o ustanovitvi in 
statutu. 

Osnova za spremembo in dopolnitev 
samoupravnega sporazuma o ustanovitvi 
stanovanjske skupnosti sta lani sprejeta 
zakon o stanovanjskem gospodarstvu in 
družbeni dogovor o skupnih osnovah za 
urejanje in zagotavljanje družbeno eko-
nomskih odnosov na področju stanovanj-
skega gospodarstva. Vgrajene so sistem-
ske novosti ol»h dokumentov, z ukinit-
vijo izvršilnega odbora so na n o v o obliko-
vani posamezni odbori in s tem razdeljene 
pristojnosti Upoštevan je dvoletni man-
dat z možnostjo enkratne ponovitve. 
Vnefiene so tudi določbe o posebnem 
organu za sporazumno odpravljanje 
sporov s področja stanovanjskega »P>-
spodarstva - poravnalnem svetu ter 
ustanovitev posebnega sodišča /.diu že ne-
ga dela. 

Samoupravna skupnost za varstvo pred 
požarom j e bila ustanovljena leta 1976. 
vendar ni bila vpisana v stalni register. 
Zaradi ureditve vpisa kot tudi uskladitve 
z nekaterimi novimi predpisi, zlasti zako-
nom O skupnih osnovah svobodne 
menjave dela, le bilo trel»a izdelati nov 
sporazum, v skL 
skupnosti 
sporazum, v skladu r njim pa tudi statut n j e n i h obremenitev 

a sprejeta in izdelana 
nova razvrstitev se bo število ob-
jektov, ki jih je treba odstraniti, 
zmanjšalo za dve tretjini 

Nadomestila 
za uporabo 
stavbnega 
zemljišča 

Iz javne razprave prihaja odlok o 
nadomestilu za uporabo stavbnega zem-
ljišča, katere pripombe je sestavi jalec ' 
večinoma upošteval Izvršni svet attc 
predlaga delegatom zbora združene & 
dela in zbora krajevnih skupnosti, da 
odlok sprejmejo. 

Pri oblikovanju predloga odloka so bife 
v celoti upoštevane pripombe statutarno 
pravne komisije, vsled česar je dopolnje-
no poglavje o merilih za določitev na-
domestila. Po namembnosti so območja 
razdeljena na štiri območja, ločeno sta 
obravnavani območji za poslovne m 
družbene dejavnosti. Znotraj obn*>fij so 
različno opredeljene stopnje za poslovne 
namene in stanovanja ter za proizvodne 
namene. 

Na predlog Komunalnega gospodarstvi 
»o v vseh določbah namesto urban isti&i 
ali zazidalni načrt vključili termin izved-
beni prostorski kat. Vsakoletno določitev 
vrednosti točke so s 30. oktobra pretak-
nili na 20. marec, kar bo omogoči? 
usklajevanje vrednosti točke na osnovi 
sprejetega letnega programa opremljanja 
stavbnih zemljišč. Usklajenost vrednost 
točke bo z letnim programom preveril 
izvršni svet. 

Upoštevana je pripomba Doma dr. 
Janka Benedika Radovljica, da se ob-
močja Beguni, Zgornjih in Spodnjih Goiij 
vključijo v drugo stopnjo ohmočja, na-
menjenega za stanovanja. Možnost, da se 
dom zaradi posebnih pogojev pridobi-
vanja dohodka oprosti plačevanja nado-
mestila pa je z odlokom dana. 

Na zboru admženega dela je bd 
izražen dvom o nujnosti oprostitve posa-
meznih socialnih kategorij zavezancev. 
T o možnost opredeljuje zakon o uprav-
ljanju in razpolaganju s stavbnim zem-
ljiščem, predlagatelj pa ugotavlja, da je 
trenutno le 23 zavezancev iz socialnih 
razlogov oproščenih plačevanja nadome-
stila za uporabo stavbnih zemljišč. 

Ob obravnavi osnutka je bila podana 
zahteva, da se opredeli tudi vrednost 
točke in predloži izračun tipičnih pri-
merov plačevanja nadomestila. Ker odlok 
določa le merila in način izračunavanj« 
višine nadomestila to ni možno. Skup« 
višina sredstev za nadomestila ae določi 
vsako leto posebej na podlagi srednjeroč-
nega plana in letnega programa urejanj* 
stavbnih zemljišč. Vrednost to&e pa na 
osnovi ovrednotenega programa in skup-
nega števila točk v občini. Skupno število 
t . A pa se dolofi na osnovi meri 
predloženega odloka. Planirane so na-
slednje višine z nadomestili zbranih 
sredstev: leta 1981 8,49 milijonov dinar-
jev, leta 1982 9,34 niijuonov leta 19© 
10 27 milijonov, leta 1984 11,3 milijonov 
m' leta 1985 12,43 milijonov dinarjev, 
skupaj torej v srednjeročnem raadobiu 
51 «5 milijonov dinarjev. Lam je bilo 
zbranih 8,88 milijonov dinarjev, fetoa 
odmerjenih 9.3 milijone dinarjev. z 
uveljavitvijo odloka ne bo prišlo do več 
kot 10 odstotnega letnega povečaj* 
skupne višine nadomestil v občini, pnHo 
h« le do delne prerazporeditve obvemoso. 
Na osnovi novega odloka se bo povečalo 

I v ^ v , povečalo se bo jevno 
" ^ i , „ostavke nezazidanega stavbne«* 

t\ i»»nih osemenitev posameznika. 
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DOGOVORILI SMO SE 
Uresničevanje politike 
odlikovani SFRJ 
Delegati zborov radovljiške občin-
ti skupščine so na 8. zasedanju 24. 
novembra letos sprejeli vrsto pred-
ratnih nalog in uresničevanj poli; 
% odlikovani SFRJ v radovljiški 
*uii, ki jih j e predlagala komisija 
»odlikovanja in priznanja, da bi do-

kakovostne premike pri delu na 
*ročju institucije odlikovanj. 

• Nu.no je, da politika odlikovanj 
linija razvoj naše socialistične družbe, 
•a»dpira in stimulira napore pri izgrad-

samoupravnih dru ftenoekonomsk 
*wov krepitvi obrambe, varnosti in 
-Ovisnosti, utrjevanju bratstva in 
flotaosti naših narodov in narodnosti, 
•Uničevanju gospodarske stabilizacije 
? materialni in dru&eni razvoj na vseh 

Zato j e nujno, da se vsi subjekti, 
sodelujejo pri pobudah za odlikovanja 

• troučitvi predlogov za podeljevanje 
'iiovanj, zavzemajo za doslednejše 
štovanje dogovorjene politike odh-
-wanj b odločno odpravljanje slabosti, 
»ae pokazale vdosedanji praksi. 
• V vseh družbenopolitičnih orga niza -

organizacijah združenega dela. 
Spravnih interesnih skupnostih, 
âjevnih skupnostih in drugih orga niza-

in ekupnstih naj se ustanove komi-
za odlikovanja. ,, 

• Komisije za odlikovanja naj predla-
več mladih delavcev m ^rokovnja-
zlasti novatorjev m racionaliMtor-

ki izstopajo z zaslugami v vseh vejah 
^ « r S . e proizvodnje in drugih družbe-
^ C T ^ z o m o s t je treba posvetiti 
i Z K odlikovanje za izredno 
^ S k o r S n a dela. posebne delovne 
^ u s ^ i e . dosežene v krajšem 

: i T v m 9 e h f r e & h je treba evidentirati 
C S i , občane, ki so s svojim 
2 r , i m delom dokazali, da zasluž.jo 
C Z T a TeTvidence je treba stalno 

^1v a mzornost i je treba posvetiti 
^ktivTeiK. podeljevanju odlikoval«. 
>*nno 2 T e t e spremljati razvoj oiga-
2 X ž e n e g a dela, dru g! h orga niza-
t d S v ^ n > predlagati za odhko-

• Vsebinske obrazložitve predlogov 
za odlikovanja so preskope, kar vpliva na 
nepravilno odločitev o vrsti in višini odli-
kovanja. V obrazložitvah predlogov 
morajo biti navedene konkretne zasluge. 

• Obrazložitve za odlikovanja borcev 
.NOV, ki za zasluge med NOB niso pre jeli 
še nobenega odlikovanja, se pogosto na-
našajo zgolj na zasluge med NOB. ne pa 
na njihove povojne zasluge in aktivnosti. 
Odlikovanja izključno za zasluge med 
NOB se ne podeljujejo več, zato je nujno, 
da obrazložitve vsebujejo tudi delo in 
aktivnost po vojni. Glede na ugotovitev, 
da je bilo doslej odlikovanih le 35 od-
stotkov borcev NOV, naj KO ZZB NOV 
v letu 1983 pripravijo predloge za od liko-
vanja za vse tiste borce NOV, ki do sedaj 
še niso bili odlikovani, pa s svojim povoj-
nim delom in aktivnostjo to zaslužijo. 

• Odlikovanja ob jubilejih naj se pra-
viloma podeljujejo samo enkrat, ob tem 
pa naj se da prednost delovnim jubilejem 
pred življenjskimi. 

• Zgolj prenehanje funkcije oziroma 
upokojitev ne more biti vzrok za odliko-
vanje, temveč naj bodo izpolnjeni vsi 
kriteriji. 

• Za kontinuirano, uspešno in izredno 
delo se posamezniku lahko podeli prvo 
odlikovanje po petih letih dela. naslednja 
pa praviloma po sedmih letih od podelitve 
predhodnega odlikovanja. Ob vsakem 
predlogu za ponovno odlikovanje je po-
trebna posebna obrazložitev, konkretne 
zasluge po prejemu zadnjega odlikovanja. 

• Pri predlaganju za večletno uspešno 
delo je treba upoštevati postopnost glede 
na vrsto in stopnjo odlikovanja, kar velja 
tako pri prvem kot pri naslednjih. 

• V vseh temeljnih sredinah ie treba 
staviti evidenco, komu so bila odlikova-
nja podeljena. 

• Predlogi za odlikovanja morajo biti 
pripravljeni pravočasno, kajti le s pra-
vočasno izročitvijo bo odlikovanje dose-
glo svoj moralni in politični namen. 

Poleg navedenih nalog je nujno, da se 
pri ufesničevanju politike odlikovanj 
glede na pomen, ki ga imajo dolikovanja 
SFRJ, zagotovi pravočasno in svečano iz-
ročanje. Odlikovanja se morajo izročiti 
v tistih sredinah, ki so dale zanje pobudo. 
O svečanih izročanjih odlikovanj rnora 
biti Obveščena tudi širša javnost. 

Sa č r t i lovskih in ribiških družin 
j , i.^itvHn vrst. oceno Števila 

DOGOVORIMO s e 

z d 
turo 

ločitvijo vrst, oceno števila in struk-
ture divjadi, upravljanja lovišča in 
evidenco gospodarjenja. Program razvoja 
je sestavljen na osnovi lovskega katastra, 

nitete in kapacitete lovišča. Vsebuje £ 
j/.ske družine in Zavod za gojitev 

**dL Trig lavski narodni park 1 nglav 
^ h ribiške družine na območju 
t & e 1 £ a n e delegatom — 1 - . - 1 - - I -
N e rfela in zbora krajevnih s k u p n o s t i ukrepe varstva in prehrane divjadi, 
'ižLiein v botrditev svoje načrte zna- d i t v e m vzdrževanja lovskih objektov 

uKlad i j o ureditev lovskega t f f k o n o m s k o finančno pod-» — " 
^ T J e t o v f c ^ Kropa ,n Zavoda 
"«ajSčica, - Ji m Triglavskega naro-^ptev divjad m T n g i ^ ^ 

parka Triglav o . . . družine ^ parka T n g i a v ^ d r u ž i 

^ J t t V T e l o t f ribiški družine Bled 

Imenovanja 

trufrnrea d e a J o ž e t a fiuzelja, 
tozd Gradbeništvo 

r M a r j a n a P o r a , delegata K o -
p a l n e g a g 0 8 p o d a r s t v a i z z b o _ 
!» krajevnih skupnost i pa Z d e n 
U R a c e t a . delegata kraje vn* 
<>?Zti Zasip. w A n t o n a DO-

delegata krajevne skup-
Radov l j i ca - ^ r „ ^ n e c a 

•ŽJSfS 

>rrrP Bi«° IJSSS- JoiBta 
S eia detefala Murke U s c e ... 
SakTBla l f tevo . fjelegalko Al-

Radovljica T krajevnih 
Dcegatom ,„™ J , .n„ , r 

Mpnitt pa i m e n i e 
fflSK fcU « Lesc, M i -
i . Arhl £ Stare Fužine in 
*$Z\m\Kažeta iz Radovljice, v 
^ r V d t T ž b e n o 
"itona A ž m a n a z B 1 f l a : 
* R e p i n c a i . B o h i n j s k , -

Miha B e v c a iz I od na rta 

in naprav ter eKonomsKo finančno pod-
, z a upravljanje lovišča. Načrti so 

usniajeni z gozdno gospodarskimi načrti 
in z načrti o razvoju kmetijstva v občini. 

KibiSki družini sta izdelali ribiško goji-
tveni načrt, upoštevali sta vse strokovne 
pripombe ribiške zveze Slovenije in 
zavoda za ribištvo. Ribiška družina 
Radovljica obsega okoliš od Cajhnovega 
jezu sotočja Bohinjke in Dolinke do izliva 
Tržiške Bistrice v Savo ter vse potoke, ki 
se tam izlivajo v Savo. Gradili namerava 
lastno valilnico in obnoviti ribnik v 
Voščah za vzrejo mladic potočne postrvi. 
Ribiška družina Bled obsega okoliš Save 
Bohinjke od jeni v Soteski do Cajhno-
veha jezu z vsemi pritoki, blejsko jezero 
in gojitvene potoke. Prizadevala si bo 
izboljšati jezersko vodo in za čistost 
gojitvenih potokov. Načrtuje povečanje 
zmogljivosti ribogojnice na Bledu. 

Načrta obeh družin vsebujeta vlaganje 
in odlov rib po posameznih športno ribo-
lovnih vodah, vlaganje v varstvene vode, 
vzrejo rib v ribogojnem obratu v Globo-
kem, petletni načrt gospodarjenja v 
Športno ribolovnih vodah, varstvenih 
vodah in ril»ogojnem obratu, program 
gojitveno čuvajske službe, gojitvene 
smernice in načrt vzdrževanja in gradnje 
ribiško gojitvenih objektov in program 
naložb v petletnem razdobju. Načrta za-
gotavljata ukrepe za varstvo voda, skrb 
z« vstohtonoflt ribje poselitve, redne 
vložke mladic in zaroda v gojitvene 
potoke. 

Začasno financiranje 
proračunskih potreb 

Izvršni svet predlaga delega-
tom vseh treh zborov, da v eno-
faznem postopku sprejmejo odlok 
o začasnem financiranju prora-
čunskih potreb občine Radovljica 
v prvem tromesečju prihodnjega 
leta. Odlok je začasni, dokler ne 
bo sprejet proračun občine Ra-
dovljica za leto 1983. Ker izho-
dišča za pripravo proračuna Še 
niso dokončno i zdelana," bo odlok 
o proračunu mogoče pripraviti 
šele v začetku prihodnjega leta. 

Predlagani <xllok v prvem 
Členu določa, tla se v potrebe upo-
rabnikov proračunskih sredstev 
financirajo največ do 25 odstot-
kov proračunskih sredstev, po-
rabljenih letos. 

Delegatska 
vprašanja 

Na 9. zasedanju zbora krajevnih skup-
nosti 15. decembra so delegati zastavili 
več delegatskih vprašanj. 

Delegacija krajevne skupnosti Kopriv-
nik-Gorjuše je vprašala, zakaj v dopisu 
sekretariata za notranje zadeve v zvezi 
v obmejno cono nista zajeti krajevni 
skupnosti Koprivnik-Gorjuše in Stara 
Fužina, saj se nahajata na istem področju 
kot krajevni skupnosti Bohinjska Bistrica 
in Srednja vas. Vprašanje so posredovali 
sekretariatu za notranje zadeve. 

Delegacija krajevne skupnosti Kopriv-
nik-Gorjuše je na konferenci delegacije 
skupaj s DPO in skupščino KS dne 8. de-
cembra obravnavala poročilo delegata 
SIS, ki se je udeležil zasedanja skupnosti 
otroškega varstva, ki je ukinila malo šolo 
na Koprivniku. V krajevni skupnosti je 
bila ves čas mala šola in nižji razredi 
osnovne šole. Vzgojnovarstvena organi-
zacija Radovljica pa je na sestanku dne 
29. oktobra sklenila, da bodo otroci s Ko-
privnika in Gorjuš še v jem šolskem letu 
obiskovali malo šolo v Boh. Bistrici. O 
svojem sklepu niso obvestili niti staršev 
niti skupščine krajevne skupnosti. Stali-
šče vseh v krajevni skupnosti je, da ob-
držijo malo šolo na Koprivniku kljub 
majhnemu številu otrok, ker predvide-
vajo, da bi z ukinitvijo nastalo tudi 
vprašanje obstoja njihove štirirazredne 
osnovne šole. Ta stališča podpirajo s 
širšim družbenim mnenjem o obstoju 
visokogorskih kmetij, ki se pričnejo prav 
pri obstoju šole v njihovem kraju. Vpra-
šanje so posredovali skupnosti ostroškega 
varstva. 

Avtobusne zveze s Koprivnika in Gor-
juš so slabe oziroma jih ni, zato se 
postavlja vprašanje udeležbe delegatov 
na sejah občinske skupščine. Z uvedbo 
bencinskih bonov delegati ne morejo 
uporabljati lastnih prevoznih sredstev. 
Delegacija predlaga, da se za delovanje 
delegatskega sistema zagotovijo dodatni 
boni. Vprašanje so posredovali sekreta-
riatu za notranje zadeve. 

Delegacija krajevne skupnosti Srednja 
Dobrava je obravnavala nedeljske avto-
busne zveze iz Podnarta preko Krope do 
Radovljice in obratno. V novem voznem 
redu ni prevoza ob nedeljah v dopoldan-
skem času. Delegacija predlaga, da se 
zaradi omejitve porabe bencina ponovno 
uvede avtobus in to okoli 11. ure do 
Radovljice. Uvedbo avtobusa predlagajo 
zaradi nedeljskih obiskov v bolnicah v 
Ljubljani, na Golniku in na Jesenicah. 
Poleg tega naj bi Alpetour prilagodil tudi 
povratek v LipnSko dolino v popoldan-
skem času. Vprašanje so posredovali ko-
miteju za urbanizem, gradbene in komu-
nalne zadeve, da ga prouči in posreduje 
pri pristojni organizaciji. 

Delegacija krajevne skupnosti Bled 
sprašuje, zakaj tovariš Pibernik z Bleda 
kljub sprejetemu odloku o registraciji in 
uporabi plovnih objektov na blejskem in 
bohinjskem jezeru še vedno lahko vozi s 
čolnom na pogon z bencinskim gorivom in 
kakšne sankcije so predvidene s strani 
pristojnih upravnih organov. Vprašanje 
so posredovali sekretariatu za notranje 
zadeve. 

Krajevna skupnost Bled predlaga, da bi 
se uredil avtobusni prevoz potnikov, ki 
potujejo z vlakom, na relaciji Bled—že-
lezniška postaja Bled. Vprašanje so po-
sredovali komiteju za urbanizem, grad-
bene in komunalne zadeve, da ga prouči 
in posreduje pri pristojni organizaciji. 

Krajevna skupnost Bohinjska Bela 
ugotavlja, da niso zagotovljeni pogoji za 
delovanje organov krajevne skupnosti, 
ker nimajo kurjave niti sredstev zanjo. 
Vprašanje so posredovali pristojnemu 
upravnemu organu. 

V krajevni skupnosti Gorje so odslej 
prejemali plin od Vodovoda Jesenice. De-
legacija sprašuje ali bo plinarna Ljublja-
na sprejemala jeklenke od Vodovoda 
Jesenice. V krajevni skupnosti prav tako 
niso zadovoljni z obveščanjem o dobavi 
plina preko Radia Jesenice in predlagajo, 
da naj se datumi dobave in zaporedne 
številke kuponov objavijo v Glasu. Vpra-
šanje se posreduje komiteju za gospodar-
stvo in družbeno planiranje. 

Delegacija krajevne skupnosti Bohinj-
ska Bistrica zahteva odgovor na pri-
pombo k osnutku aneksa k dogovoru o te-
meljih družbenega plana občine Radov-
ljica 1981 — 1985, podane na drugi seji 
zbora krajevnih skupnosti. 

v. 

Nakopičeni problemi v 
zdravstvu 
Na s k u p n e m zasedanju so delegati zbora z d r u ž e n e g a deia 
in zbora uporabnikov in izvajalcev o b č i n s k e zdravstvene 
skupnost i obravnavali in formaci jo o pogojih izvajanja pro-
g r a m a zdravstvenega varstva v radovljiški občini v letoš -
n j e m letu 

Po razpravi so za obl ikovnaje sklepov in stališč imenovali štiri-
člansko delovno skupino, ki bo do 31. januarju prihodn je leto na podla-
gi predlogov in razprave oblikovala predloge razrešitve nakopičene 
problematike zdravstva v letošnjem letu in predlagala rešitve za pri-
hodnje leto. 

V. obrazložitvi gradiva j e predstavnik občinske zdravstvene skup-
nosti Jože Rebee poudaril, da so se problemi v zdravstvu radovljiške 
občine letos zaostrili do take mere — ob koncu leta bo izguba znašala 
okoli 17 milijonov dinarjev — da ogrožajo izvajanje programov. Menil 
je. da so razlogi za tako visoko izgubo V iz leta v leto niž jem deležu 
družbenega proizvoda, ki ga v občini namenja jo za zdravstvo, v razši-
ritvi pravic po novem zakonu, v visoki porabi na uporabnika v občini 
Slednja je vzročno povezana z najvišjim deležem prebivalcev starih 
nad (55 let v celotni regiji, skoraj 53 odstotno zaposlenostjo žena, viso 
kim odstotkom upokojencev, najnižjim deležem aktivnega prebival-
stva. Nadalje so vzroki za izgubo v visoki rasti cen, v nadpovprečno do-
bri kadrovski zasedenosti, ki je nad regijsko in republiško ravni jo, ter 
v še zmeraj nezadovoljivo uveljavljenih stabilizacijskih programov pri 
izvajalcih zdravstvenih storitev. 

Predsednik izvršnega sveta Janez Smole je dejal, da primanjklja-
ja v letošnjem letu praktično ni mogoče reševati, pač pa pri načrtova-
nju za naslednje ieto, ko bodo lahko upoštevali morebitne primanj-
kljaje in presežke iz letošnjega leta. Povečevanje strukturnega deleža 
sredstev za zdravstveno varstvo seveda ne bo smelo ogrožati zagoto-
vljenih in prednostnih nalog v okviru drugih družbenih dejavnosti. 

V burni in dolgi razpravi j e sodelovalo 32 razpravljalcev. Glasovi 
delegatov zbora združenega dela in zbora uporabnikov so bili redki. 
Soglašali so s stališči izvršnega sveta. 

Izvajalci so v svojih razpravah med drugim poudarjali, da ima os-
novno zdravstvo prednost le na papirju, saj kljub temu, da oskrbi 80 
odstotkov potreb ljudi porabi le 12 odstotkov sredstev. Povedali so, da 
j e zdravstveni standard za zahodnoevropski ravni ob znatno nižjih 
sredstvih in večjih naporih zdravstvenega osebja, opozarjali so na re-
lativno staro populacijo v radovljiški občini in razpršenost naselij, opo-
zarjali na previsok delež za stimulacijo izvoza, ter poudarjali, da je pri-
manjkljaj nujna posledica prenizke prispevne stopnje za zdravstvo, ki 
je najnižja v regiji in nižja od slovenske. Opozarjali so, da vzrok izgu-
be nikakor niso osebni dohodki, saj se družbenoekonosmki položaj za-
poslenih v zdravstvu nenehno slabša. 

Program dela 
občinske 
skupščine 
Delegati vseh treh zborov občinske s k u p š č i n e osnutek programa 
dela zborov občinske skupščine v pr ihodnjem letu — Pripombe 
k o s n u t k u bodo upoštevali pri sestavi predloga programa — P o -
s e b e j družbenopoli t ični zbor je osnutek programa dela temelj i to 
pretresel in sprejel več sklepov glede priprave predloga programa 
dela 

Delegati vseh treh zborov so 
sprejeli osnutek programa dela 
občinske skupščine v prihod-
njem letu, ki naj ga delovne 
skupine dopolnijo s temami iz 
republiške in zvezne pristojnosti 
ter na podlagi prispevkov iz raz-
prave oblikujejo predlog in ga 
predložijo skupščini. Strinjali so 
se, da naj se v času izvrševanja 
programa dela dopusti možnost, 
da se dopolni z aktualno pro-
blematiko, ki ne dovoljuje odla-
šanja. 

Posebej temeljito je osnutek 
obravnaval družbenopolitični 
zbor, ki je sprejel več sklepov. 
Delovno skupino za sestavo pro-
grama dela bodo razširili s pred-
stavniki družbenopolitičnih or-
ganizacij - ZK, ZSMS in ZB 
NOV. V času od 20. do 31. janu-
arja 1983 bodo predloženi, pro-
gram dopolnili z gradivom druž-
benopolitičnih organizacij, saj je 
družbenopolitični zbor naložil 
družbenopolitičnim organizaci-

_ J 

Zidava v Zasipu 
Delegati zbora krajevnih skup-

nosti in zbora združenega dela so 
sprejeli odlok o prenehanju last-
ninske pravice in drugih pravič-
na zemljiščih, namenjenih stano-
vanjski in drugi kompleksni gra-
ditvi na območju zazidalnega na-
črta Zasip ter ob tem zahtevali od 
komiteja za urbanizem, gradbene 
in komunalne zadeve, da preko 
stanovanjske zadruge Dom zago-
tovi uveljavitev prednostne pra-
vice za gradnjo stanovanjskih hiš 
za krajane Zasipa. 

Delegacija krajevne skupnosti 
Zasip je v razpravi posredovala 
pismeno zahtevo, naj se v končno 
besedilo odloka vnese besedilo, da 
bo upravni organ skupaj z kme-
tijsko zemljiško skupnostjo razla-
ščenemu kmetu zagotovil m p o -
skrbel nadomestno kmetijsko 
zemljišče, da morajo imeti ne le 
dosedanji lastniki zemljišč tem-
več tudi d rug i krajani Zasipa 
prednost pri odkupu stavbnih 

zemljišč in da je sestavni del 
odloka tudi obrazložitev kot je v 
predlogu odloka z dopolnitvami, 
ki j ih zahtevajo. Delegat kra-
jevne skupnosti Begunje pa j e v 
razpravi predlagal, da se odlok 
umakne z dnevnega reda dokler 
ni sprejet zakon o kmetijskih 
zemljiščih in ker kmetu Zupanu 
ni zagotovljeno nadomestno zem-
ljišče. 

Poročevalka Nada Gatej je 
pojasnila, da skupščina lahko 
zaveže upravni organ v zvezi s 
pripombo krajevne skupnosti Za-
sip. Pojasnila j e še, da je bil 
zazidalni načrt sprejet in da j e 
kmetijsko zemljiška skupnost da-
la soglasje k spremembi na-
membnosti zemljišča ter da je 
uravna podlaga za sprejem od-
loka zakon o prenehanju last-
ninske pravice in drugih pravič-
na zemljiščih, namenjenih za 
kompleksno graditev. 

jam nalogo, da do 20. januarja 
prihodnje leto pripravijo ustrez-
no gradivo. Delegati pa so pred-
sednika družbenopolitičnega 
zbora pooblastili, da glede na po-
trebe sestavi dnevni red prve 
seje v prihodnjem letu. 

V razpravi je predsednik druž-
benopolitičnega zbora Bernard 
Tonejc poudaril, da je za osnutek 
programa dela značilno 
utirjeno funkcioniranje vseh 
skupščinskih teles, zlasti pa je 
prilagojen zboru združenega dela 
in zboru krajevnih skupnosti. 
Družbenopolitični zbor bi moral 
delovati kot usmerjevalec, sklad-
no z družbenopolitičnimi usme-
ritvami. Zato mora program do-
polniti s temeljnima nalogami 
družbenopolitičnih organizacij, 
saj mora biti družbenopolitični 
zbor zrcalna podoba učinkovi-
tosti družbenopolitičnih organi-
zacij. S tem pa bo družbenopoli-
tični zbor prispeval h konkret-
nejšemu in učinkovitejšemu 
delovanju družbenopolitičnih 
organizacij. 

Na zasedanju zbora krajevnih 
skupnosti je delegacija krajevne 
skupnosti Bleda dala pripombo, 
da je program dela preobsežen in 
da bi o določenih vsebinah lahko 
kvalitetno odločali upravni or-
gani in izvršni svet. Delegacija 
krajevne skupnosti Bohinjska 
Bistrica je opozorila, da še ni bil 
predložen odlok o prenehanju 
lastninske in drugih pravic na 
območju zazidalnega načrta 
Center Bohinj ska Bistrica, kar je 
bilo v letošnjem programu dela. 
Predsednik zbora krajevnih 
skupnosti je pojasnil, da bodo po 
sklepu predsedstva skupščine v 
program dela za prihodnje !et»> 
vključene tudi vse letos neures-
ničene zadeve. Delegati pa so 
sprejeli sf lep, da naj komite za 
urbanizem, gradbene in komu-
nalne zadeve pismeno odgovori 
krajevni skupnosti, zakaj ta od-
lok ni bil pripravljen. 

Delegacija krajevne skupnosti 
Lesce pa je predlagala, naj za 
radi pomembnosti v program 
dela prihodnje ieto vključijo tudi 
obravnavo turističnega gospo 
darstva. 



Podeljene Severjeve 
nagrade 

C ^ 
Guiiver 
med lutkami 

Kranj - V lutkovnem gle-
dališču v gradu Kiselštajn ho v 
Četrtek, 23. decembra ob 16. in 
ob 17. uri gostovalo kulturno 
umetniško društvo Srni bel » 
Koroške z lutkovno igro »Guii-
ver med lutkami«. To bo zadnja 
lutkovna predstava v letošnjem 
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Ob 12. obletnici smrti slovenskega gledališkega umetnika 
Staneta Severja so v petek podelili v Škofji Loki letošnje 
Severjeve nagrade — Za najboljše igralske stvaritve na po-
klicnih odrskih deskah nagrajena Marinka Štern in Zvone 
Agrež, za iziemno delo v ljubiteljskem gledališču Julka Bez-
jaka iri Slava Maroševič, letošnji štipendiji sklada Staneta 
Severja pa sta prejela Saša Pavček in Bojan Umek 

Škofja Loka — S spominsko sve-
čanostjo so v petek, 17. decembra, 
na predvečer 12. obletnice smrti 
Staneta Severja, počastili spomin na 
velikega slovenskega gledališkega 
umetnika. Prireditev so letos z 
galerije na loSkem gradu preselili v 
prenovljeno Loško gledališče na 
Spodnjem trgu. Tako kot že vsa leta 
doslej je zbrala igralke in igralce ter 
ljubitelje gledališča. • 

Uvodoma je spregovoril Lojze 
Malovrh, predsednik sklada Staneta 
Severja, ki je bil takoj po Severjevi 
smrti na pobudo Gorenjske predil-
nice osnovan v Škofji I^oki. Poudaril 
je, da Severjeve nagrade negujejo 
njegovo izročilo, dediščino kakovost-
ne in preproste igre. Severjeve 
nagrade, je ponovno dejal Lojze 
Malovrh, so visoka družbena prizna-
nja za gledališko delo in trajno obe-
ležje spomina na Staneta Severja. 

Strokovni žiriji je letos predsedo-
val Andrej Kurent, ki se je pred 
podelitvijo nagrad spomnil tistega 
decemberskega dne pred dvanajsti-
mi leti, ko se je po zaledeneli cesti 
pripeljal v Škofjo Loko, kjer je 
Stane Sever nastopil s Krotkim de-
kletom Dostojevskega. Stopil nabito 
polno in vznemirjeno dvorano. 
»Tisti med vami, ki ste tedaj sledili 
nastopu igralca ujetnika in upor-
nika iz lastne izkušnje veste, 
kaj je resnično velik gledališki do-
godek. Škofja Loka odtlej živi s spo-
minom Staneta Severja.« 

Žirija je soglasno namenila letoš-
nje Severjeve nagrade šestim igral-
kam oziroma igralcem. Za najboljše 
igralske stvaritve na poklicnih odr-
skih deskah Marinki Štern Sloven-
skega mladinskega gledališča v 
Ljubljani in Zvonetu Agrežu iz Slo-
venskega ljudskega gledališča v 
Celju. 

MARINKA ŠTERN je Severjevo 
nagrado za leto 1982 prejela za vlogo 
Štorklje v igri Emila Filipčiča »Ujet-
niki svobode«, uprizorjene v Sloven-
skem mladinskem gledališču v Ljub-
ljani. Igralka je s to vlogo izpričala 
izjemno ustvarjalno fantazijo, zane-
sljivo obvladovanje govora in telesa 
ter prizadeto zlitje svojih misli o gle-
dališču in svetu z igralsko nalogo. 

ZVONE AGRE2 je Severjevo 
nagrado prejel za vlogo Mozarta v 
delu Petra Shafferja »Amadeus«. 
uprizorjenega v Slovenskem ljud-
skem gledališču v Celju. Ustvaril je 
vlogo, ki umetniško, psihološko in 
gibalno logično združuje raznoro-
dne, včasih celo nasprotujoče si zna-
čilnosti lika. Zanesljiva poklicna 
zavest in moj štren je vsake podrob-
nosti v oblikovanju značaja sta 
osnova, na -kateri se je lahko 
razmahnil njegov talent, da je zrasla 

presenetljiva kreacija mladega 
dramskega umetnika. 

Za izjemno delo na ljubiteljskih 
odrskih deskah sta nagrajeni Julka 
Bezjak iz Ljutomera in Slava Maro-
ševič z Jesenic. 

JULKA BEZJAK dela v ljubi-
teljskem gledališkem gibanju že od 
leta 1929 kot igralka, režiserka in 
mentorica mlajših skupin. Od leta 
1950 je aktivna v gledališki skupini 
kulturno prosvetnega društva Ivan 
Kaučič v Ljutomeru. Širše gleda-
liško občinstvo jo pozna predvsem 
po vlogah v Krčmarici Mirandolini, 
Ekvinokciju, Inšpektorju na obisku, 

Prežihovih Samorastnikih in Sofo-
klejeva Medea. V pretekli sezoni je 
Slava Maroševič praznovala svoj 
tisoči nastop na domačem odru z 
vlogo gospe Alvingove v Ibsnovih 
Strahovih. S kreacijo te zahtevne 
vloge je ponovno dokazala svoje 
izredne igralske sposobnosti, saj je 
postavila na oder vdovo Alvingovo, 
kakršne doslej nismo bili vajeni. 

Letošnji štipendiji sklada Staneta 
Severja sta prejela Bojan Umek in 
Saša Pavček. BOJAN UMEK za 
vlogi Profesorja v igri Eugena 
Ionesca »Učna ura« in Deeleya v 
igri Harolda Pinterja »Stari časi«, 
na javnih predstavah Akademije za 
gledališče, radio, film in televizijo. 
Z obema vlogama je pokazal izje-
men dar za karakterizacijo in 
transformacijo likov. Svoje zamisli 
je uresničil v širokem razponu v 
izraznih sredstvih dramske igre. 
Poleg tega je zgledna njegova natan-
čna studioznost in odrska disciplina. 

Med letošnjimi Severjevimi nagrajenci je tudi Slava Maroševič z Jesenic. 
Nagrade je podelil predsednik sklada Staneta Severja Lojze Malovrh, stro-
kovni žiriji je letos predsedoval Andrej Kurent. — Foto: F. Perdan 

PAVČEK je štipendijo Mariani Pinedi, Samorastnikih, 
Hlapcih, Hvarčanki, Svetu brez so-
vraštva. V zadnji sezoni je z velikim 
uspehom odigrala Njo v Kmeclovem 
Intervjuju, kar je doslej tudi višek 
njenega petdesetletnega gledališke-
ga dela. 

Igralska pot SLAVE MAROŠE-
VIČ je tesno povezana z razvojem 
in vzponom Amaterskega gledališča 
Tone Čufar na Jesenicah, od prvih 
povojnih sezon vse do danes. V vseh 
letih je Slava Maroševič izobliko-
vala več kot 80 odrskih kreacij. Od 
mnogih odigranih vlog bodo ostale v 
trajnem spominu vsaj tiste, ko je 
bila Grozdana v Levstikovem Tugo-
merju, Shakespearova Julija, Zu-
pančičeva Veronika Deseniška, Eli-
zabeta v Schillerjevi Mariji Stuart, 
Lorcova Bernarda Alba, Meta v 

SAŠA PAVČEK je Stipei 
prejela za vlogo hišne v igri Eugena 
Ionesca »Učna ura« na javni pred-
stavi AGRFT. Pokazala je izjemno 
disciplino pri uresničitvi režiserjeve 
zamisli. Uspelo vlogo je gradila s 
sintezo znanja pridobljenega pri 
študiju igre, giba in glasu ter s tem 
pokazala presenetljiv smisel za 
posebnosti Ionescovega sloga. 

Slovesno podelitev je tako kot vsa 
leta doslej dopolnil monodramski 
nastop, kar je seveda svojevrstno 
obeležje Severjevega spomina. To-
krat je nastopil Mitja Šipek z Raven 
na Koroškem, Severjev nagrajenec 
iz leta 1976. Po Vorančevi noveli Pot 
na klop je uprizoril monodramo 
Svetnični Gašper. 

M. Volčja k 

Ostrovrharjevo srečanje 82 — V domu družbenopolitičnih organi-
zacij v Pirničah je bilo kultur no srečanje, na katerem so sodelovali 
člani Odra treh herojev ter osnovnih šol Toneta Rožanca in ko-
mandanta Blaža Srečanje so posvetili partizanskemu komandantu in 
pesniku Otonu Vrhuncu — Blažu Ostrovrharju in pomeni zgleden 
primer ohranjanja tradicij NOB. — fr 

Slovesno podelitev Severrevihna-
urad je dopolnil nastop Mitje Sipka 
z Raven na Koroškem, ki je upn 
2nril monodramo Svetnični Gašper 
pa Vorančevi noi<eli Pot na klop. -
Foto: F. Perdan 

Okrogla miza 
o angažirani glasbi 

Škofja l/oka -- V sredo, 22. decem-
bru ob 16 uri bo v spodnji sejni sobi 
D o m u zveze« borcev v Š k o f j i Loki ob-
činska konferenca Z S M S Š k o f j a Lo-
ku pripravila okroglo mizo o angaži-
ranih zvrsteh glasbe. Z a n i m a n j e za 
razgovor v poslusanju glasbe, pred-
v s e m njenih angažiranih zvrsti so 
mladi poka/ali nu zadnji okrogli mi-
zi. ko so govorili o izrubi prostega 
časa. 

Novoletna razstava 
v Sivcevi hisi 

Irena Lelja z Bleda (roj. 1947 v Ljubljani, samorastnik) je sicer 
brez formalne likovne izobrazbe, vendar v celoti zapisana likovnemu 
ustvarjanju in obdarjena z izredno plodovito fantazijo, ki pogosto sodi 
v podzavestni svet. Doslej smo jo poznali predvsem kot slikarko, ki ie 
poslikavala tudi keramične ah lesene uporabne predmete, letos pa se 
predstavlja tudi kot oblikovalka v glini. Naj omenimo samo dvoje nje-
nih zanimivih in povsem različnih kiparskih poskusov: skupina ptič-
kov je oblikovana zelo preprosto, vendar je v svoji neposredni govorici 
enkratna. V rdeče poslikanem zmaju se čuti nemir slikarkinega notra-
njega sveta. V slikanju na keramično posodje je zdaj skrajnje natan-
čna in dekorativna, kadar uporablja monohromno barvno skalo pa 
poudarjeno lepotno in čustvena, v preprostem tihožitju je zopet izred-
no barvita in ekspresivna. Od slik ima na razstavi tri kvalitetne pri-
merke ploskovito upodobljenih ptic v mešani tehniki. 

Zvone Papler iz Radovljice (roj. 1954 na Jesenicah, diploma na be-
neški akademiji lepih umetnosti 1. 1981). Paplerjeve grafike odlikuje 
izredna ubranost v barvah. Podobno kot reliefi Metke Vovkove pome-
nijo tudi Paplerjeva dela na razstavi prijetno likovno presenečenje. 
Razkrivajo zrelega likovnika-oblikovalca, ki se zaveda, da likovno delo 
ne prenese slučajnosti, t. j. sestavin, ki ne bi bile domišljeno vgrajene 
v celotno likovno kompozicijo. ' - ^ s M ^ ^ 

Anton Plemelj z Brezij (roj. 1923 na Selu pri Bledu, samorastnik, 
član DSLU) zastopa z miniaturnimi tihožitji na platnu, ki jih odlikuje 
topel in kontrasten kolorit ter poudarja plastična forma, naivno umet-
nost. Njegova posebnost je sposobnost erotično ali celo vojno vsebino 
preoblikovati v tihožitje in na ta način ustvarjati v sliki dražljivo nape-
tost. 

Albin Polajnar iz Bohinjske Bistrice (roj. 1924 v Boh. Bistrici, di-
ploma na beograjski likovni akademiji 1. 1958) je prispeval za novolet-
no razstavo sliko v mešani tehniki, ki predstavlja eno od variant nje-
govega nadrealizma z bol j ali manj fovistično barvno skalo. Slika nosi 
naslov Tihožit je v bohinjskem jezeru. 

Janez Ravnik z Bleda (roj. 1929 v Boh. Bistrici, diploma na zagreb-
ški likovni akademiji 1 1955) razstavlja tri velika platna iz svojega zad-
njega obdobja, ki so uspel poskus kombinacije bioloških form s sur-
realistično občutenim prostorom. Močno predimenzionirana orehova 
jedrca, ki izpolnjujejo osrednji del slike, dobivajo v ambientu, ki ga sli-
kar ustvarja z igro barv in senc. povsem novo vsebino. Nadaljne pre-
vrednotenje biološke forme pomeni kolorit, ki je rafinirano uglašen na 
dve barvi. Ravnik vztrajno gradi likovni jezik, ki se včasih pribliiuje 
abstrakciji, je pa vendarle zasidran v konkretnem svetu in izpolnjen z 
avtorjevo močno osebno angažiranostjo. 

Metka Vovk iz Krope (roj. 1953 na Cešnjici pri Podnartu. diploma 
na pedagoški akademiji 1. 1975). Metka Vovkova z barvno uglašenimi 
akvareli ki predstavljajo predvsem izginjajoče primere slovenskega 
l judskega stavbarstva, nadaljuje svojo u t r j e n o l i k o v n o g o v o r i c o m po-
glablja v slikah svojo barvno senzibilnost. N o v o s t na r a z s t a v i s o njeni 
keramični reliefi. Morda biološko občutene oblike od daleč spominjaj 
nu k e r a m i č n e plastike in reliefe kiparja T o n e t a D e m š a r j a , v e n d a r je 
Vovkova znala v formi, predvsem pa z močno modrino dati svojim ke-
r a m i k a m izrazito oseben karakter. 

Novoletna razstava v Radovljici postaia t a k o t r a d i c i o n a l n a in ?a-
nimiva vsakoletna likovna manifestacija , ki o b i s k o v a l c e m n u d i pre 
rled ustvarjalnosti domačih umetnikov, hkrat i pa r a z s t a v a s s o o č e -
njem rezultatov posameznih ustvarjalcev i n f o r m i r a tudi u m e n t i k e 
med seboj. . , 

Razstava bo odprta do 31. decembra. 
Maruša /\vgušun 

Tržič — V petek popoldne so nu pročelju rojstne hiše na Trgu svobode 25 r 
Tržiču odkrili spominsko ploščo Janezu Damascenu Devu, pesniku, pret-a-
jalcu dramatiku in uredniku prvega slovenskega pesniškega zbolhiku Pisa-
nice, ki se je rodil pred 250 leti. O življenju (n delu velikega rojaka je spre-
govoril Janez Šter. slovesnost pa so popestrili še pevci moškega pevska 
zboru iz Krope. — Foto: F. Perdan 

. v Stebriščni «n«u«# 
P a r t i z a n s k e d e l a v n i c e n a S l o v e n s k e m ntarfW razstavo 
Mestne hiše v Kra,Vu so ob dnevu JLA odpri (i je Gorenjski muzej 
»Partizanske delavnice na Sloiyusker, < J J ^ . „ i j e , - Foto: 

pr ipravil s sodelovalen* Muzeja ljudske reioliuije * 

F. Perdan . -
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'iASE KRAJEVNE 
SKUPNOST! 

GORENJSKI KRAJI IN LJUDJE 15. STRAN O 

V krajevni skupnosti 
praznovali 

Bukovica-Bukovščica 

w • 

stovoljnih delovnih ur. Za uresniči-
tev krajevnih programov so dobili 
pomoč občinskih samoupravnih in-
teresnih skupnosti, vendar ne toliko, 
da bi lahko planirane investicije za-
ključili. Zelo malo so prispevale 
organizacije združenega dela, v 
katerih so krajani zaposleni. Viko 

^kaT"svobode, saj sta zadnja Potočnik Je poudaril, da bi se vsi 
•Z18 septembra 1942. Vsi ti bor- družbenopolitični dejavniki v občim 
Uv^ T^^afin Jože Jereb, brata morali zavzeti, da b. se načelo o po-

VinkTDolenc, Stane Dolenc, moči kraievni skupnosti uresmče-
?rar.c'Pintar in Anton Šifrar so bili 
čredno usmerjeni in zato ni 

vica — V nedeljo so na 
i že osmič proslavili krajevni 
ki ga praznujejo v spomin 

* 11. december 1941. Takrat je 
v partizane osem prvoboaev, 

s » s e vključili v Cankarjev bata-
tjm in se bojevali v poljanski vstaji 
1 šražgoški bitki. Nihče od njih ni 
*<akal svobode, saj sta zadnja 

r-rano , -
da so bili Tomazin, Jereb in 

*ata Golob že leta 1938 sprejeti v 
5PS in so t a k o j p o razsulu jugos o-
*teke vojske začeli v Selški dolini 
- ozirati boj proti okupatorju, 

lovili so Kranjsko četo, ki ji je 
ijeval Tomažin. in se septembra 
priključili Cankarjevemu bata-

reKonsu uiv»,ijv/ 
i i/! «o oočastili V tem srednjeročnem obdobju s 

n e d e l j s k i probavi su h ^ skupaj g k r a j e v n o skupnostjo Lt 
S padlih, presedalpa * o t ud ^ P ^ začeli priprav 
^je delo. potoč , i a t i j jpadnio telefona, sai le v vst 
^ " L S ' s k ^ ^ n e kra-

n.oim. - » - po-
moči krajevni skupnosti uresniče-
valo tako, kot je predvideno. To 
pomeni, da bi delovne organizacije 
prispevale za dejavnost tistih kra-
jevnih skupnosti, i/, katerih so delav-
ci, ne pa po sedežu delovne organi-
zacije. 

Kljub temu so v krajevni skup-
nosti Bukovica — Bukovščica lahko 
ponosni na pridobitve. Na Bukovici 
so zgradili gasilski dom, v katerem 
bodo tudi prostori za KS, družbeno-
politične organizacije in društva. 
Občinska gasilska zveza je prispe-
vala 700.000 dinarjev, 36 milijonov 
din so najeli kredita, večji del pa so 
zbrali krajani sami. Največ so seve-
da naredili člani gasilskega društva, 
za kar naj bi dobili tudi plaketo 
občine Škofja Loka. Na Bukovici je 
bila iz sredstev samoprispevka 
občanov urejena javna razsvetljava 
in zgrajena je bila asfaltna plošča za 
športno igrišče. 

Največji problem pa so v krajevni 
skupnosti ceste. Imajo namreč 
20 k m registrira tiili in naj manj 
toliko neregistriranih cest, ki jih je 
treba vzdrževati. Največja investi-
cija je bila rekonstrukcija ceste od 
Ševelj d o Bukovščice v dolžini 4 km. 
Del ceste je nov, zgrajeni so potreb-
ni mostovi, propusti in močan nasip, 
ni pa jim uspelo položiti asfalta, ki 
je bil planiran že leta 1980. Čeprav 
«> kraja™ prispevali 3 petine lastnih 
sredstev, cesta ni uvrščena v sred-
njeročni program. Leta 1980 je bila 
obnovljena cesta v- Stripuik. OSKIS 
je prispevala 100.000 din, vse drugo 
pa vaščani sami. V Praprotnem s sa-
moprispevkom urejajo kanalizacijo 
v vasi, v Tomaževem pripravljajo 
rekonstrukcijo ceste. , * .LJAi . j g o 

Le-
pil prav-

^ preaaeu«* • a s rednje-

S M T odroma r - v o j a kra-

H>runevek razen tega s ( ) 
TOieveK, nrisDevah denar, še posebej prispeva 

W i a l in o p r a v i l i na tisoče pro 

nari-i-ius« m ockb 
ljati izgradnjo telefona, saj je v vsej 
K S le eden. Računajo, da bo telefon-
sko omrežje zgrajeno do konca sred-
njeročnega obdobja. Letos so že ob-
novili kulturni dom. 

Skratka, krajani so pripravljeni 
delati, pripravljeni so prispevati 
denai za skupne potrebe, pričaku-
jejo pa večjo pomoč združenega 
dela, saj jih kar 280 dela v raznih 
delovnih organizacijah v Škofji 
Loki, Železnikih in drugih krajih. 

L. Bogataj 

Več povezave, boljše delo 
Število zasebnih sob na Gorenjskem upada — Turistična taksa 
je za delo turističnih društev premalo — Več turistične propa-
gande 

večja pomoč 
združenega dela 

vni skupnosti Bukovica-Bukovščica so zastavili obsežen 
n del — Največji problem so ceste — Za obnovo in poso-
bi potrebovali večjo pomoč združenega dela — Sredstva 

> krajevnih skupnosti bi se morala deliti tja, kjer so ljudje 
ne po sedežu delovne organizacije 

Kranj — Na 2. seji .se je zbrala 
skupščina Gorenjske turistične zve-
ze in obravnavala organiziranost in 
delo Gorenjske turistične zveze, 
poudarila pomen turizma na Go-
renjskem in sprejela tudi program 
dela in finančni načrt Gorenjske 
turistične zveze za leto 198.1. 

Največja skrb turističnih 
društev, občinskih turističnih zvez 
in Gorenjske turistične zveze naj bi 
v prihodnjem letu bilo povećanje 
turističnih postelj na Gorenjskem. 
Prav zato so se na skupščini 
dogovorili, da bodo v prihodnje pri 
Gorenjski turistični zvezi ustanovili 
še komisijo za sodelovanje z občani, 
ki nudijo turističnim društvom 
privatne turistične sobe. Ugotav-
ljajo, da je vzrok tako majhnemu 
številu tujskih sob prav v tem, 
da so ti ljudje tako sami sebi 
prepuščeni. Pomagati jim bo treba 
pri pridobivanju kreditov za oprem-
ljanje sob, predvsem pa jih dobro 
informirati o vseh možnostih. 

Velik problem turističnih društev 
je nedvomno turistična taksa, ki je 
prav društvom, ki jo pridobivajo, 
ostane premalo za normalno delo. 
Veliko taks ostane tudi nepobranih, 
predvsem od vikendašev, ki se izgo-
varjajo, da svoje dajatve plačujejo 
že v davkih. Kolikšen delež je to, 
najbolj zgovorno pove primer 

TCranjske gore, kjer je hotelskih 
komercialnih postelj 28 odstotkov, 
72 odstotkov pa jih je v zasebnih 
vikendih. 

Vsekakor pa bi morala za dobro 
delo turističnih društev svoj delež 
dajati tudi gostinske organizacije, 
kajti gost, ki prihaja, ne prihaja le 
zaradi gostinskih uslug, temveč tudi 
zaradi ostale turistične ponudbe 
kraja, kjer pa največ svojega dela 
vlagajo prav turistični delavci posa-
meznih društev. 

V programu dela za leto 1983 si 
Gorenjska turistična zveza nalaga 
organizacijsko utrjevanje, poveza-
nost med turističnimi društvi, občin-
skimi in Gorenjsko turistično zvezo, 

sprejetje vseh družbenih dogovorov 
o namenski porabi turistične takse 
na Gorenjskem, še nadaljnje izdaja-
nje revije Gorenjska, ki pa naj bo 
vsebinsko še bolj izpopolnjena. Bolj 
delovne bodo morale biti v prihod-
njem letu tudi komisije. Letos je bila 

najbolj prizadevna komisija za 
urejanje okolia. usnešna je bila tudi 
komisija za turistični podmladek, 
najslabše je pa delala komisija /a 
izobraževanje. Vse pa naj bi iskale 
nove oblike in vsebino dela. Veliko 
več pa bodo društva, občinske in 
Gorenjska turistična zveza morale 
narediti za svojo turistično propa-
gando. Z močnejšo, enotnejšo in bolj-
sistematično turistično propagando 
bi na Gorenjskem zagotovo dosegli 
večje rezultate posamezne turistične 
sezone. [). Dolenc 

Ogled varstvenega centra 
Starši prizadetih otrok, člani kranjskega društva za pomoč du-
ševno prizadetim, predstavniki kranjske osnovne šole Helene 
Puhar in centra za socialno delo so obiskali varstveni delovni 
center za duševno prizadete v Ljubljani 

cah pod posebnimi pogoji, nagraje-
vanju prizadetih oseb v delavnicah, 
usposabljanju in zaposlovanju pri-
zadetih v delovnih organizacijah, o 
dodatnih dopustih za starSe priza-
detih, o statusu invalida, o vključe-
vanju teže in težko prizadetih v 
zavode, o novostih, ki jih obeta 
zakon o pokojninskem in invalid-
skem zavarovanju za duševne in-
valide. 

Ogledali so si tudi gradnjo novega 
zavoda. Veseli so bili, da se nekje 
vendarle besede spreminjajo v de-
janja, in izrekli ujianje, da bo novi 
zavod morda rešil tudi kak primer iz 
Kranja, kjer mnogi starši čakajo več 
let, da bo njihovega otroka sprejeli v 
prenapolnjene zavode. Nekateri 
otroci bivajo v oddaljenih zavodih 
(Črni ali v Dornavi), starši pa bi jih 
radi imeli bliže. 

Ob tej priložnosti so starši vnovič 
izmenjali izkušnje, ki jih imajo drugi 
zavodi z duševno prizadetimi. Spo-
znali so tudi, da bi se dalo z več 
razumevanja več storiti tudi za 
boljši jutri duševno prizadetih otrok 
v Kranju. Maks Perkovič 

Ljubljana - Na pobudo Društva 
za pomoč duševno prizadetim iz 
Kranja so starši prizadetih otrok 
obiskala Varstveni delovni center v 
Ljubljani in se posvetovali o delu 
duševno prizadetih v oddelkih za 
delovno usposabljanje. 

Ljubljanski center, ki vključuje 98 
prizadetih oseb, pretežno odraslih, 
ima prostore na treh lokacijah, gra-
dili pa bodo še četrtega. Zanj bodo 
prispevali Ljubljančani s tretjim sa-
moprispevkom, iz katerega bodo do 
leta 1985 zgradili sodoben center s 60 
ležišči in 120 delovnimi mesti. Tudi 
na rekreacijo ne bodo pozabili, saj 
bo poleg doma tudi igrišče z baze-
nom. 

Sedanji center financirajo skup-
nosti socialnega skrbstva, pokojnin-
skega in invalidskega zavarovanja, 
zdravstvena skupnost, stanovanj-
ska, skupnost za zaposlovanje, zveza 
društev za pomoč duševno priza-
detim, ljubljansko društvo in Jugo-
loterija. Za 98 prizadetih oseb skrbi 
13 strokovnjakov. Gojenci se ukvar-
jajo z deli, ki jim * jih priskrbe 
obrtniki in delovne organizacije, 
nekaj pa izdelajo za prodajo. Za-
služek ni velik, toda znatno več 
nagrajujejo obrtniki kot delovne or-
ganizacije. Najvišji dohodek oskrbo-
vanca je 3600 dinarjev. 

Ob obisku so se Kranjčani pogo-
varjali z gostitelji zlasti o dela vni-

w 

Sole pod skupno streho 
V jeseniški občini naj bi združili srednje šole in obdržali kadre na 
Jesenicah za potrebe njihovega združenega dela — Trakt pri Že-
lezarsko izobraževalnem centru 

Jesenice - V jeseniški občini 
ugotavljajo, da sedanja mreža sred-
njih šol zanje ni ugodna, saj je-
seniško združeno delo terja več ka-
dra, in to več moških kot žensk. 
Zaradi manjšega števila programov 
usmerjenega izobraževanja se v do-
mači občini šola le okoli 40 od-
stotkov učencev, ostali pa se vozijo v 
druge gorenjske občine in v Ljub-
ljano in odliv jeseniške mladine vse 
bolj narašča. 

V občini zenic 
oddelke srednjih šol, s tem da 

občini želijo ohraniti sedanje 

ustvarijo možnosti za organiziranje 
novih usmeritev, ki jih bo terjalo 
združeno delo. Ce sedanjih oddelkov 
ne bi združili v center usmerjenega 
izobraževanja} bi postopoma od-
padale dislocirane enote kot tudi 
programi s samo dvema oddelkoma, 
to pa za jeseniško mladino pomeni 
še manjše možnosti šolanja na Je-
senicah. Vendar železarna potrebuje 
ustrezen kader in znano je, da še 
kader, ki se šola doma, ponavadi 
vključuje v delovne organizacije v 
domačem kraju., 

Odlično za pretekla štiri leta 
Pnli tne so v nedeljo proslavili krajevni 

A a j e v n i skupnosti roijan . v staje - Zelja za uspe-
organov - V preteklih štirih 

^ t r T z v S h v e č uspešn ih akc i j 

Paznik v Poljanah 

V jeseniški občini se že nekaj let 
intenzivno pripravljajo na združitev 
Železarsko izobraževalnega centra, 
Zdravstvene šole in Centra srednjih 
šol pod eno streho. Tako bi lahko 
bolj racionalno izkoristili prostorske 
in tehnološke zmogljivosti, enotneje 
bi se lahko povezovali z združenim 
delom, racionalno izkoristili kadrov-
ske možnosti, načrtno izobraževali 
učitelje, lažje nabavili učila in drugo 
opremo ter skratka bolj varčevali na 
vseh področjih. Tako bi tedaj, ko bi 
posamezne šole res združili pod eno 
streho, pri objektu Železarsko izo-
braževalnega centra na Jesenicah 
zgradili dodatni trakt z učilnicami, 
potrebnimi dopolnilnimi objekti in 
prostori, ki bo omogočili preselitev iz 
stavbe sedanjega Centra srednjih šo| 
na skupno lokacijo. Novi trakt naj 
bi imel deset učilnic. 

Takšna rešitev bi bila vsekakor 
smotrna, saj se bo na tem področju 
število prebivalcev povečalo z iz-
gradnjo novih stanovanjskih sosesk, 
osnovna šola Preži hov V orane pa je 
že polna in dela v dveh izmenah. Z 
izgradnjo novega trakta za Center 
usmerjenega izobraževanja ob stav-
bi Železarsko izobraževalnega cen-
tra in preselitvijo programov iz Cen-
tra v novi trakt bi bili na volio 
prostori v Centru srednjih šol, ki ni 
jih lahko uporabili za osnovnošolsko 
Vzgojo. D.Sedej 

SMO ŠE LJUDJE? 

»Zgodilo se je v neki trgovini, 
lahko biju imenovala, pa nima 
smisla, ker zato zgodba ne bo, 
prav nič drugačna. 

Čakala sem v vrsti pred bla-
gajno. Pred mano je stal mla-
denič. V nakupovalni košarki 
je imel tri litre olja. Ko ga je 
blagajničarka vprašala, če je 
imel steklenice, je odgovoril, da 
ne in da bo plačal kavcijo. Pro-
dajalka mu je povedala, da to 
ni mogoče, ker se steklenic od 
olja ne da kupiti. Fant je za -
čudeno obstal, venda'r je pri 
jazno odgovoril, da je iz Dal-
macije, daje tukaj šele en me-
sec in razmere malo pozna. Po-
šteno ga boli želodec, ker si je 
doslej vso hrano pripravljal na 
svinjski masti. Se enkrat je milo 
zaprosil vsaj za eno steklenico. 

Po dolgem pregovarjanju mu 
je blagajni čama predlagala, da 
kupi steklenico od vina in olje 
pivlije. Seveda je bil takoj za to. 
Plačal je kavcijo za tri stekle-
nice od vina, potem pa ob 
splošnem sočustvovanji vrste 
ob bit ;ajn i o s ran; h" .? prelival 
olje L tokre vinske steklenice. 

Nisem bila neposredno pri-
zadeta, vendar sem se vprašala, 
ali je v nas sploh še kai člo-
veškega sočutjaf« 

Tako piše prizadeto naša 
bralka, mi pa bi pristavili, da se 
je to zgodilo 14. decembra v 
trgovini na Planini. Letos, kaj-
pak! 

je bilo izvedeni 

jane /•Ijane 
*«tajo 

£ doline odšlo 

_ V spomin na poljan-
ica 1941, ko je iz Poljan-

išlo v partizane okoli 
- - * in na ustanovitev 

» t o v in m o ž . . n na a z n u j e 
W k e čete v HotovU^P ^ 
W skupn^t P i j a n e ^ 
^ ^ P S i c i o n a l n i , n polu, LWastili s tru a ngke vstaje 
K , 1 * Poljanah na J * gpomen^a k u , t u r . 
S * ° 8 o r o 1 kateri so nastopili 

" t kulti rnou.netnišlve-
^ domačega { učenci 
;*yfcva Ivan Tavčar in ^ 
W e o s n o v n e ^ - . 
St P Čh dobili Marko 
S a t i , ki »> , r u d p n vzdrže-

2 3 Pftlfane —J a v orje. Pavla 
^ ceste P o l -> a n e , ' delo Dri KK. 

v ' ? . P ^ C t t v o v ' i n S delo V , . Gohft« za pozr T i m a Ju »I m 
C V pol a U i knj Bn ic . 
C t l a n dolgoletno vodenje 

organizacije ZB Poljane, Franci 
Kloboves za dolgoletno delo v za-
družni enoti Poljane, Vinko Kržiš-
nik za uspešno vodenje skupščine 
KS, komiteja za SLO in DS ter OO 
ZK Poljane, Marija Potočnik za 
vestno in odgovorno delo v povoj-
nem obdobju, Barbara Subic za dol-
goletno aktivno sodelovanje v ama-
terskih igralskih skupinah in Daniel 
Šubit za dolgoletno prizadevno delo 
v gasilskem d ruši vu Poljane. 

Približno pred dvema mesecema 
HO imeli V krajevni skupnosti 
Poljane volitve v nove organe 
krajevne skupnosti. Izvolili so novo 
skupščino krajevne skupnosti, ta pa 
potem dru^e organe. S tem se je 
začelo tretje mandatno obdobje in 
sklenilo drugo, ki je bilo po oceni 
zbora volilcev uspešno. Ne le. da ni 
bila nikdar vprašljiva sklepčnost 
seje katerekoli od organov, tudi de-
lovni uspehi niso majhni. 

Tako so v tem času uredili televi-
zijski pretvornik za prvi in drugi 
program, uspešno izpeljali obnovo 
električnega omrežja v Delnicah in 
na VolČi, skupaj s krajevno skup-
nostjo Javorje so uredili telefonsko 
omrežje na vsem področju krajevne 
skupnosti, obnovili so kulturni dom 
v Poljanah in usposobili dvorano za 
razne kulturne in druge prireditve, 
vpeljali kinopredstave, uredili mrli-
ško vežico na pokopališču in kupili 
potrebno opremo, obnovili vodo-
vodno omrežje v Predmostu in cesto 
pripravili za asfaltiranje, uredili so 
spominski park NOB v Poljanah 
z okolico in slovesno proslavili 40-
letnico poljanske vstaje. Kazen tega 
je bilo opravljenih še vrsta manjših 
del in začeto več akcij, ki še niso 
končane. 

Čeprav bo vse težje dobiti denar 
in sedanjim funkcionarjem ne bo 
uspelo v tako veliki meri reševati 
krajevnih problemov, bo s sodelova-
njem in pripravljenostjo vseh kra-
janov moč nadaljevati začeto delo. 

L. Bogataj 

Restavracija 

»SEJEM « 
Marija Koprive, Savski iog 
Kranj, telefon 21-890 

vabi na 

s:i:l:v:eis:tiRioiviAiNij:e 
• bogat silvestrski meni 
• pristna domača kapljica X 
• živa glasba 

Informacije in rezervacije v restavraciji! 
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Naši športni delavci 
Plaketa 

Francu H onian u 
Tržič - Odbor za podelitev Bloud-

kovih nagrad je podelil Francu Ho-
nianu iz Tržiča Bloudkovo plaketo. 
Odločitev odbora je bila upravičena, 
saj je prejel plaketo nekdanji šport-
nik, reprezentant in kasneje vneti 
telesnokulturni delavec, .sedaj star 49 
let.'Vse od ustanovitve deluje v or-
ganih telesnokulturne skupnosti. Do 
izteka zadnjega mandata je bil pred-
sednik skupščine tržiške telesnokul-
turne skupnosti. Franc Homan se je 
vedno zavzemal za razvoj telesne 
kulture, prav tako pa tudi za zboljše-
vanje gmotne osnove športa in gradi-
va ter obnove športnih naprav in 
planinskih domov. Kot predsednik 
skupščine je vedno zastopal interese 
tržiškeca športa izven občinskih meja. 

J. Kikel 

Osmi množični tek 
»Po poteh Kokrškega odreda« 
V Dupljah letos tudi 
trim tek na 15 km 

K R A N J - Športni delavci v Dupljah 
se vneto pripravljajo na letošnjo mno-
žično prireditev, na osmi množični tek 
»Po poteh Kokrškega odreda*, ki bo 
16. januarja na znanih progah v Dupljah 
Novost osme prireditve je v tem. da bodo 
Dupljanci 15. januarja organizatorji 
biatlona, ki se šteje za točke slovenskega 
pokala. 

Lani se je sedmega množičnega 
smučarskega teka udeležilo 2800 tekačev, 
za letos pa oiganizatorji pričakujejo 
enako udeležbo. Vendar več kot 3000 
smučarskih tekačev v Dupljah ne priča-
kujejo. 

Za osmi množični tek »Po poteh 
Kokrškega odreda« bodo v Dupljah pri-
pravili proge na 30 km, trim tek na 15 ki-
lometrov, ki je novost, vojaški tek na 
15 km pionirski tek na 7 in trim tek, ki bo 
enako dolg kot pionirski tek. Organiza-
cijski komite, ki ga vodi Stane Božič, 
častni odbor pa republiški sekretar za 
ljudsko obrambo Martin Košir, tek 
organizira z namenom širiti množični 
šport v smučarskih tekih in hkrati krepiti 
obrambne sposobnosti, obujati spomine 
na NOB in ljudsko revolucijo ter 
prenašati borbene tradicije na mladi rod. 

N» osmem množičnem teku Po poteh 
Kokrškega odreda lithko sodelujejo vsi 
občani SFRJ, zamejski Slovenci in tujci. 

Polovičen uspeh 
Kranj - Končalo se je teKmovanie v 

jesenskem delu prvenstva v zveznih in 
republiških rokometnih ligah. 

V *)rvi B zvezni rokometni ligi se med 
druščino dvanajstih ženskih ekip zelo 
uspešno bori ekipa Alplesa iz Železnikov, 
ki je v jesenskem delu prvenstva osvo jila 
zelo dobro četrto mesto s 15 točkami, 
naslov prvaka pa je po pričakovanju 
osvojila ekipa ljubljanske Olimpije, ki ni 
izgubila srečanja. Rokometašice Alplesa 
za 
le 
zaostajajo za drigouvrščeno ekipo Splita 

za dve točki. Uspeh ekipe je rezultat 
liut^a ucm urucij« "• " n 1 

tudi vodstva in delovne organizacije 
Alples iz Železnikov. 

V drugi zvezni moški rokometni ligi -
sever je naslov jesenskega prvaka osvo-
jila ekipa Inlesa iz Ribnice, ki je v 11 
srečanj lil osvojila 17 točk. Rokometaši 
Jelovice, ki so letos precej pomladili 
noStvo, so v 11. kolih osvojili le sedem 
točk in v povprečju dosegli 22 zadetkov 
na tekmo. V spomladanskem delu pr-
venstva jih čaka trdo delo v boiu za ob-
stanek v drugoligaški dcuščini. V kolikor 
bi jeseni osvojili le še eno točko, bi se ro-
kometa* Jelovice uvrstili na sedmo 
mesto. , . . 

V ženski drugi zvezni rokometni ligi — 
sever je naslov jesenskega t-rvaka osvo-
jila ekipa Zrmskega, ki je v devetem kolu 
s težavo osvojila točko v Preddvoru. Do-
mačinke so vodile v 52 minuti že 23:21, 
vendar so borbene gostje v 56 minuti 
rezultat izenačile Preddvorčai ke so v 11 
kolih osvojile 11. mesto in sedem točk in v 
povprečju 20 zadetkov na tekmo 

V moški republiški rokometni ligi so 
iesenskt prvaki rokometaši Krškega s 16 
točkami, medtem ko so rokometa Si 

f Trnovski 
maraton 

Zbor vaditeljev, učiteljev in tre-
nerjev smučanja bo tudi letos or 
ganiziral skupne prevoze občanov na 
množične tekaške prireditve. 

Obeta se nam le prvi množični tek 
Trnovski maraton. Čakamo samo še 
no sneg. Za prevoz se lahko prijavite 
na Planinskem društvu v Kranju v 
gredo od 17. do 19.ure ali po telefonu 
22-823 Odhod avtobusa bo ob 7. uri 
izpred hotela Creinn. V primeru, da 
bo tek odpadel, bomo vpisnino u po 
Stevali ?a naslednji maraton. 

J 

Pri teku na 30 kilometrov lahko tečejo 
smučarji tekači obeh splov. Vsem udele-
žencem organizacijski odbor priporoča, 
da se prej -zdravniško pregledajo. Pri 
vojaškem smučarskem teku na 15 kilo-
metrov tekmujejo pripadniki JLA, terito-
rialne obrambe in milice v unifonnah na 
vojaških terenskih smučeh. Pionirski 
smučarski tek je namenjen učenkam in 
učencem osnovnih šol, rojenim leta 1968 
in mlajšim, na t rimskem teku pa lahko 
tečejo tekači obeh s polov brez starostne 
omejitve. Vsi udeleženci naj organizator-
ju pošljejo do 10. januarja prijavnico s 
plaćano startnino, ki je za odrasle 200 
dinarjev, član smučarske zveze Slovenije 
pa 150. Udeleženci, ki se bodo prijavili 
kasneje, bodo morali odšteti 250 dinarjev, 
oziroma 50 za pionirje. 

Startnino ie treba plačati ob prijavi na 
naslov T V D Partizan Duplje. 64203 Dip-
lje, sindikalne in druge organizacije pa na 
žiro račun številka 51500-679-70076, TVD 
Partizan Duplje z oznako »za množični 
smučarski tek«. Vsak udeleženec bo pre-
jel bilten smučarskega teka, spominsko 
značko in brošuro Udin boršta. Organiza-
tor bo za vse udeležence pripravil zdrav-
stveno službo in okrepčevalnice. Vsa po-
jasnila v zvezi z razpisom in organizacijo 
daje organizator pismeno in od o. 
lanuarja no telefonu 27 461 in 47-039 po-
poldne. D. Humer 

tržiškega Peka osvojili dobro šesto mesto 
z desetimi točkaim. Jesenski del pr-
venstva so odigrali na igrišču v Bistrici, 
tekme 30 bolje obiskane, le zadnje 
srečanje z ekipo Velike Nedelje so morali 
-zaradi slabega vremena odigrati v S k. 
Loki. . ,. . 

V ženski republiki rokometni ligi J« 
naslov jesenskega prvaka usvojila ekipa 
Itas - Kočevje z 18 točkami, rokometa-
4ice Peka so bile osme z osmimi točkami, 
Dupljanke pa, ki so nastopile večji del 
jesenskega prvenstva brez poSkodobane 
najboljše igralke Gradišarjeve, šele enaj-
ste s petimi točkami. 

V drugi moški republiški rokometni ligi 
od goreniskih ekip nastopata ekipi Pred-
dvora in Žabnice. Preddvorčani so osvojili 
četrto mesto s 15 točkami, Zabničani pa 
so bili osmi s sedmimi točkami. V ženski 
ligi pa sta Gorenjsko zastopali ekipi 
Alplesa in Kamnika ter dosegli uvrstitev 
v spodnji del lestvice. Kamničanke so bile 
šeste in igralke Alplesa sedme. . 

V moški in ženski mladinski republiški 
rokometni ligi - center je bila prva ekipa 
Jelovice z 12 točkami, Kamničani so 
tretji s petimi točkami, Sava šesta in 
Peko sedmi 7. dvema točkama. Med mla 
dinkami so nastopile ekipe Preddvora 
Alplesa. Dupeli, Peka in Kamnika. Od 
Gorenjskih e k " — i . . , - ! « 
igro ekipa Pred 

I tM< krilili! i. uvelim l • - ~ —— 
dinkami so nastopile ekipe Preddvora, 
Alplesa. Dupeli, Peka in Kamnika Od 
Gorenjskih ekip je pokazala najboljšo 

~ Vfvora. 
J. Kuhar 

Matijaševič 
in Zalokarjeva 

Jesenice — Na mladinskem namizno-
teniškem prvenstvu Gorenjske na Jese-
nicah so imeli največ uspeha igralci 
Triglava in Jesenic, /magala sta Matija-
ševič in Zalokarjeva, ki najvišje sodita 
tudi v republiškem merilu, odločilno pa 
sta vplivala tudi v razvrstitvi dvojic. 

Med mladinci je bil najuspešnejši 
Matijaševič (Triglav) pred Vebrom (Je-
senice) in Jerašo (Sava) ter Prelovškom 
(TViglav). Med mladinkami je zmajala 
Zalokarjeva (Jesenice) pred Bajžljevo 
(Sava) in Frelihovo (Triglav) ter Straži-
šarjevo (Jesenioe). Med dvojicami mla-
dincev sta slavila tnglavana Matijaševič 
in Prelovšek, dniga pa sta bila savčana 
Maček in Jeraša Med dvojuann mladink 
I* zmagal par Zaloka-Frelih (Jesenice, 
Triglav) pred članicama Save Bajžljevo 
in Marnovo. V mešanih dvojicah sUi 
m i g a l a Zalokai in Vebei (Jesenice) pred 
MatijaAevičem in Frelihovo (Triglav). 

Tečaj za vaditelje 
smučanja 

K R A N J - Zbor vaditeljev, uči-
teljev in trenerjev smučanja 
Kranj v sodelovanju s Šolskim 
centrom za telesno vzgojo v Ljub-
ljani organizirata kadrovski tečaj 
za pridobitev naziva vaditelj smu-
čanja. Kandidati morajo v teko-
čem letu dopolniti osemnajst let 
in uspešno opraviti preiskus zna-
nja. 

Prijave sprejemajo v torek, 28. 
in sredo, 29. decembra od 17. do 
18. ure v prostorih Planinskega 
druStva Kranj . 

-dh 

Karate se uveljavlja 
Uspešno delo karate kluba Kranj pri razvijanju množičnosti in 
kvalitete tega športa — Pridobitev lastnih prostorov za vadbo 
ena od prvenstvenih nalog vodstva 

Kranjčani prempčni 
Kranj - Člani karate kluba Kranj so 

v soboto v telovadnici osnovne šole 
Simona Jenka priredili tradicionalno, že 
sedmo po vrsti, prijateljsko tekmovanje s 
člani karate sekcije Bežigrad. Udeležilo se 
ga je skupaj 31 tekmovalcev, v vseh ka-
tegorijah pa so, razen enega, vsa prva tri 
mesta osvojili gostitelji. 

Vrstni red - pionirji: l. Duško Milič, 2. 
Peter Valant, 3. Danilo Dujovič; mla-
dinci: 1. D agan Drobnjak, 2. Mitja 
Dujovič, 3. Bojan Petrovski; članice: 1. 
Metoda Podpečan, 2. Nataša Zvokelj, 3. 
Neli Štempihar, člani: 1. Stane Nadižai, 
2. Viktor Iglič (Bežigrad). 3. Boris Cero. 

H. J. 

Napredek Stefanovske 
Ribnica — Gimnastična zveza Slove-

nije je pred nedavnim pripravila v Ribnici 
na Dolenjskem gimnastično tekmovanje 
za pokal Jugoslavije in deveti pionirski 
pokal Slovenije, na katerem je nastopila 
tudi devetletna Jeseničapka Sandra 
Stefanovska. Med najboljšimi pionirkami 
iz naše republike je skupaj z Ljubljančan-
ko Brenčičevo delila dvanajsto mesto, kar 
je za štiri mesta bolje kot na izbirnem 
tekmovanju. To je lep dosežek najmlajše 
udeleženke pokala. V mnogoboju je 
zbrala 32,80 točk, na dveh orodjih, na 
gredi in v parterju, pa se je celo uvrstila 
v finale. Za vajo na gredi je kljub 
spodrsljaju v obeh nastopih prejela 
skupno oceno 16,80 točk in osvojila peto 
mesto. V finale temovanja v parterju je 
Stefanovska prišla z drugo najvišjo oceno 
- 9,30 točke, kar bi ji ob povprečnem 
drugem nastopu že zagotavljalo eno 
izmed kolajn. Toda pristranske sodnice so 
dobro izvedeno vajo ocenile le z 9,00 
točkami in Stefanovsko potisnile na 
četrto mesto. L. Mešan« 

Kranj - V soboto so se na drugi 
skupščini, poteni ko so se marca 1979. leta 
osamosvojili, sestali člani karate kluba 
Kranj, Poročilo o delu, ki ga je podal 
predsednik Zvone ReŠek, govori o vrsti 
uspehov kluba v tem obdobju, predvsem 
na področju razvijanja množičnosti in 
kvalitete te zahtevne borilne veštine, 
pomembne tudi a splošni ljudski odpor. 

Klub ima zdaj že 92 članov in članic v 
vseh starostnih skupinah. Vadijo v 
šolskih telovadnicah. Zelje, da bi pridobili 
lastne prostore, doslej niso uspeli 
uresničiti. Gostovanja pa morajo drago 
plačati, saj kar 75 »d 80 odstotkov 
denarja, ki ga imajo za delo. poberejo 
najemnine, razen tega pa v šolah vedno 
tudi ne dobijo najugodnejših terminov. 
Pridobitev lastnih prostorov zato v pri-
hodnje še ostaja ena od prvenstvenih 
nalog vodstva kluba. 

Sicer pa usmerjajo največ moči v 
popularizacijo karateja med mladimi, v 
strokovno izobraževanje in usposabljanje 
članov, torej v številčno in kvalitetno rast 
kluba. Doslej so pripravili štiri začetmške 
tečaje in nekateri tekmovalci dosegajo že 
lepe rezultate celo v republiškem merilu. 
Klub je v obdobju med dvema skupšči-

Uspešna sezona 
AMD Bled 

Bled — Tako kot vsako leto je tudi le-
tos ob zaključku tekmovalne sezone pred-
sednik A M D Bled Niko Matjaž na dru-
žabnem večeru orisal tekmovalne uspehe 
športnikov. Blejsko A M D deluje že 35 let 
in je v teh letih veliko naredilo tudi na 
športnem področju. Spomnimo se samo 
Janeza Globevnika, nekdanjega državne-
ga prvaka v kartingu. Njegov naslednikje 
Sandi Jakopič, ki je postal republiški 
prvak, osvojil pa j e tudi drugo mesto v 
državi v kategoriji 90 ccm nacional. 
Uspešna sta bila tudi Vlado Berve in 
Rudi Grzetič v kategoriji 125 ccm. Drugi 
tekmovalci so bili letos nekoliko manj 
uspešni, vendar je vse društvo nagradilo s 
skromnimi darili. 

Na srečanju so se tudi dogovorili, da bo 
A M D Bled vsako leto priredilo rally ob 
pomnikih NOB skupaj z družbenopoli-
tičnimi organizacijami Bleda, Gorij, 
Ribnega, Zasipa in Bohinjske Bele To bo 
prispevek k ohranjevanju tradicij NOB in 
obenem popestritev društvene dejavnosti 
obenem. 

M. Jenkole 

nama pridobil tudi dva nova inštruktor m 
karateja, enega republiškega sodnika in 
mojstra Uechi-Rvu. 2. dan, tako da ur.o 
zdaj skupaj kar šest inštruktorjev dva 
republiška sodnika in tri priprav nikt 

Karate klub Kranj je bil letos u 
nosilec tekmovalnih aktivnosti na Gc-
renjskem, kjer dela štirinajst karate klu-
bov in sekcij. Najbolj tesno sodeluit ? 
kluboma v Skofji Loki in Radovljici, k 
tradicionalni pa so stiki s sekcijo v BeS-
gradu. Kranjski klub je doslej pripre«! 
t/i strokovne regijske posvete in trnu;* 
prvenstev Gorenjske, ipedtem ko je lea* 
prvič organiziral tudi slovensko prve^ 
stvo za mladince. 

Osnovne usmeritve za delo kluba * 
prihodnjem letu je nanizal novi p: 
nik Niko Prime. Klub bo še naprej 
za krepitev množičnosti in kvalitete, 
ganiziral začetniške tečaje, regioub* 
prvenstva in vsajeno republiško, k 
prav gotovo najboljša oblika popula 
cije karateja med mladimi. Člani se 
udeleževali gorenjskih, republiških 
zveznih tekmovanj ter se potegovali u 
višje vredne pasove, prav tako pa bo klub 
skrbel tudi za trenerski in sodniški kadei 

H. Jelovčan 

Praznična tekmovanja 
Kranj — Vojna pošta 1098 iz Kranja je 

preuredila v počastitev 22. decemha. 
dneva JLA, tradicionalna športna te) 
movanja v malem nogometu, streljanja, 
šahu, namiznem tenisu in kegljanju. 
Tekmovanj s je udeležilo 80 tekmovalce* 
VP 1098 Kranj, Postaje milice Kreni. 
Gasilske in reševalne službe Kranj m 
pokrajinskega štaba teritorialne ob-
rambe. 

REZULTATI - mali nogomet: I VP 
1098 Kranj, 2. GasiLskoreševalna sluSu 
3. PŠTO Kranj; kegljanje poMuaem-
ki: 1. Miro Grmič, 2. Marko Petni J. 
Vinko Žuran; ekipno: 1. VP 1098 Krm*-
2. Postaja milice, 3. Gasilskorešev«h* 
služba; šah: 1. VP 1098 Krani, 2. PSTO 
Kranj, 3. Gasilskoreševalna služba: stre-
ljanje ekipno: 1. Gasilskoreševakii 
služba, 2. Postaja milice. 3. VP 108? 
Kranj; posamezno: 1. Jože Sitar, -
Franc Majcen, 3. Milan Stražišar. m-
mizni tenis: 1. VP 1098 Kranj, 2. P$TC 
Kranj, 3. Postaja milice, 4. Gasilsko rt* 
valna služba. 

V skupnem seštevku je zmagalo mošt« 
VP 1098 Kranj. 

M. Petrič 

KRANJ 

Obvestilo! 
Iz Lesnine Kranj sporočajo, da pri njih mf^ opuščenimi programi po-
hištva lahko odslej kupite tudi spalnice ALMA m MONI, k, so za 30% 

cenejše. S a m s k a s o b a M O n i stara cena: 

17.387 din 

27.958 din 

37.773 din 

Spalnica MONI 

Spalnica ALMA 

stara cena: 
znižana cena 
stara cena: 
znižana cena: 
stara cena: 
znižana cena: 

Pri nakupu spalnice Alma ie pr.hranek milijon šeststo star,h dinarjev, zato ni iz trte zvito -

kdor v Lesnim na Jesenicah in v Kranju kupuje, aa varćuje. 
. __ — telefon: Kranj 24-554 

Čimprej obišči te Lesnino, ker so zaloge omejene. __ t e | e f o n ; j e s e n i c e 81-179 
- Kupljeno blago vam do 30 km brezplačno pripeljejo na dom 
— Trgovina je odprta od 7. —19. ure. sobota do 13= ure 

v PRODAJALNAH LOTERIJE SLOVENIJE 
POSKUSITE SREČO NA SREČKAH 

FffiPRESNE LOTERIJE 
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VELEBLAGOVNICA 

n a m a ŠKOFJA LOKA 

in blagovnica Cerkno 

Vse za dom 
in družino v eni hiši 

SREČNO 1983! 

N E S R E Č E 
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Za večjo prometno varnost 

S hladnejšimi dnevi se je število kolesarjev na cestah sicer 
nekoliko z-edŠlo, vendar to še ne pomeni, da ni prometnih nezgod, v 
katerih ne bi bilo tudi pozimi udeleženi kolesarji. Najpogostejši 
prekrški kolesarjev so nespoštovanje prometnih znakov, slabo 
opremljeno kolo brez luči, s slabimi zavorami. Ob slabem vremenu si 
kolesarji zastirajo pogled na cesto z dežnikom ali pa si le s težavo 
utirajo pot v novozapadli sneg, na katerem je kolo najbolj nestabilno. 

Drugačne razmere na cesti bi morali upoštevati tudi pešci. Hoja 
preko cee te je ob poledici ali na zasneženi cesti počasnejša, avtomobili 
pa imajo daljšo zavorno pot, tako da težje pravočasno ustavljajo pred 
oviro. Nespluženi pločniki pešce preusmerijo na vozišče, kjer pa za 
varno hojo ni dovolj prostora. Hoja po nepravi strani ceste, nenaden 

to je le nekaj prekrškov, ki 
število prometnih nezgod, v 

Posebno ponoči je pešca na cesti, 
posebno če je v temni obleki, težko opaziti še na varni razdalji. Ker je 
marsikdo zaradi varčevanja z gorivom v teh mesecih spet postal pešec, 
ni odveč vedno znova opozarjati na to, da moramo na cesti tudi sami 
misliti na svojo varnost. Po letu 1983 bodo morali pešci pri hoji zunaj 
naselja nositi na vidnem mestu odsevni trak ali kakšno drugo odsevno 
telo. To namreč omogoča vozniku motornega vozila, da v soju 
žarometov opazi pešca že na zadostni razdalji. 

Pešci morajo, preden stopijo na označen prehod za pešce, kjer pro-
meta ne urejata semafor ali miličnik, dvigniti roko kot znak, da na-
meravajo prečkati cesto. Pešec sme stopiti na cesto, šele ko se kolona 
ustavi. Tako ravnanje pa je zelo redko videti. Se vedno je namreč 
pogostejše brezbrižno in nenadno stopanje s pločnika, kar pa je v dežju 
in v snegu dobesedno izzivanje nesreče. Zato tudi ni nič nenavadnega, 
če se po prometni statistiki tretjina pešcev ponesreči po svoji krivdi. 

Mrak 

Gorenjska 
nočna 
kronika 

C O P O GLAVI 
Jeseni čanka je moža ta-

lopnila s steklenico po glavi, 
: je prizadejala krvave ra-
' Možak je klical milico, da bi 
* u/Hitila, pa so tudi njemu za-

~ g kaznijo, če se kaj po-
i še pripeti. 

D DOMA PREGNAN. 
to pijanega zdraharja do-

agnau, možak ni imel kie 
Sklenil je noč prebiti v lo-
yPod Kepo« na Jesenicah. 

' da tam nad njegovo od-
io niso bili posebno nav-

toli. Mož se ie zaradi »krili -
esel nad dvema okenskima 

kuna. Tudi miličniki se ga 
usmilili, da bi ga čez noč 

JANJE I N ZALOGA 

I kenitiu miličniki so imeli 
»pet dober »ulov*. Dve 

•i na en mah takorekoč. Naj-
to spravili za zapahe ne-

občana, ki ie mlatil ženo 
\irjal soseda. Nato so v 

nan stanovanju našli še za -
kave ki bi zadoščala za 
" 'lokal, in jo kajpada 

J NA HLADNEM 
\ Bledu v hotelu Svoboda sta 
J stepla. Ko je miličnik z 

. opravljal običajni posto-
tjJvmešalSe tretji Ta je bil 

UZpko okajen. Slednnč so 
iie prenočili v kletnih pro-
tja do kosila naslednjega 

r ^ i S » P O D A L J Š K O M « 
Viportni dvorani PodMežak_ 
*tise na treningu hokejisti 
* Si znano, ah zato, kerjun 

^zmanjkalo gportmhpn-
%aU zaradi česa drugega 

so mukoma uminU, 

% je za tisti dan 

ILJEN« DENAR 
, je natakar v škofje-
telu Transturist na mi-

^raciji naletel na lepo 
Cana" Nekdo, ki očitno 
zasluži, 
'na loški postaji milite, 

kajpak sploh pogrešil. 

Akcija v prid prometne varnosti 
Tehnično pomanjkljiva vozila, vožnja pod vplivom alkohola, 
mnogi prekrški in prometne nezgode na Kamniškem narekovali 
poostren nadzor v prometu — Do konca leta še nekaj akcij in-
tenzivnega nadzorovanja prometa 

Kamnik - Zaradi varčevanja z določbam o tehnično popolnem vo-
bencinom se cestni promet redči. Kot 
ugotavljajo, je manjši za okrog 
30 odstotkov, in sicer večinoma pro-
met z osebnimi vozili. Tembolj se 
povečuje avtobusni in tovorni pro-
met. Zaradi več »manevrskega pro-
stora« na cestah pa redkejši vozniki 
postajajo samozavestnejši in manj 
previdni. Omejitev prometa sama po 
sebi torej še ni zadosten razlog za 
večjo prometno varnost. 

Podatkov, ali so v obdobju, kar 
veljajo novi ukrepi bencinskega var-
čevanja, prometne nesreče kaj 
upadle, še ni. Zgolj kot opazovalci pa 
lahko trdimo, da se tudi na tem 
področju najbrž ni kaj prida spreme-
nilo. Morda le strožji nadzor vpliva 
na večjo prometno varnost. To dej-
stvo je kamniSu postaji milice ne-
davno narekovalo akcijo nadzora 
voznikov in vozil. Skupaj z ljubljan-
sko prometno milico in zaščitno 
enoto milice so v sedmih urah pre-
gledali 522 vozil in kar Četrtino voz-
nikov opozorili na pomanjkljivosti. 
Kjer so bile napake le prehude, so 
voznike tudi denarno kaznovali. 
Končna bilanca akcije, v kateri so se 
posvetili zlasti tehnični opremljeno-
sti vozil, voznikovemu upoštevaryu 
pravil o varni vožnji in kontroli do-
kumentov, je bila takale: 21 vozil 
izločenih iz prometa, 16 odvzetih 
vozniških dovoljenj, 7 odvzetih pro-
metnih dovoljenj, 17 voznikov pod 
vplivom alkohola, 4 so vozili v času, 
ko jim je bilo odvzeto vozniško do-
voljenje, 9 jih je bilo celo brez tega 
dokumenta, nekaj vozil ni ustrezalo 

NESREČA NA ZASNEŽENEM 
CESTIŠČU 

Podljubelj - Na poti z Ljubelja 
se je v nedeljo, 19. decembra, zvečer, 
zaradi prehitre vožnje na zasneženi 
cesti ponesrečil voznik Dragan Srda-
novič, star 28 let, doma iz Tržiča. 
Zapeljal je s ceste in trčil v priklop-
nik AMZ iz Ljubljane, namenjen 
prevozu poškodovanih vozil. To 
Srdanoviča.' ni ustavilo. Peljal je 
naprej in po nekaj metrih vnovič 
zapeljal s ceste in se prevrnil. Hudo 
ranjenega so z rešilnim avtom 
odpeljali v bolnišnico na Jesenice. 

KOLESAR PODRL PEŠCA 
Cerklje - 15-letni Franci Galjot 

z Zgornjega Brnika se je v petek, 
17. decembra, peljal iz Cerkelj proti 
domu. Ker je močno deževalo, je bil 
pokrit s kapuco in sklonjene glave, 
zato ni mogel biti pozoren na doga-

zilu, neredki so bili tudi kolesarji 
brez predpisanih kolesarskih izkaz-
nic. 

Miličniki so ob akciji delali pred-
vsem preventivno in voznike opozar-
jali na nepravilnosti. Za hujše 
kršitve so napisali 53 predlogov 
sodniku za prekr&e. Tam se bodo 
znašli predvem tisti, ki so vozili pod 
vplivom alkoholnih hlapov, nekateri 
z nevarno tehnično nepopolnimi 
vozili, tisti, ki so vozili kljub izreče-
nemu varstvenemu ukrepu in tre-
nutno neveljavnemu vozniškemu 
dovoljenju, povrh pa še 10 kolesar-
jev, ki se niso izkazali s kolesarsko 
izkaznico. Pet oseb se bo zagovarja-
lo, ker so se upirali miličnikovim 
odredbam. 

Število nadzorovanih vozil in voz-
nikov je ob mnogih udeležencih v 
prometu zgolj kaplja v morje, 
vendar rezultati akcije kažejo, kje so 
slabosti in kako jih odpravljati. 
Primere, ko jeklenega konjička vodi 
alkohol, je treba strogo kaznovati. 
Vozila s tehničnimi hibami morajo 
iz prometa, zlasti še, ker je zadnja 
leta z brezplačnimi tehničnimi pre-
gledi za preventivo resnično poskrb-
ljeno. Za boljšo prometno varnost 
pa kaže okrepiti tudi nadzor na 
cestah. Število odkritih prometnih 
»grešnikov«, ki je v zadnjih letih 
skokovito poraslo, zahteva večji 
nadzor. Zato so se tudi v Kamniku 
odločili do konca leta akcije pono-
viti, zlasti pozorni bodo do črnih 
prometnih točk. D. Z. Zlebir 

janje na cesti. Nenadoma mu je 
prišel nasproti pešec Ladislav Far-
kaš, star 55 let, doma iz Nasovč. 
Vanj je trčil neprevidni kolesar. 
Ranjenega Farkaša so odpeljali v 
zdravstveni dom v Kranj, kjer so 
sprva ugotovili le neznatne praske, 
po temeljitejŠem pregledu pa hujše 
telesne poškodbe. 
RANJENKA UMRLA 
V BOLNIŠNICI 

Žabnica - V petek, 17. de-
cembra, še pred sedmo uro zjutraj, 
se je v Žabnici zgodila huda promet-
na nesreča, v kateri je pešakinja 
Antonija Pokorn, stara 84 let, izgu-
bila Življenje. Na prehodu za pešce 
jo je namreč povozil 64-letni voznik 
osebnega avtomobila Pavle Hafner 
iz Škofje Loke, ki je peljal proti 
Kranju. Pokornovo so odpeljali v 
jeseniško bolnišnico, kjer je nekaj ur 
zatem podlegla hudim poškodbam. 

Ruvalo drevje, odkrivalo strehe 
Preddvor — V noči na ne-

deljo, 19. decembra, in nedeljo 
dopoldne je močan veter pustošil 
v Preddvoru in okoliških vaseh 
tja do Golnika in Trstenika. 
Močni sunki, kakršnih ne pom-
nijo, so odkrivali stanovanjske 
hiše in druge zgradbe ter povzro-
čili ogromn o gmotno škodo. 

Na vrtcu Matije Valjavca v 
Preddvoru je veter uničil ostrešje. 
Škode še niso ocenili, a nepozna-
valci trdijo, da vsekakor presega 
500.000 dinarjev. Tudi na ob-
jektu obrata Jelovica je močno 
poškodovana streha sušilnice in 

novega obrata. Veter je odkril 
tudi več streh novogradenj od 
Preddvora do Golnika. 

Na Trsteniku in v dolini Kokre 
je podiralo električne in tele-
fonske drogove, tako da so bili 
tamkaj dlje časa brez električ-
ne energije. Na poti med Pred-
dvorom in Jezerskim je ruvalo 
smreke. Nekaj jih je padlo na 
cesto. 

Ovire so sproti odstranjevali in 
popravljali električne vode. Za 
primer hujše katastrofe so akti-
virali civilno zaščito. Vsa &oda 
še vedno ni ocenjena. 

OBIŠČITE 

SALON 
POHIŠTVA 
ALPLES 
V ŽELEZNIKIH 

Prodajalna je odprta 
vsak dan od 8.—19. ure 
sobota od 8.—14. ure 

l l n n razstava in prodaja pohištva lastne proizvodnje: 
lina razsia* r U U B U A N A z a opremo dnevnih sob, 
??®?amlkih inmladlnsklh sob 

' s i s t e m DRAVA za ureditev otroških in mladinskih sob ter 

^^masivne klubske mize in karnise 
Že ob nakupu se dogovorimo za datum dostave in montaže na 
vašem domu. 

u vam tudi kredit, možnost predelav standardnih ele-
Nudimo vam t e arhitekta ter nakup oblazinjenega 
Saznanih jugoslovanskih proizvajalcev. 



O LAS 18. STRAN OBVESTILA, OGLASI, OBJAVE TOREK, 21. DECEMBRA 1982 

F 
Dedek Mraz 
VABI OTROKE P O KRAJEVNIH SKUPNOSTIH KRANJSKE OBČINE 
NA PRAZNOVANJE IN JIM POKLANJA: 

K R A J E V N A S K U P N O S T B E L A : 
26. 12. 1982 oh 14.00 uri / ' 
- Igrica ZGODBA O D E D K U MRAZU v Otroškem vrtcu na Beli 

K R A J E V N A S K U P N O S T B E S N I C A : 
24. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Ogled centralnih prireditev DEDKA MRAZA na Gorenjskem sejmu Kranj 
26. 12. 1982 ob 16.30 uri 
- Lutkovna igra N E N A V A D E N POLET 

K R A J E V N A S K U P N O S T BITNJE: 
27. 12. 1982 ob 15.30 
- Igrica ZGODBA O D E D K U M R A Z U v Gasilskem domu BITNJE 

K R A J E V N A S K U P N O S T BRITOF: 
26. 12. 1982 ob 16.30 
- Igrica NOVOLETNE SANJE 
K R A J E V N E SKUPNOSTI CERKLJE, GRAD, Š E N T U R Š K A G O R A , 
BRNIKI , ZALOG, V E L E S O V O IN POZENK: 
25. 12. 1982 
- D E D E K M R A Z s spremstvom obišče 19 vasi v vseh sedmih krajevnih 

skupnostih. Povsod krajši program. 
V ZALOGU in BRNIKU bo ob obisku dedka lutkovna igrica PEKARNA 
MIŠ M A S v izvedbi K U D OS Cerklje 

ob 17.00 uri 
- se bo pripeljal dedek Mraz s spremstvom v PRAVLJIČNO VAS pred Os-

novno šolo v Cerkljah. Tu bo krajši program, igrica PEKARNA MIŠ MAŠ. 
Prireditev je za vse predšolske otroke iz Cerkelj in okoliških vasi. 

28. 12. 1982 
- D E D E K M R A Z s spremstvom obišče PRAVLJIČNO VAS pri Osnovni šoli 

v Cerkljah. Predvajana bo igrica PEKARNA MIŠ M A S in v osnovni šoli 
ČAJANKA. 

K R A J E V N A S K U P N O S T ClRCE: 
26. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Igrica ZGODBA O D E D K U M R A Z U 

K R A J E V N A S K U P N O S T DUPLJE: 
22. 12. 1982 ob 17.000 uri 
- Igrica ZGODBA O D E D K U M R A Z U v Gasilskem domu Duplje 
K R A J E V N A S K U P N O S T G O L N I K : 
24 12.»1982 ob 16.00 uri 

- Ogled centralnih prireditev dedka MRAZA na Gorenjskem sejmu Kranj 

26. 12. 1982 ob 10.00uri 

- Igrica NOVOLETNA ZGODBA v Dvorani družbenih organizacij GOLNIK 

K R A J E V N A S K U P N O S T GORIĆE: 

28. 12. 1982 ob 16.00 uri 

- Igrica ZGODBA O D E D K U M R A Z U v Kulturnem domu GORICE 

K R A J E V N A S K U P N O S T G O R E N J A S A V A : 

22. 12.1982 ob 17.00 uri 
- Igrica F I D L F A D L v dvorani nad Restavracijo ISKRA Kranj 
K R A J E V N A S K U P N O S T JEZERSKO: 
24. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Film SREČNO K E K E C v Osnovni šoli na Jezerskem 
28. 12. 1982 ob 16.00 uri 

- Ogled centralnih prireditev dedka Mraza na Gorenjskem sejmu Kranj 

K R A J E V N A SKUPNOST K O K R A : 26. 12. 1982 ob 10.00 uri 
- Prireditev in obisk dedka Mraza v izvedbi učencev osnovne šole Kokra 
K R A J E V N A SKUPNOST K O K R I C A : 
24 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Igrica NOVOLETNE SANJE v Kulturnem domu KOKRICA 

ob 18.00 uri 
- Igrica NOVOLETNE SANJE v Kulturnem domu KOKRICA 
K R A J E V N A S K U P N O S T KRANJ-CENTER: 
26. 12. 1982 ob 10 00 uri 

- Igrica VŽIGALNIK v izvedbi Prešernovega gledališča Kranj 

K R A J E V N A S K U P N O S T M A V C l C E : 
30. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Igrica VŽIGALNIK v izvedbi Prešernovega gledališča Kranj. Dom 

družbenih organizacij Mavčiče. 
K R A J E V N A S K U P N O S T N A K L O : 
27. 12. 1982 ob 16.00uri 
- Igrica NOVOLETNE SANJE v DomuKokr^kega odreda NAKLO~ 
K R A J E V N A S K U P N O S T O L S E V E K : 
23. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Igrica ZGODBA O D E D K U M R A Z U v Osnovni šoli OLŠEVEK 
K R A J E V N A S K U P N O S T O R E H E K : 
29. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Lutkovna igrica N E N A V A D N I POLET v avli Osnovne šole OREHEK 
K R A J E V N A S K U P N O S T PLANINA: 
27 12. 1982 ob 16.00 uri 

- Igrica T I N C K O V P.IKEC V Vzgojno varstvenem zavodu MOJCA 

ob 18.00 uri 
- Igrica T I N C K O V P I K E C V Vzgojno varstvenem zavodu MOJCA 
28. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- R I S A N K E v Vzgojno varstvenem zavodu MOJCA 
29. 12. 1982 ob 16.:*) 
_ Igrica KOZA v Osnovni šoli Stane ŽAGAR Planina 
30. 12. 1982 ob 8.00uri 
- Igrica KOZA v Osnovni šoli Stane ŽAGAR Planina 

K R A J E V N A SKUPNOST B R A T O V S M U K : 

27 12 1982 ob 18.00 uri 
- Igrica NENAVADNI POLET v Osnovni Soli BRATSTVO IN ENOTNOST 

na Planini 
K R A J E V N A SKUPNOST H U J E : 

28. 12. 1982 ob 18.00uri 
- R I S A N K E v prostoru Vzgojno varstvenega zavoda MOJCA 

29. 12. 1982 ob 16.00uri 
Igrica T I N Č K O V PIKEC v prostoru Vzgojno varstvenega zavoda MOJC \ 

•ob 18.00 uri , ^ 
Igrica TINČKOV PIKEC v prostoru Vzgojno varstvenega zavoda Mojca 

30 12 1982 ob 10.00uri 
- Igrica KOZA v prostoru Osnovne šole BRATSTVO IN ENOTNOST 

Planina 

^ I g n c ^ K O Z A v prosu,ru Osnovne šole BRATSTVO IN ENOTNOST Pla-

ni na 

K R A J E V N A SKUPNOST PODBLICA: 
25. 12. 1982 ob 15.00 uri 
- Igrica' N E N A V A D N I POLET v Domu krajevne skupnosti PODBLICA 
K R A J E V N A SKUPNOST PODBREZJE: 
21. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Igrica ZGODBA O DEDKU MRAZU v prostoru Osnovne šole 

PODBREZJE 
K R A J E V N A SKUPNOST PREDDVOR: 
25. 12. 1982 ob 15.00 uri 
- Lutkovna igrica VŽIGALNIK v avli Osnovne šole PREDDVOR in izvedbi 
Prešernovega gledališča Kranj 

ob 17.000 uri 
- Obisk centralnih prireditev DEDKA MRAZA na Gorenjskem sejmu Kranj 
K R A J E V N A SKUPNOST PREDOSLJE: 
26. 12. 1982 ob 15.00uri 
- Igrica NOVOLETNE SANJE v dvorani Kulturnega doma Predoslje 
K R A J E V N A SKUPNOST P R I M S K O V O : 

28. 12.1982 ob 16.30 uri 
- Igrica KOZA v dvorani Zadružnega doma Primskovo 

K R A J E V N A SKUPNOST STRAŽlSCE: 
26.12. 1982 ob 10.00 uri 
- Igrica ZGODBA O D E D K U MRAZU v prostorih OS LUCIJAN SELJAK 

Stražišče 
29. 12.1982 ob 17.00 uri 
- Igrica ZGODBA O D E D K U MRAZU v prostoru OS LUCIJAN SELJAK 

Stražišče 
K R A J E V N A S K U P N O S T S T R U Ž E V O : 
25.12. 1982 ob 18.30 
- Igrica ZGODBA O D E D K U M R A Z U v Domu SZDL Struževo 
K R A J E V N A S K U P N O S T ŠENČUR: 
26. 12.1982 ob 14.00 uri 
- Igrica TONČEK IN NJEGOV PIKEC v Domu K O K R S K E ČETE Šenčur 

ob 15.30 _ , „ x 
- Igrica TONČEK IN NJEGOV PIKEC v Domu K O K R S K E ČETE Šenčur 

ob 17.00 uri . . x 
- Igrica TONČEK IN NJEGOV PIKEC v Domu K O K R S K E ČETE Šenčur 

K R A J E V N A S K U P N O S T TENETIŠE: 

25. 12.1982 ob 9.00uri 
- Lutkovna igrica VŽIGALNIK v i z v e d b i Prešernovega gledališča Kranj 
K R A J E V N A S K U P N O S T T R B O J E : 
29. 12.1982ob 17.00uri „ „ x 
- Lutkovna igrica VŽIGALNIK v Osnovni šoli TRBOJE. Izvedba Prešernovo 

gledališče Kranj 
K R A J E V N A S K U P N O S T TRSTENIK: 
25. 12. 1982 ob 15.30 
- Igrica ZGODBA O D E D K U M R A Z U v Zadružnem domu T R S T E N I K 
K R A J E V N A S K U P N O S T V I S O K O : 
28. 12.1982 ob 17.00 uri 
- PROGRAM v izvedbi učencev osnovne šole in obisk dedka Mraza v Zadruž-

nem domu VISOKO 
K R A J E V N A S K U P N O S T V O D O V O D N I STOLP: 
25. 12. 1982 ob 9.00 uri 
- Sprevod dedka Mraza po naselju in pozdrav otrok 
26. 12. 1982 ob 16 00 uri 
- Ogled centralnih prireditev dedka Mraza na Gorenjskem sejmu Kranj 
K R A J E V N A S K U P N O S T V O G L J E : 
27 12. 1982 ob 16.00 uri 
_ Ogled centralnih prireditev dedka MRAZA na Gorenjskem sejmu Kranj 
K R A J E V N A S K U P N O S T V O K L O : 
26. 12. 1982 ob 16.00 uri 
- Igrica KOZA v Kulturnem domu VOKLO 
K R A J E V N A SKUPNOST ZLATO POLJE: 
28. 12. 1982 ob 16.30 
_ Lutkovna igrica TINČKOV PIKEC v prostoru VVZ IVO SLAVC JOKL 

K R A J E V N A S K U P N O S T Ž A B N I C A : 
28.12. 1982 ob 16.00 uri 
- Ignra V ELI KI PAKET v Osnovni šoli Zabnic-P 

30. 12. 1982 ob 8.00 uri 
- Igrica MUC G OSTI M iSKOVE v Osnovni šoli ŽABNICA 

PO VSEH KRAJEVNIH SKUPNOSTIH ORGANIZIRAJO ČAJ ANKE 
Z D E D K O M MRAZOM ZA VSE PRERSOLSKE OTROKE IN JI H 
S K R O M N O POGOSTIJO 

D E D E K M R A Z BO OBISKAL CICIBANE PO VZGOJNO VARSTVENIH 
USTANOVAH OBClNE KRANJ 

20. 12. 1982 ob 9.00 uri 
- Kinopredstava 
SNEGULJČ1CA 
IN S E D E M PALČKOV 
za vse otroke iz vrtcev 

21 12. 15)82 ob 7.30 
_ Lutkovna igrica VŽIG ALNIK 
v Prešernovem gledališču Kranj , 
ob 9.00 uri 

- Lutkovna Igrica VŽIG ALNIK 

v Prešernovem gledališču Kranj 
22. 12. 1982 ob 7.00 uri 
- DEDEK MRAZ v vrtcu TUGO 

VIDMAR Kranj 
ob 8.00 uri 
- v vrtcu JANINA Kranj 

ob 9.00 uri 

- v vrtcu CICI BAN Kranj 

ob 10.00 uri 
- v vrtcu KEKEC Kranj 
23. 12. 1982 ob 7.00 uri 
- v vrtcu IVO SLAVEC JOKL 
ob 8.00 uri 
- v vrtcu KLANEC PRIMSKOVO 

ob 9.00 uri 

- v vrtcu I BI Kranj 

ob 10.(K) uri 

- v vrtcu MILENE KORBAR 
24. 12. 1982 ob 7.00uri 
- v vrtcu TATJANE ODRO VE 

ob 8.00 uri 
- v vrtcu ČEBELICA 

ob 9.00 uri 

- v vrtcu NAJDI HOJCA 

ob 10.00 uri 
- v vrtcu NAJDI HOJCA - BLOK 
27. 12. 1982 ob 7.00 uri 
- v vrtcu PAVLE M E D E 

K A T A R I N E Naklo 

ob 8.00 uri 
- v vrtcu M A K S E ROZMAN 

TATJANE Stražišče 

ob 9.00 uri 

- v vrtcu REZKE DRAG AR Stražišče 

ob 10.00 uri - v vrtcu BRATOV VILFAN Bitnje 
28. 12. 1982 ob 7.00 uri 
- v vrtcu MOJCA 
ob 8.00 uri 
- v vrtcu MOJCA 

ob 9.00 uri 
- v vrtcu CRlCEK 

ob 10.00 
- v vrti u na GOLNIKU 

DEDEK M R A Z _ . . uli|inl. KRANJ od 
vabi vse otroke v MESTO KRIŽEM K R A Ž na Gorenjskem sejmu 
25. do 29. decembra 1982, vsak dan od 16.00 do 18.00 ure. 
D E D E K M RAZ VAS VABI NA PRIREDITVE 

KOORDINACIJSKI O D B O R ^ g ^ A N I Z A C l J O 
NOVOLETNIH PRIREDITEV DEDKA MRAZA 
V OBČINI KRANJ 

telefon 
27-960 

M A L I 

OGLAS! 

PRODAM 
Januarja in februarja bom prodaji 

dva meseca stare, rjave JARKICE. 
Sprejemam pismena naročila. Stark riL 
Log 9, Škofja Loka I-tvS" 

Prodam več PRASiCEV, primernih o 
rejo, težkih od 25 do 40 kg, velike 
pasme. Stanonik, Log 9, Škofja La»»J 

Prodam rabljen 110-litrski HLADU 
NIK. Jože Tu nič, Kajuhova 2, Krši 

Prodam dobro ohranjene TEKAŠvt 
SMUCl SR 032 H z vezmi MARKER • 
tekaške čevlje alpina 50/7 (racerl -št 4. 
Telefon 064-60-201 dopoldan 

Oddam tri mlade PSE, stare tri mesa«. 
Telefon 064-65-177 

Prodam 7 tednov starega BIKCA 
simentalca za rejo, Kumer, Vešter 1*. 
Škofja Loka 

Prodam LETVE 4 X 5 in PUNTS-
Voklo 86, Šenčur 

Prodam PRAŠICE, težke od 50 4» 
60 kg. Šenčur, Mlakarjeva 58 

Prodam rabljen BETONSKI MEŠA-
LEC. Kovor 116, Tržič 128* 

GRUNDIG HI-FI studio RFC 5 « 
2 x 50 W, ugodno prodam. Bojan Sina* 
vec, Kranjska 2, Šenčur 138* 

Prodam ŽELEZO 4 X 2 cm - 37 * 
trov, 5 x 3 cm — 25 metrov. T«L 

Ugodno prodam AVTO RADIO. 
Blaupunkt 

Prodam JEDILNI K O T <mBO,2i 
in kotno klop) in ŠTEDILNIK „ 
plin, 2 elektrika). Šubk, Naklo 67 

Prodam brejo K R A V O po 
teletu. Grad 15, Cerklje, tel. 42-167 

Prodam FOTOAPARAT aeni ' 
Frelih, Cankarjeva 32, Radovljica 

Prodam termoakumulacijsko 
2,5 kW in 27. kv. m jesenovega ~ 
TA. Telefon 26-461 - int. 86 

Prodam prednji traktorski 
pluženje snega. Šuštar5č, C. na! 
M edvode 

Prodam 60 kv. m STIROI 
beline 5 cm. Kobentar, Sem; 
tel. 26-345 

Prodam TROBENTO in dvoje J 
SALK. št. 43 in 46. Meglič. Leše 7,*" 

KUPIM 
Kupim rabljene OTROŠKE SMl 

okovjem (za 6 let). Telefon 
21-835. 

Kupim MIZARSKO MIZO ^ 
lahko tudi starejšo. Rudi Doltan. 
109, Žirovnica 

Kupim rabljen T R A K T O R . M« 
Ivanič, Zg. Brnik 107, Cerklje 

Kupim PRIMO, v voznem ali ri-
nem stanju. Informacije po tel. 21 

VOZILA 
Prodam karambolirano ZASTA" 

Krek, Kidričeva 33, Škofia Lol 
60-792 

Prodam MOTOR za fiat 850. i ' J 
Škofja Loka i * 

Ugodno prodam dobro ohran e . * 
1200, letnik 1954. Telefon 26-154. 
9. Kranj 

Ugodno prodam ZASTAVO 1"1 
1973 in usnjen PLAŠČ, drap barv > * 
(ženski). Smolej, Zgoša 53, Begur.K tj2® 

Prodam ZASTAVO 750, celo * P 
delih. Gole Alojz, Praše 30, 

Prodam ZASTAVO 101, letcik tfj 
Kranj, Likozarjtva 11 

Prodam ZASTAVO 750, let ^ 
registrirano do februaria l&v. * 
3 ,5 S M , ali zamenjam za FIAT S* 
Jože Jutriša, Lesce, Begunjska 14 

Prodam STROJ za APN-4. 
če 20 

Prodam PASSAT, odlično ohmRJg 
letnik 1977. Informacije po tel. 

Poceni prodam športno ŠKODO. 
1977 ali zamenjam za DIANO ali 1>J 
U1 Narodnih herojev 1, Bled : 

Prodani ZASTAVO 750, letnik 1$ 
Krišelj, tel. 45-245 

Prodani FIAT 126-P, letnik 197* 
U1 Narodnih herojev 11 

ZASTAVO 750, letnik 1977. p « « ^ 
Uranjek, Bistrica 186, Tržič JJ 

Prodam ZASTAVO 750. letnik 
karambolirano, za 10.000 din. M:v L** 
C. talcev 8/A, Jesenice 

Prodam ŠKODO, registrirano do ^ 
1983, cena 2,5 SM. C. JLA 38, Tržu* ^ 

VW 1200 letnik 1975, garaiiran 
dobro ohranjen, registriran do 
1983. Ugodno prodam. Tel. 4 - - -* -

1,1 Prodan. ZASTAVO 101 comfort > » ] 
1980 in OPEL REKORD 171*. 
1969. Kunšič, Zg. Gorje 26/B 

stanovanja^ 
Samski moški išče opremljeno SOS^.j 

Žirovnici. Plačam do 2.000 dm. AH>'£ 
Moste 34, Žirovnica 

Iščem SOBO, po možnosti oprem;«« 
v Lescah, Radovljici ali bližnji 
Ostalo po dogovoru. Šifra: Vseljivo mirt 

-NI 

Ženski oddam prehodno SOBO. fl 
leto. Ponudbe pod: Souporaba kopai^ 

V Tržiču, nad Jugotehniko. pic^i 
večje štirisobno STANOVANJE , o*, 
limi prostori (preje stolarska d * W £ 
O.rled v soboto in nedeljo ves * 
M iodraR Ilijin, C. JLA8, Tržič 1 * 1 

^ ^ m ZAPOSLITVE 
ur V ali NKV DELAVCA i 

savska 36/B, Kranj, Orehek 
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» ZADNJA LETOŠNJA VESELICA « 

nedelja, 26. december 
ob 17. uri v DELAVSKEM DOMU v Kranju 

Nastopajo: Čudežna polja 
HAZARD 
12. NADSTROPJE 
TOMAŽ DOMICELJ 

Predprodaja vstopnic: Turistična agencija Alpetour 

DELAVKO, mlajšo, tudi brez prakse, 
? Wim takoj v obrti. Vajdič, Ig. Bitnje 
f Pri avtobusni postaji) 12871 

NAJDENO 
s. 

Blizu športne dvorane na Planini 
-onašli denarnico, najbrž last otro 

društva Partizan. Dobi jo v 
* fcdništvu Glasa. ^ 

IZGUBLJENOI 
S t l i t ^ 1982 se j e izgubil ? E S NEMŠKI 

tAR, star 6 mesecev, sliši na ime 
Najditelja prosim, da ga vrne. 

Hhj Kerč, Predoslje 31, Kranj 12872 
d — S o r š k e m polju se je v nedeljo, 
iflK »aecembra, izgubil temno rjav nemški 
— " » ^ r Kdor ga j e videl ali našel, naj, 

proti nagradi sporoči na naslov: 
j»ua Znidaršč, Kranj, Lojzeta Hro-
S (Planina 2) ali na telefon 27-93/. 

t rgov ina 

špeceriua 

snovno odprto 

KEGLJIŠČE 
s PIVNICO 
v S u p e r m a r k e t u 
UNION J e s e n i c e 

•mo vas na kegljanje in 
pivnice. V pivnici nudi-

poleg pijač tudi dnevno 
ze pečene piščance s pri-
; po nizki ceni. 
:rto vsak dan od 15. do 22. 

razen nedelje in prazni-

j r i po r ocamol 

Sporočamo žalostno vest, da je 
v 40. letu starosti umrla naša draga 

TONČKA 
ZUPAN 
iz Brezij št. 76/c 

Na zadnjo pot jo bomo pospremili v sredo, 22. decembra 
1982, ob 15.30 izpred domače hiše na pokopališče na Brezjah 

ŽALUJOČI: mož Ciril, hčerka Mojca in drugo sorodstvo 

Brezje, 20. decembra 1982 

\ 
Z A H V A L A 

Ob boleči, mnogo prerani izgubi našega dragega 
moža, očeta, brata in strica 

IVANA ČEBAŠKA 
se najtopleje zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, znan-
cem in sosedom. Posebna hvala g. župniku za pogrebni 
obred in prijateljem golobarjem za zadnje slovo, Hvala tudi 
vsem sodelavcem iz Iskre in učencem OŠ Simon Jenko 

Smlednik. 

VSI NJEGOVI 

Moše, Šenčur, Valburga, Verje, 
10. decembra 1982 

Po težki bolezni je v 65. letu za vedno odšel od nas moj mož, naš 
ati. ata, brat, zet, svak, bratranec in striček 

IVAN MUBI 
učitelj strokovnih znanj 

Pokojnik leži na svojem domu v Predosljah št. 118. Pogreb bo iz 
hiše žalosti na pokopališče v Predoslje v torek, 21. decembra 

1982, ob 15.30 

Žena Mari, hčeri Marjana in Romana z družino, sin Jani z druži-
no, sestre Ivanka, Marica in Slavka z družinami in drugo sorod-

stvp 
Predoslje, Preddvor, Kranj, Sisak, Ljubljana, Maribor, 

19. december 1982 

Razdeljevanje bonov za plin 
« n N F ZA GORIVO BODO DELAVCI UPRAV-

ORGANOV SKUPŠČIN OBČIN KRANJ 
S k O F J A LOKA, JESENICE razdeljevali na istih 
d e l i l n i h mes t ih , kot pri prvi delitvi, in sicer v: 

č e t r t e k d n e 23/12-1982 od 9. do 19. ure 
p e t e k d n e 24/12-1982 od 9. do 19. ure 

k o b o d o de lavc i upravnih organov skup-
š č f n e o b č i n e R A D O V L J I C A razdeljevali bone v: 

č e t r t e k d n e 23/12-1982 od 8. do 19. ure 
p o n e d e l j e k , d n e 27/12-1982 od 8. do 19. ure 

TO e n Krani j e organiziral razdeljevanje bonov za gorivo za 
IS SO I Y a n J _ J on mestih v občini, v krajevnih skupnostih in 

*3torna vozila n a * . V - jj k j i m a j o stalno bivališče v občini 
f i s j k o ^ e k S e bonov za gorivo za: 

K n e " v t o m o b i l e m k ob,,uran a vozrla, 
- Evidentirane traktorje, 

P"**'02 '1 ' ve'->avno ^ ' j ' ™ prometno dovoljen je 

in zh 
- k o l e s a zmotorjem _ d o k a z i l o Q iastništvu, ki so ga pokazali že 
tako, da bodo pok y o k t o b r u t er potrdilo o znanju cestno 

f*> prvem r a ^ e ^ VOzniškodovoljenje. Prometnih predpisov-at j. u r e j e n j h potrebnih dokumentov, 

, l ^ S o ^ s T ^ ) o % - - » prostorih 
i S k j i r u l o v k a - vproatonhKS 
5 ftrče - v prostorih K& 

Z a v a r o v ^ n i c e l ngiav t o r i h K S Zlato polje 
S. Zlato polje in Stru te vo v 
• Center - v p r o s t o n n iv. r o 6 t orih Samskega doma Iskra 

Planina in » » t o V S I ? c K P 

V Huje - V P ^ t o r m iv prostorih Krajevnega urada Resnica 
J Besnica, P o d W . < c a ^ v f » o ž e n i k . SenturSka gora, Velesovo, Zalog -

' v prosforih |OJ Cerklje ^ _ y p r o s t o r i h K l J G o r i č e 

i Golnik Goriče len r . h ^ j 

; Jezersko — V F ' K U Mavčiče 
;< Mavčiče — prostorih K U Naklo 
15. Naklo, Duplje, Podbrezje R U P m l ( l v ( ) , . 

Preddvor, Beta, KoKM _ v prostorih KU Predoslje 
!'• Predoslje,.Br.tof, K<>K" * _ y t o r i h K u Šenčur 
J- Šenčur, ^ U o V ^ e - v prostorih KUTrboje 
" Lt ick V mn°je V - g v e pro . s to P r ih KU žabnica Zabnica, « " 1 ^ ' m o t o r n i h vozil in občani, ki so upravi-
, Lastniki drugin KMeg j o b,,Me p o uveljavitvi zvez-
*ni do d o d a t m ^ k o h č m ^ o r q ^ ^ ^ , ( ) z m V t k u 

•Jh «n r c p u b l t * « ? V p o b v e 8 t i l i naknadno, 
i * ^ n t X " P S k o f j a Ix)ka bodo delilna mesta: 

D r u ž b e n i d o m P a r t i z a n 2 . n 
" D o m Partizana Gorenja vas 
" T r a n s t u r i s t Škofja Loka 

" n h r ^ t d r ^ b e n e prehrane Gradiš 1 rata 
1 " z a d n . d o n . ^ n n r a U - k , 

ž o n t t bodo delih v četrtek, 2.1. 12., 

' do 19. ure g 

in v ponedeljek, 27. l2. od 

r 

Sporočamo žalostno vest, da je umrl naš dolgoletni sodelavec 

IVAN MUBI 
učitelj praktičnega pouka 

Od njega se bomo poslovili v torek, 21. decembra 1982, ob 15.30 
iz domače hiše v Predosljah št. 118 na tamkajšnje pokopališče. 

VESTNEGA DELAVCA IN DOBREGA TOVARIŠA BOMO 
OHRANILI V TRAJNEM SPOMINU 

ISKRA - ŠOLSKI CENTER KRANJ 

avtomurka 

tel. 74-860 

Delikatesa KRANJ 
ODPRTA 
V DECEMBRU 
TUDI OB 
SOBOTAH 
POPOLDNE 

Sporočamo žalostno vest, da je umrl naš 

ANDREJ OMAN 
Jurjev ata iz Lipice 

Od njega se bomo poslovili v sredo, 22. decembra 1982, ob 15.30 
na pokopališču v Lipici pri škofji Loki. Do pogreba leži v domači 

hiši. 

VSI NJEGOVI 

Škofja Loka, 19. december 1982 

Ko bi solza te obudila, 
te ne bi zemlja krila 

Z A H V A L A 

Ob boleči in nenadomestljivi izgubi našega dragega moža, 
očeta, starega očeta, brata, strica in svaka 

JOŽETA ZMRZLIKARJA 
ključavničarskega mojstra v pokoju 

se iskreno zahvaljujemo dobrim sosedom, sorodnikom, prijateljem in znancem ki so nam ob teh 
težkih trenutkih stali ob str ani, z nami sočustvovali, nam izražali sožalja, darovali cvetje in ga v 
tako velikem številu spremili na zadnji poti. Zahvaljujemo se gasilceVn GD Šinkov turn za organi-
zacijo pogreba in spremstvo ter govorniku Francu Ramovžu za govor ob odprtem grobu. Zahvala 
tudi gasilcem ostalih GD za spremstvo. Hvala sodelavcem Litostroja, Commerca, Ricomag in 
IEVT /.a podarjeno cvetje in spremstvo ter pevcem za žalostinke. Posebna zahvala g. župniku za 
lepo opravljen pogrebni obred. 

VSEM ŠE ENKRAT ISKRENA HVALA! 

ŽALUJOČI: žena Cilka, hčerke Cilka. Mirni, Kristina in Joži z družinami 
sestra in bratje z družinami ter drugo sorodstvo 

Koseze, 18. decembra 1982 



Ob 22. decembru, prazniku naših oboroženih sil 

Vojak mora poznati 
svoj novi dom 
Pripadnike armade v škofjeloški vojašnici od prihoda vanjo se-
znanjajo z okoljem — Za mlade vojake pripravljajo redne oglede 
predavanj z diapozitivi in muzeja — Sodelovanje s prebival-
stvom na mnogih področjih 

M M 
I i ANKETA 

\'ojuki si z zanimanjem ogledujejo predmete v škofjeloškem muzeju — Foto: 
S. Saje 

Škofja Loka - Mladi si pred 
odhodom na odslužitev voja&ega 
roka v armadi pogosto ne znajo prav 
predstavljati, kaj jih čaka v vojaški 
suknji. Mnogi tudi kaj malo vedo o 
krajih, kjer bo začasno njihov novi 
dom. Da bi jim bilo v njem kar 
najbolj prijetno, organizirajo povsod 
po vojašnicah sprejeme za mlade 
vojake in jim s tovariškim nasvetom 
omogočajo bolj trdne prve korake. 
Prav tako pa jih vodijo in usmerjajo 
v interesnih dejavnostih, ko se že 
vživijo v novo okolje, da bi celotno 
bivanje v armadi bogatilo tudi nji-
hovo poznejše življenje. 

»V škofjeloški vojašnici,« na-
glaša starešina Nikola Ostojić, 
»seznanjamo vojake z značil-
nostmi tukajšnjih krajev in živ-
ljenjem v njih od prvega dne, saj 
se zavedamo pomembnosti takš-
nega ravnanja. Vojak se namreč 
toliko bolje in hitreje znajde, ko-
likor temeljiteje spozna svoj novi 

dom in okolico. Mladim, ki so 
zelo dojemljivi za vse novo, 
lahko doživetja iz armade kas-
neje pomenijo izredno bogate 
spomine, če je delovni dan 
vojaka raznolik in zanimiv. Tbko 
sleherno urjenje na terenu iz-
koristimo za seznanjanje mladih 
z zgodovinskimi, naravnimi, go-
spodarskimi, kulturnimi in dru-
gimi znamenitostmi krajev; sve-
čano zaobljubo, na primer, opra-
vijo v Dražgošah ali kakšnem 
drugem kraju, znanem iz narod-
noosvobodilne borbe. Razen tega 
imajo med rednim poukom učno 
uro o kraju, kjer služijo vojaški 
rok. Ker je to premalo in tudi 
starešine ne poznajo vsega, išče-
mo vedno nove oblike spozna-
vanja vojakov z okoljem.« 

Pred dvema letoma so se vojaki 
dogovorili s škofjeloškimi mladinci, 
da bodo organizirali predavanje z 
diapozitivi o zanimivostih iz občine. 

Tudi ženske in mladinci 
med teritorialci 
V enotah teritorialne obrambe Gorenjske dosegajo kljub časo-
vno zoženemu urjenju boljše rezultate — Ženske obveznice 
opravljajo raznolike dolžnosti — Še naprej pozornost vključeva-
nju mladih v enote 

Kranj — Letos so v pouku in 
urjenju pripadnikov teritorialne ob-
rambe na Gorenjskem namenili 
večji poudarek individualnemu 
usposabljanju. Takšno obliko dela, 
predvsem za starešinski kader, so 
vpeljali zaradi splošne potrebe po 
varčevanju. Ob tem so vse urjenje 
organizirali v popoldanskem času in 
dela prostih dnevih. Tako so zmanj-
šali težave v delovnih organizacijah 
zaradi odsotnosti večjega števila 
ljudi z dela in se hkrati izognili na-
domestilom za osebne dohodke v 
času urjenja. Pripadnikom so dali 
tudi možnost izbire enega od več 
terminov za usposabljanje zaradi 
zagotavljanja dobre udeležbe na 
njem. 

Kratkotrajnejse urjenje prav go-
tovo negativno vpliva na trdnost 
vojaških kolektivov, zaradi pogostej-
ših sklicev pa bolj kot doslej obre-
menjuje pripadnike stalne sestave. 
Vseeno so rezultati letošnjega pouka 
in urjenja, kot ugotavljajo v po-
krajinskem štabu teritorialne ob-
rambe za Gorenjsko, v primerjavi s 
prejšnjimi leti boljši. K temu j; 
pripomogla stalna aktivnost druž-
benopolitičnih organizacij. Zlasti 
delo aktivov Zveze komunistov, v 
članstvu je okrog 15 odstotkov vseh 
teritorialcev, je bilo pomembno za 
uspešne priprave na urjenja, izvedbo 
vaj in njihovo analiziranje. Seveda 
pa so osnovni in stalni vir iskanja 
rešitev v izpolnjevanju raznovrstnih 
nalog bogate tradicije narodnoosvo-
bodilne borbe. 

Pri pouku so posvetili veliko po-
zornosti usposabljanju pripadnikov 
za rokovanje s sodobno oboroži-
tvijo. Kljub varčevalnim ukrep<*n se 
namreč ni moč odreči zahtevi po 
tehnični modernizaciji teritonalne 
obrambe, ki je danes že dokaj dobro 
opremljena s sodobno oborožitvijo 
za učinkovit protioklepni boj in 
uspešno protizračno obrambo. Za-
sluga za to gre visoki zavesti de-
lovnih ljudi pri uresničevanju po-
treb teritorialne obrambe povsod na 
Gorenjskem in Se zlasti v kranjski 
občini. 

Načrtovane rezultate so dosegli, 
kot naglašajo v pokrajinskem štabu, 
tudi pri eni od pomembnih nalog, to 
je pri vključevanju žensk v teritori-
alno obrambo. 2e pred tremi leti so 
se spoprijeli s staro miselnostjo, češ 
da ženska obveznica ne more biti v 
vseh pogledih enaka moškemu. 
Izkušnje z dosedanjih urjenj, ki so se 
jih udeležile pripadnice TO, so v 
celoti pozitivne. In še več; njihovi 
prizadevnosti gre vse priznanje, saj 
so dostikrat za zgled večini vojaške-
ga kolektiva. 

V teritorialni obrambi Gorenjske 
je sedaj že prek tristo žensk, ki 
opravljajo razne dolžnosti. Najdemo 
jih na različnih mestih od borke do 
enote za zveze in intendantsko oskr-
bo, izpolnjujejo pa tudi admini-
strativne, politične, bolničarske in 
druge naloge. Doslej so ženske pri-
dobivali v enote predvsem s pro-
stovoljnim vključevanjem in uspo-
sabljanjem mladih. Po novem zakon 
o ljudski obrambi, ki daje ženskam 
neodtujljivo pravico do obrambnih 
dolžnosti, ženske lahko postanejo 
tudi obveznice v teritorialni ob-
rambi. Večje rezultate pri vključe-
vanju ženske pa bo moč doseči samo 
z ustvarjanjem ustrezne klime prek 
družbenopolitičnih organizac ij. 

Pri usposabljanju mladih, pro-
stovoljce so začeli vključevati v 
enote TO že 1975. leta, je letos viden 
premik v organiziranosti. Prvič 
doslej so se zbrali na urjenju mladi 
iz treh gorenjskih občin, kar je vpli-
valo tako na kvaliteto dela kot 
zmanjšanje stro&ov. Usposabljanje 
gorenjskih mladincev po enotnem 
načrtu bo osnovna usmeritev tudi za 
naprej. Poskrbeti bo treba le za 
tesnejšo povezanost strokovnih pro-
gramov in interesnih dejavnosti, 
predvsem ob boljšem sodelovanju z 
mladinskimi organizacijami. Ena od 
nalog bo prav tako postopno oprem-
ljanje mladih z enotnimi unifor-
mami. Prek petsto mladim, ki so 
vključeni v enote TO, pa naj bi se v 
bodoče pridružilo tudi več deklet. 

S. Saje 

Odtlej ob prihodu mladih vojakov v 
Škofjo Loko redno pripravljajo 
takšna predavanja, saj je zanimanje 
zanje veliko. Korak dalje k celot -
nejšemu spoznavanju okolja je bila 
lanska odločitev, da bodo mlade 
vojake popeljali tudi na ogled lo-
škega muzeja. 

OD KULTURE 
DO POLITIČNEGA DELA 

»Zamisel desetarja iz Maribora 
za obisk muzeja,« pripoveduje de-
setar Sreten Nikolič iz Beograda, 
»uresničujem kot instruktor za 
kulturno dejavnost še naprej. 
Prizadevam si, da to ne bi bila lc 
formalnost, ampak da bi kratko-
trajen obisk spodbudil v vojakih 
željo za temeljitejši ogled muze 
ja, ko se bodo kdaj pozneje sami 
ali s svojci sprehajali po mestu.« 

O resničnosti Sretenovih besed 
smo se prepričali med nedavnim 
obiskom vojakov v muzeju. Sloven-
ska pojasnila kustosinje Mire Jesen-
ko je živo povzel v srbohrvatskem 
jeziku in tu pa tam še sam opozoril 
svoje kolege na katero od zanimi-
vosti. Po končanem ogledu so to 
potrdile tudi izjave nekaterih vo-
jakov. Teo Miki iz Križevcev pri 
Ljutomeru, FVan Grancarič iz 
Zadra, Sedžad Mašič iz Viteza in 
Ivo Poposki iz Struge so si bili 
enotni, da je bilo prvo srečanje z 
muzejem zanimivo in se bo vanj še 
vredno vračati. Ob tem so menili, da 
je spoznavanje značilnosti tukajš-
njih krajev pomembno za privajanje 
nanje, stike z ljudmi pa bodo skušali 
splesti tudi s sodelovanjem v in-
teresnih dejavnostih. 

Za kulturne aktivnosti imajo vo-
jaki široke možnosti, saj se lahko 
vključijo v delo literarne, dramske, 
likovne, folklorne ali glasbene sek-
cije, pred kratkim pa so ustanovili še 
pevski zbor. Največ pozornosti po-
svečajo, kot pove Sreten, prirejanju 
skupnih nastopov, s katerimi ozna-
čujejo vse pomembnejše datume in 
praznike, z okoliškimi mladinci pa 
sodelujejo tudi na raznih pohodih in 
delovnih akcijah. K spoznavanju 
kraja in utrjevanju vezi s prebi-
valstvom prav tako pripomorejo 
športne dejavnosti, za katere skrbi 
Milan Soršak iz Maribora. Z za-
dovoljstvom ugotavlja, da nobena 
športna prireditev ali tekmovanje ne 
mineta brez udeležbe vojakov. Obe-
nem se pohvali, da so pripadniki 
armade iz škofjeloške vojašnice letos 
zmagovalci v vseh letnih športnih 
tekmovanjih ljubljanskega arinad-
nega območja, naši znani športniki, 
ki služijo vojaški rok v enoti, pa 
prispevajo tudi k popularizaciji 
športa v kraju. 

»Nič manj pogosti niso stiki,« 
naglaša sekretar konference Zveze 
socialistične mladine v enoti Laslo 
Karpati iz Novega Sada, »med 
vojaki in občinskimi družbeno-
političnimi organizacijami. Pri 
tem ne gre le za medsebojno 
seznanjanje o političnih aktiv-
nostih, ampak predvsem za po-
vezovanje mladih po šolah, de-
lovnih organizacijah, krajevnih 
skupnostih in drugod pri načrto-
vanju ter uresničevanju skupnih 
nalog.« 

Zaradi takšnega sodelovanja z 
okoljem se večina mladih, ki služijo 
vojaški rok v škofjeloški vojašnici, v 
njej in med prebivalci kraja počutijo 
domače. Ko odhajajo na svoje do-
move, ponesejo v kraje širom po naši 
domovini nova znanstva in orijatelj-
stva. Ze zato je pomembno, da 
vojašnica postane v vseh pogledih 
mlademu pravi dom. 

S. Sa je 

Srečno'83 
Kranj - Samo deset dni nas še 

loči do novega leta. Kako bomo 
prebili najdaljšo noč? Doma; bolj 
kot kdajkoli osamljeni ali pa v 
veseli druščini prijateljev, ob 
bogato okrašeni jelki in z raznimi 
dobrotami obloženi mizi? Morda 
se bomo podali ven; v hotel, 
planinski dom ali pa kar bližnjo 
gostilno, če bo seveda odprta? 
Načinov, kako dočakati jutro 
prvega dne v novem letu ie 
veliko, prav vsi pa želimo, da bi 
bili karseda srečni. Ne le to noč, 
vse leto, do naslednjega, ko si 
bomo spet zaželeli isto. 

letu prebrodili vse težave, pred-
vsem gospodarske, da bi spet 
brezskroneje zaživeli.« 

Elvira Mam: »Novo leto bom 
pričakala z najbližjimi v gostilni 
v Trbojah, kjer smo pred dnevi še 
dobili prostor. Upam, da bo 
prijetno, da se bom sprostila in 
pozabila na vrvež in nervozo 
okrog bonov za plin. Delam v pli-
narni, kjer je zadnje čase prava 
živčna vojska. V pnhodnjem letu 
zato želim, da ne bi bilo več bo-
nov, da bi bila preskrba, ne samo 
s plinom, spet nemotena.« 

Marjan Lampret: »Ze pet, 
šest let silvestrulem na Krvavcu, 
v domu pri Rozki, kjer je vedno 
veselo, sproščeno vzdušje, razen 
tega pa je še bolj poceni, kot bi 
bilo slavje doma. Ce že imam 
novoletno jelko? Imam, umetno. 
Okrašena je prav tako lepa kot 
prava, pa še manj sitnosti je z 
njo. Želim, da bi v naslednjem 

Milka Kastelic: »Z možem sva 
prejšnja leta veđcrat silvestro-
vala zunaj. Letos sva se odločila, 
da bova kar doma, pred televi-
zorjem. Pripravila bom nekoliko 
bolj svečano večerjo, prižgala 
svečke na novoletni jelki. Smrefi-
co bom kupila na treu. Zdaj jih še 
nimajo. Upam, da DO silvestrovo 
doma prav tako prijetno, v no-
vem letu pa si želim predvsem 
veliko zdravja.« 

H. Jelovčan 

Jubilej turističnega društva Bled 
30 let življenja s krajem 
Turistično društvo Bled je v 30 letih s svojo pestro dejavnostjo i» 
pobudami veliko pripomoglo k turističnemu razvoju »gorenjske-
ga bisera«, za kar je prejelo prek sto raznovrstnih priznanj -
Letošnja turistična bera je bila skromnejša od lanskoletne, tod« 
še vedno krepko nad slovenskim in jugoslovanskim povprečjem 
• Bled - V lanski, rekordni turi-
stični sezoni v zgodovini Bleda so v 
hotelih, počitniških domovih, go-
stiščih, pri zasebnikih in v kampih 
našteli 547 tisoč nočitev; domačih 
gostov je bilo osem odstotkov več in 
tujih kar za enajst v primerjavi z le-
tom poprej. Podatki za deset mese-
cev letošnje sezone kažejo na upad 
nočitev. Na Bledu še ni bil tako iz-
razit; bolj je značilen za turistične 
obmorske in ostale celinske kraje 
v Sloveniji in Jugoslaviji. Nočitev je 
bilo v tem obdobju za štiri odstotke 
manj (v Sloveniji za šest in v .Jugo-
slaviji za osem odstotkov). Domačih 
gostov je bilo toliko kot v enakem 
lanskem obdobju, medtem ko je bilo 
nočitev tujih gostov za šest odstot-
kov manj (v Jugoslaviji za enajst). 
Turistični delavci Bleda pripisujejo 
manjko nočitev kampu Zaka kjer je 
bilo letos 20 tisoč manj kot običajno. 

Priznanja za Tekstilindus - Tekstilno tovarno Tekstilindu« u 
Kranja poznajo tudi v armadi kot proizvajalca kvalitetnih izdeinovui 
točnega dobavitelja. Za uspešno mnielovanjepri razvoju in proizvoarj 
tkanin za potrebe Jugoslovanske ljudske armade ji Je.'ninu ,S°^!tu 
predstavnik intendantske uprave pri zveznem sekretariatu za ijum 
obrambo predal srednjo plaketo JLA. Včeraj popoldan pa so na 
slovesnosti v kraryski občinski skupščini />odelili tovarni malo planetu 
teritorialne obrambe za njen p nafte vek k materialnemu opremljanju 
večanju borbene pripravljenosti enot in štabov teritorialne ottram 
Gorenjske. Na sliki: direktor delovne organizacije Tekstilindv* 
Zalokarprejema plaketo J ( S . Saje) - Foto: F. Perdan 

Ti podatki so kazalniki uspe&o* 
blejskega turizma, katerega ncsii* 
je tudi turistično društvo. Na minu-
lem občnem zboru so pokazali ai 
vzroke za letošnjo' bolj skrocu* 
turistično žetev. Med njimi previi 
dujejo razlogi širšega značaja, der̂  
mo, predolgo čakanje na meji Jtf 
vstopu v našo državo, pomanjk®-* 
goriva, slaba oskrba z nekateri® 
prehrambenimi izdelki... Nji® ^ 
bok je moč postaviti tudi »blej*** 
slabosti«. Čeprav so prodajni * 
trgovinah podaljšali za eno 
bodo potrebni novi in bolj sa^ 
koraki. Podobno velja za gostini* 
lokale in servisno službo. V k nji« 
vtisov so se pojavile tudi pripor.£-
na našo gostoljubnost. Vsekakor p* 
je bil Bled prav po zaslugi turisti 
nega društva lepše urejen kot lar, 
ali leta poprej. Samo poleti je bw 
na Bledu prek sto različnih prinv 
tev, za katere je društvo porabila 
šestino denarja; največ, tretjino, p« 
je namenilo propagiranju turist:£w 
ponudbe. Med prihodki predstavlja 
največji delež turistična taksa. ^ 
katere se je četrtina uporablja i* 
naložbe v blejski turizem in le P°* 
lovka za to, čemur je namenjena. 

Napake in pomanjkljivosti l o j -
nega ali širšega značaja ne 
vnesti malodušja v priprave za BO*® 
turistično sezono, so si bili eaotei 
udeleženci občnega zbora. Kor*«3 

pri dopolnjevanju in razširjan«* 
turistične ponudbe bodo zaradi 
spodarskih razmer resda manjš 
toda ne smejo biti tako drobceni, a* 
bi upočasnili razvoj kraja. Izpi lo 
le nekaj točk iz turistične prihod-
nosti Bleda. Na poti okrog jezera bo 
veljalo dati prednost pešcu, < » » 
proti Bohinju prestaviti z jezerske 
obale dokončno ozdraviti .jezero, 
vilo Bled vključiti v tunstično po-
nudbo k r a j a , načrtneje prodajati za-
sebne turistične sobe, zgraditi do-
datna teniška igrišča . . . 

Na zboru je turistično društvo 
Bled prejelo diplomo Tunsti&e 
zv^e Jugoslavije. Društvo j e pode-
l i priznanja t istim ki j o ntpmč 
pripomogli k ureienosti Bleda 
K C. Zaplotnik 


